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مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان : 
پویش مردمی » ایران قوی ، ایران سرسبز« 

در هرمزگان آغاز بکار کرد

در دیدار مدیرکل شیلات هرمزگان 
با رئیس پژوهشکده میگوی کشور مطرح شد
اصلاح نژاد و تولید میگو عاری 

از بیماری اولویت شیلات هرمزگان 

ساخت پل خلیج فارس بر پدافند غیرعامل 
قشم تاثیر مستقیم دارد

دفاع دستگاه قضایی  از حق هرمزگان
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گروه خبر //  جانشین سازمان عقیدتی سیاسی وزارت دفاع گفت: در فتنه ۸۸ خواص مردود شدند 
اما ملت ایران سربلند از آن بیرون آمدند. 

   حجت الاسلام والمســلمین علی شیرازی در مراسم بزرگداشت یوم الله ۹ دی ماه در بندرعباس، افزود: در 
جنگ تحمیلی هدف دشــمن این بود با نگاه مادی و جهان بینی غربگرا، نظام اسلامی را زمین بزنند. طبق 
محاســبات مادی تصور این بود که سران ارتش فرار کرده و یا از بین رفته اند و تشکیلات نظامی قوی در 
کشــور وجود ندارد و نیروهای موجود نمی توانند کشور را در مقابل تهاجم رژیم بعث دفاع کنند؛ غافل از 

اینکه این نظام وابسته به خدا و دل ملت و رزمندگان وصل به خدا است.
  جانشین ســازمان عقیدتی سیاســی وزارت دفاع گفت: ملت ایران در جنگ تحمیلی با سلاح نجنگید 

 بلکه با ایمان به خدا و عشق به خدا جنگ را پیش برد و دشمن را شکست داد و صدام هم سقوط کرد و 
طناب دار را یکی از فرماندهان لشکر بدر به گردن وی انداخت و این نتیجه مبارزه با ملت ایران و اسلام 

بود.
   شیرازی بیان کرد: دشمن در جنگ نظامی شکست خورد و از سال ۱۳۶۵ که هنوز جنگ تمام نشده بود 
دشــمنان رو به نبرد نرم با ملت ایران آورد و متوجه شد آن چیزی که ملت ایران را مقاوم نگه داشته دین، 
عشق به شهادت، عشق به شهادت و تقوا است، لذا در کنفرانسی در اورشلیم اعتراف کردند باید عاشورا کم 
رنگ شود چرا که ایمان و اعتقادی که به ملت ایران امید می دهد مهدویت و عاشورا است لذا بر آن شدند 

تا ریشه های اعتقادی ملت ایران را از بین ببرد.

مدیرکل نوسازی ، توسعه و تجهیز مدراس 
هرمزگان خبر داد

ساخت 715 کلاس درس 
درهرمزگان

نماینده ولی فقیه در هرمزگان : 

به زاغه نشینان بندرعباس 
رسیدگی کنید
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گردهمایی فرماندهان 
 پایگاه های بسیج کارگران 
 و کارخانجات هرمزگان 

در شرکت آلومینیوم المهدی  طرح دشمن برای کمرنگ کردن فرهنگ عاشورایی از بین بردن ولایت فقیه بود ؛ چرا که ولایت فقیه ، 
نقطه پررنگ شدن فرهنگ عاشورا و مهدویت بود

 گروه خبر // در پــی برگزاری دومین 
فولادســازی  المللی  بیــن  کنفرانس 
و ریختــه گری مــداوم در ســوم و 
کمیته  جاری  ســال  اسفندماه  چهارم 
سیاســتگذاری ایــن کنفرانــس در 
 پاسداشــت زحمــات متخصصیــن، 
صنعتگــران و پژوهشــگران فعال در 
زمینه هــای مرتبط با فولادســازی و 
 ریخته گری مداوم، مقرر شــد در طی 
زمینه  در  برتــر  تجربیات  از  کنفرانس 
تقدیر  مداوم  گری  ریخته  و  فولادسازی 

به عمل آید. 
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛  به این منظور 
متخصصیــن، صنعتگــران و پژوهشــگران 
گرامــی می توانند تجربیات خــود در زمینه 
های فــوق را جهــت داوری بــه دبیرخانه 
 کنفرانس ارســال نمایند. خواهشــمند است 
شــرکت کنندگان محترم در ارسال تجربیات 
 برتر خود به نکات زیر توجه نمایند:  تجربیات 
شــرکت کنندگان در قالب راهنماي نگارش 
 تجربیات برتر طبق پوستر پیوست آماده شود 
{فایل هر تجربــه )به دو صورت Word و 
PdF( به همــراه فرم ثبت نام در همایش به 
iscc@hosco.(    پست الکترونیکی همایش

ir( ارسال شود.   

)subject(، عبــارت  ایمیــل  در عنــوان 
»تجربیــات« به همراه نام و نــام خانوادگی 
شرکت کننده مسئول و نام شرکت/ دانشگاه/ 

.... نوشته شود.

 در دومین کنفرانس  بین المللی 
فولادسازی و ریخته گری مداوم 

صورت می گیرد

تجلیل از تجربیات برتر 
 در زمینه فولادسازی 
و ریخته گری مداوم

جانشین سازمان عقیدتی سیاسی وزارت دفاع در مراسم بزرگداشت یوم الله 9 دی ماه در بندرعباس :

در فتنه ۸۸ ملت ایران سربلند شدند

ادامه در همین صفحه

 در دومین کنفرانس بین المللی فولادسازی 
و ریخته گری مداوم صورت می گیرد

 تجلیل از نوآوریها، اختراعات
 و ابتکارات برتر در فولادسازی 

و ریخته گری مداوم
 گروه خبر // در پــی برگزاری دومین 
کنفرانس ریخته گری  در سوم و چهارم 
اسفندماه با تصمیم کمیته سیاستگذاری 
این کنفرانس به منظور پاسداشت زحمات 
پژوهشگران  و  صنعتگران  متخصصین، 
فعال در زمینه های مرتبط با فولادسازی 
و ریخته گــری مداوم، مقرر شــد در 
طی کنفرانــس از نوآوریها، اختراعات و 
ابتکارات برتر در زمینه های فولادسازی 
 و ریختــه گری مداوم تقدیــر به عمل 

آید.
  به گزارش خبرنــگار دریا ؛  به این منظور 
متخصصین، صنعتگران و پژوهشگران گرامی 
می تواننــد نوآوریها، اختراعات و ابتکارات 
برتر خود در زمینه های فوق را جهت داوری 

به دبیرخانه کنفرانس ارسال نمایند.
  خواهشمند است شرکت کنندگان محترم در 
ارسال نوآوریها، اختراعات و ابتکارات برتر 
خود به نکات زیــر توجه نمایند:  نوآوریها، 
 اختراعات و ابتکارات برتر شرکت کنندگان در 
قالب راهنماي نگارش نوآوریها، اختراعات و 

ابتکارات برتر آماده شود. 
 فایل هر نــوآوری، اختراع یا ابتکار )به دو 
صورت  Word و PdF  به همراه فرم ثبت 
نام در همایش به پست الکترونیکی همایش 
)iscc@hosco.ir( ارسال شود.  در عنوان 
 ایمیل )subject(، عبــارت »نوآوری« به 
همراه نــام و نام خانوادگی شــرکت کننده 
مسئول و نام شــرکت/ دانشگاه/ .... نوشته 

شود.
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 گروه خبــر //  مدیــرکل امورمالیاتی 
هرمزگان از اجــرای قانون دائمی مالیات 
افزوده مصــوب دوم خردادماه  ارزش  بر 
1400 از تاریخ 13 دی ماه سال جاری خبر 
داد و گفت: اجرای قانون جدید مالیات بر 
ارزش افزوده منجر به شفاف شدن اقتصاد 
و افزایش کارایی و اثربخشی نظام مالیاتی 

می شود.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ شاکررضامریدی با 
اشاره به اجرای قانون دائمی مالیات بر ارزش 
افزوده عنوان کرد: قانون مالیات بر ارزش افزوده 
یکی از قوانین مترقی نظام مالیاتی اســت و با 

اجرای آزمایشــی این قانون از سال ۱۳87 و 
دائمی شــدن آن از ۱۳ دی ماه ســال جاری، 
یکی از برنامه های مهم تحول نظام مالیاتی به 
سرانجام می رسد.مریدی اظهار داشت: از جمله 
مزایای این قانون می توان به شفافیت مبادلات 
اقتصادی در کشور، حمایت از بخش های تولید 
و سرمایه گذاری، ســاماندهی معافیت های 
مالیاتی، اصلاح فرآیند دادرسی مالیاتی، کمک 
به توسعه شهرها و روستاها، رفع برخی ایرادات 
قانون قبل به ویژه در زمینه تسهیل فرآیند انتقال 
بار مالی به مصرف کننده نهایی و نهایتا افزایش 
کارآیی و اثربخشی نظام مالیاتی و کاهش فرار 

مالیاتی اشــاره کرد.وی اعلام کرد: با توجه به 
عدم راه اندازی ســامانه مؤدیان در تاریخ ۱۳ 
دی ماه ســال جاری، تا زمانی که این سامانه 
راه اندازی شود، صرفا اشخاص مشمول موضوع 
فراخوان های هشتگانه )اختیار حاصله از ماده 
۱8 قانــون مصوب ۱۳87( مکلــف به انجام 
تکالیف قانونی از جمله ارائه اظهارنامه مالیاتی 
و پرداخت مالیات و عــوارض ارزش افزوده 
حداکثر ۱۵ روز پس از پایان هر دوره مالیاتی 
خواهند بود و ســایر موارد از جمله تعاریف، 
تاریخ تعلق، مأخذ، نرخ، معافیت ها، استرداد، 
مالیات کالاهای خــاص، مالیات و عوارض 

خاص، جرائم، نحوه تخصیص، انتقال و توزیع 
مالیات و عوارض، رفع اختلاف و دادرســی 

مالیاتی تابع قانون جدید می باشد.

مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان خبرداد

13دی، آغاز اجرای قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده

 ادامه از تیتر یک //
   جانشین ســازمان عقیدتی سیاسی وزارت دفاع 
تصریــح کرد: طرح دشــمن بــرای کمرنگ کردن 
فرهنگ عاشورایی از بین بردن ولایت فقیه بود چرا 
که ولایت فقیه بود که نقطه پررنگ شــدن فرهنگ 
عاشورا و مهدویت بود.شیرازی عنوان کرد: در سال 

 ۶8 رهبــر انقلاب فرمودند امروز دشــمن طراحی
 کرده اســت ۲۰ سال و ۱۰ ســال آینده قرار است 
برداشت کند لذا ســال 78 و 88 فتنه هایی را ایجاد 
کردند.ملت ایران در حماســه ۲۳ تیرماه فتنه 78 را 
شکست داد لذا فتنه ســال 88 را طراحی کردند و 
این بار حساب شده عملی کردند و طرحی را که در 
شوروی سابق و گرجستان اجرا کرده بودند بازسازی 
کردند و آن را در ایران پیــاده کردند؛ مادی گرایان 
هرگز حقیقت نگاه الهی یک ملت را درک نمی کنند 

و به همین دلیل شکست خوردند. به گزارش ایسنا 
؛ وی اضافه کرد: در فتنه 88 یک عده طراح اصلی 
بودند و پشت صحنه آن ســران استکبار آمریکا و 
انگلیس حضور داشتند و سران فتنه نیز مجریان روی 
صحنه بودند و علاوه بر آنها گروه دیگری نیز دخیل 
بودند و آن هم بعضی از مسئولین و خواص بودند که 
وارد گود شــدند لذا در سال 88 رهبر معظم انقلاب 
فرمودند در فتنه 88 خواص مردود شــدند اما ملت 

ایران سربلند از آن بیرون آمدند.

جانشین سازمان عقیدتی سیاسی وزارت دفاع در مراسم 
بزرگداشت یوم الله 9 دی ماه در بندرعباس :

در فتنه ۸۸ ملت ایران سربلند شدند



مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان : 
پویش مردمی »ایران قوی، ایران سرسبز« 

در هرمزگان آغاز بکار کرد
   گروه خبر // مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان هرمزگان از آغاز 
پویش مردمی »ایران قوی، ایران سرسبز« به نیت کاشت هزار نهال به نام هر 
شهید، در استان هرمزگان  شهرستان بندرخمیر خبر داد. به گزارش خبرنگار 
دریا ؛ سیدمحمدنور موسوی در حاشیه آغاز این پویش خاطرنشان کرد: با 
توجه قرار گرفتن در ایام سالگرد شهادت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی، 
پویش مردمی ایران قوی ایران سرسبز به منظور کاشت هزار درخت برای 
هر شهید همزمان با سراسر کشور آغاز به کار کرد و تا ۱۵ اسفند روز جشن 
درختکاری ادامه دارد.موسوی افزود: هدف از اجرای پویش مردمی ایران 
قوی ایران سرسبز، افزایش درختکاری و ارتقا پوشش گیاهی جنگلی و 
مرتعی اســت که با همکاری آحاد مختلف مردم و با کمک سازمان بسیج 
سازندگی استان هرمزگان و دســتگاه های اجرایی و نهاد انجام شد .وی 
با بیان اینکه پویش مردمی ایران قوی، ایران سرســبز می تواند در مناطق 
مختلف کشور اجرا شود ادامه داد: اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری موظف 
به برنامه ریزی و حمایت از این پویش  اســت. درادامه مهندس مصطفی 
مهران پور معاون فنی اداره کل منابع طبیعی هرمزگان اظهار داشت: پویش 
ایران قوی، ایران سرسبز امروز در روستای پل گلکن بندرخمیر در حاشیه 
ســاحل و با استفاده از گونه  حرا در سطح ۱۲۵ هکتار آغاز شد و تا روز 
درختکاری در اسفند سال جاری ادامه خواهد داشت.وی گفت: هدف از 
انتخاب گونه حرا در شــهرهای ساحلی متناسب بودن اقلیم و اکوسیستم 
دریایی وشیب مناسب است.وی تصریح کرد: در پویش مردمی ایران قوی، 
ایران سرسبز درصدد هستیم مردم در قالب فرایند کاشت درخت و بذر کاری 
و بذر پاشی  نسبت به این موضوع مهم فرهنگ سازی کنند.وی اضافه کرد: 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان  هرمزگان سعی دارد با استفاده از 
امکانات و منابع انسانی موجود در دستگاه های اجرایی مختلف این پویش 

را بدون اعمال هزینه به دولت اجرا کند.

در دیدار مدیرکل شیلات هرمزگان 
با رئیس پژوهشکده میگوی کشور مطرح شد

 اصلاح نژاد و تولید میگو 
عاری از بیماری اولویت شیلات هرمزگان 

   گروه خبر // مدیرکل شــیلات هرمزگان در دیدار با رئیس پژوهشکده 
میگوی کشــور اصلاح نژاد و تولید میگو عاری از بیماری و تنوع گونه ای را 
اولویت مهم در تولید میگوی پرورشــی عنوان کرد.به گزارش خبرنگار دریا، 
عبدالرسول دریایی در این دیدار با اشاره به فعالیت ها و دست آوردهای شیلات 
استان در سال های اخیر توسعه آبزی پروری و ارتقای تولید به ویژه در زمینه 
تکثیر و پرورش میگو را یکی از برنامه های مهم پیش روی شــیلات استان 
خواند و گفت: خوشــبختانه امید است با توجه به تلاش ها و پیگیری های 
صورت گرفته و در دســت انجام و همچنین حمایت های خوب استانداری 
هرمزگان و ســازمان شیلات ایران در آینده ای نزدیک شاهد اتفاقات خوب 
بیشــتری در زمینه آبزی پروی استان هرمزگان باشیم.وی اشاره کرد در سال 
گذشته استفاده از مولدین عاری از بیماری  باعث ارتقا و پایداری تولید و نجات 
صنعت پرورش میگو استان شد .دریایی : اصلاح نژاد و تولید میگو عاری از 
بیماری و تنوع گونه ای را از اولویت های مهم در زمینه توسعه و ارتقای تولید 
و توسعه پایدار میگوی پرورشــی و تکثیر میگو خواند و گفت: بدون شک 
پژوهشــکده میگوی کشور  نقش مهمی در این زمینه می تواند داشته باشد و 
شیلات استان هرمزگان از همه فعالیت های علمی و تحقیقاتی که زمینه ساز 
توسعه و ارتقای تکثیر و پرورش میگوی استان باشد استقبال و حمایت خواهد 
کرد.دریایی همچنین از ارتقای تعاملات و همکاری های تحقیقاتی بین شیلات 
هرمزگان و پژوهشکده میگوی کشور خبر داد و براهمیت فعالیت های علمی و 

پژوهشی در راستای توسعه و ارتقای تولید میگوی پرورشی تاکید کرد. 

خبر

خبری
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سال بیست و یکم شماره 3785

   
سرمقاله

   یکی از گلایه های همیشگی مردم هرمزگان از صنایع این بود که 
وجود صنایع و بنگاه های اقتصادی در استان نه تنها منفعتی برای آنها 
ندارد که حتی برخی جاها به ضررشان هم تمام شده است. اولین انتظار 
این اســت که مردم استان نفعی از وجود این صنایع ببرند و آن هم در 
بحث اشتغال شان است که متاسفانه از گذشته که بیشتر مدیران صنایع 
پروازی بودند، نیروهای مورد نیاز این صنایع هم بصورت اتوبوسی از 
سایر استان ها تامین می شد و جوانان هرمزگانی مجبور بودند به سمت 
مشاغل کاذب بروند که به آنها لقب قاچاقچی زده و بسیاری از جوانان 
و مردم استان هم در همین مسیر جان شان را از دست داده اند و الان 
هم بخاطر ســوخت بری، هرازگاهی در آتش می سوزند و جان شان 
را ازدست می دهند. حتی به جوانانی که شغل آبا واجدادی شان صید 
وصیادی بوده است، مجوز صیادی ندادند و شغل شان را صید غیرمجاز 
خواندند وبا آنها برخورد شد و برخی مجبور به قاچاق کالا و.... شدند. 
اگر این صنایع فعال در هرمزگان، اولویت نخست شان را اشتغال بومیان 
استان قرار می دادند، آنها نیز مجبور نبودند به سمت مشاغلی بروند که 
جان شان را هم ازدست دهند وخانواده هایی داغدار شوند. از آن طرف 
وقتی دهها هزار نفر نیروی انسانی این صنایع از سایر استان ها تامین 
شد، این افراد مسکن شان را از داخل شهر بندرعباس تامین کردند که 
باعث گرانی مسکن شد تا جایی که مردم محروم و متوسط استان در 
سال های اخیر دیگر به راحتی توان خرید خانه ویا حتی رهن و اجاره 
خانه را ندارند و مانند پرسنل صنایع، درآمد و حقوق بالایی ندارند و 
نمی توانند اجاره های بالا را پرداخت کنند وصنایع حداقل بایســتی 
مســکن کارکنان غیربومی شان را هم  تامین می کردند تا فشاری به 
مردم بندرعباس واستان وارد نشود و این پرسنل و کارگران از داخل 
شهر به صنایع در رفت و آمد نشوند تا منجر به ترافیک و... نشود. سهم 
مردم اســتان وبخصوص شهر بندرعباس از این صنایع فقط آلودگی، 
 ترافیک، گرانی مسکن و... شده است. در این بخش ها هم نیاز است 
دستگاه های نظارتی و قضایی از حق اشتغال جوانان استان دفاع کنند و 
مشکل مسکن پرسنل فعال در صنایع و مردم استان نیز با احداث مسکن 
 توسط صنایع برای پرسنل شان برطرف شود. از طرفی دیگر این صنایع و 
بنگاه های اقتصادی حتی حاضر نشــدند اساس قانون مالیات های 
مستقیم، مالیات و عوارض شان را به استان پرداخت کنند و اجحاف 
زیادی در حق اســتان روا شــد  . چندی پیش نیز مدیرکل اقتصادی 
 و دارایی اســتان هم گفت پالایشگاه نفت ســتاره، مالیات بر ارزش 
افزوده اش که حتی مبلغ فقط یک سال آن ۱7۰۰میلیارد تومان بوده 
را به تهران داده اســت و این ســهم هرمزگان را به استانی که در آن 
فعالیت دارد، پرداخت نکرده اســت. البته مردم استان انتظار دارند این 
مبالغ به اســتان برگردد وبایســتی پیگیری های لازم صورت گیرد. 
بحمدالله در چند ماه اخیر دســتگاه  قضایی نیز به این موضوع ورود 
کرده و اداره کل امور مالیاتی هرمزگان پیگیری های لازم را انجام داده 
و این موضوع منجر به برگشــت پرونده 4۰ بنگاه اقتصادی به استان 
شده است که ضمن تشکر از آنها، نیاز است این روند ادامه داشته باشد.

با این اقدام که برای نخستین بار برای دفاع از حق استان در این بخش 
صورت گرفت، رییس کل دادگستری هرمزگان از عملکرد و اقدامات 
مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان در انتقال پرونده های مالیاتی 4۰ صنعت 
و بنگاه اقتصادی به اســتان قدردانی کرد.مجتبی قهرمانی در دیدار با 
 مدیرکل امورمالیاتی افزود : زمانیکه مردم استان متحمل آسیب ها و 
آلودگی ها و.... صنایع  می شوند؛ پس بایستی از مزایا و محاسن این 
صنایع نیز بهره مند شوند.قهرمانی اظهار داشت : برگشت پرونده های 
مالیاتی بنگاه های اقتصادی به استان باعث حمایت از تولید و افزایش 
گردش مالیاتی برای استان می شود.وی تصریح کرد: این شرکت ها و 
صنایع نه تنها مالیات شــان را در استان پرداخت نمی کردند که حتی 
حســاب های بانکی و امورات بیمه ای شان را در خارج استان انجام 
می دادند که با پیگیری امور مالیاتــی هرمزگان، این گردش مالی به 
استان منتقل شده و مردم از مزایای آن برخوردار می شوند.رئیس کل 
دادگستری هرمزگان بر ضرورت ادامه پیگیری جهت برگشت پرونده 
مابقی صنایع به استان تاکید کرد.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان  
با اشاره به اقدامات دستگاه قضایی استان هرمزگان به منظور تشویق 
شرکت ها و صنایع بزرگ استان برای عمل به مسئولیت های اجتماعی 
خود، اظهار داشت: مسئولیت اجتماعی شرکت ها مجموعه وظایف و 
تعهداتی است که بر اساس قانون باید در جهت حفظ، مراقبت و کمک به 
جامعه ای که در آن فعالیت می کنند، انجام دهند و به همین منظور مقرر 
 گردیده با همکاری صنایع و شــرکت های فعال در استان هرمزگان و

 از محل اعتبارات مســئولیت اجتماعی آنهــا، بودجه مکفی جهت 
محرومیت زدایی و توسعه و تکمیل زیرساخت ها در اقصی نقاط استان 
با توجه به برنامه ای هدفمند و کارشناسی شده، اختصاص یابد.قهرمانی 
همچنین اتخاذ تمهیدات لازم جهت تأمین بودجه برای رفع نیازهای 
بهداشتی، درمانی، آموزشی، فرهنگی و محرومیت زدایی، رفع معضلات 
زیســت محیطی، مبارزه با اعتیاد، فقر و بیــکاری، کمک به خانواده 
زندانیان نیازمند، کمک به کودکان کار و کارگران فصلی و سایر مسائل 
و نیازهای اجتماعی از محل اعتبارات مسئولیت اجتماعی شرکت ها و 
بنگاه های اقتصادی را از دیگر اقدامات دستگاه قضایی استان هرمزگان 
در این خصوص برشمرد.وی با اشاره به ماده ۱۱۰ قانون مالیات های 
مستقیم، افزود: بر اساس مقررات مربوطه، اشخاص حقوقی، شرکت ها و 
بنگاه های اقتصادی باید مالیات خود را در محل فعالیت خود پرداخت 
کنند، در حالی که متأسفانه برخی از شرکت ها و بنگاه های اقتصادی 
استان هرمزگان مالیات بر ارزش افزوده خود را در بیرون از این استان 
پرداخت می کردند.قهرمانی با بیان اینکه پرداخت این مبالغ قابل توجه 
مالیات در هرمزگان می تواند زمینه ساز دستاورد های بزرگی در جهت 
عمران و آبادانی و توسعه زیرساخت های این استان شود، گفت: دستگاه 
قضایی استان هرمزگان ضمن آگاهی به این موضوع با صدور دستور 
ویژه قضایی خطاب به ادارات کل امور مالیاتی در اقصی نقاط کشور، 
هشــدار داد در صورت عدم ارسال پرونده های مالیاتی این بنگاه های 
بزرگ اقتصادی به اســتان محل فعالیت شان یعنی هرمزگان، موضوع 
به عنوان تصرف غیرقانونی محســوب شده و در این خصوص اعلام 
جرم خواهد شد.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان خاطر نشان کرد: 
در نتیجه این اقدام قاطع دســتگاه قضایی، پرونده 4۰ شرکت و بنگاه 
بزرگ اقتصادی به هرمزگان منتقل شد که در نتیجه آن ، سهم مالیات 
 این شــرکت ها برای عمران و آبادانی استان هرمزگان اختصاص داده 
می شود.گفتنی است »شاکررضا مریدی« مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان  
نیز با تبریک انتصاب قهرمانی به عنوان رئیس کل دادگستری هرمزگان، 
از حمایت های دستگاه قضایی اســتان جهت برگشت پرونده های 

مالیاتی صنایع و بنگاه های اقتصادی به استان قدردانی کرد.
   علی زارعی

دفاع دستگاه قضایی از حق هرمزگان
گــروه خبر // نماینــده ولی فقیه در 
اســتان هرمزگان با تشریح وضعیت 
فقر و بیــکاری در اســتان گفت: با 
وجود ظرفیت ها و پتانسیل های بالای 
سوم  رتبه  هرمزگان،  در  اشتغال زایی 
بیکاری این اســتان در سطح کشور 

شرم آور است. 
  حجت الاســلام والمســلمین محمــد 
عبادی زاده در دیدار با مســئولان ســتاد 

اجرایی فرمان حضرت امــام )ره( اظهار 
داشت: خوشبختانه ستاد اجرایی در جهت 
محرومیت زدایی منطقه  ای را که به عنوان 
هدف خود در هرمزگان انتخاب کرده است 
منطقه کوهشاه احمدی است که از نظر من 
این منطقه بشــاگرد فراموش شده است 
چرا که محرومیت شهرســتان بشاگرد در 
کل کشور شناسانده شده و به این واسطه 
جهادی  گروه های  مردمــی،  انجمن های 
و مســئولان به کمک این منطقه می آیند.
وی افزود: طبق آماری که مرکز پژوهش 
مجلس شورای اســلامی در سال ۱۳۹7 

ارائه داد اســتان هرمزگان رتبه سوم فقر 
در کشور را داشــت اما متاسفانه به دلیل 
سوءمدیریت های انجام شده در سه ساله 
گذشته این رقم به رتبه اول در کشور رسیده 
و جای سوال داشت که چطور ممکن است 
این حجم از محرومیت و فقر در یک استان 
اقتصادی وجود داشته باشد که وقتی آمار 
کمیته امداد را بررســی کردیم دیدیم رتبه 
فقر در استان بالا است و ما جایگاه خوبی 
در این حوزه نداریم.امام جمعه بندرعباس 
بیان کرد: یکی از مشکلاتی که در استان 
هرمزگان روبه رو هســتیم این اســت که 

موقعیت جغرافیایــی و تجاری و صنعتی 
هرمزگان موجب شــده که  ما با پدیده ای 
به نام فقر وارداتــی در هرمزگان روبه رو 
باشیم به طوری که افراد بسیار کم بضاعت 
به امید گذران زندگی و ایجاد کســب و 
کار از منطقه جنوب کرمان و سیســتان و 
بلوچستان به هرمزگان مهاجرت می کنند و 
اســتان به واسطه آنها در معرض یک فقر 
وارداتی نیز قرار می گیرد.عبادی زاده عنوان 
کرد: دیگر آمار بد هرمزگان این است که 
از لحاظ اقتصادی ما در رتبه سوم کشور 
ایســتاده ایم و این آمار بالای بیکاری با 

توجه وجود ظرفیت ها و صنایع اســتان 
بسیار شــرم آور است، رتبه سوم بیکاری 
هرمزگان در کشور یعنی استان ما از شهرها 
و اســتان های دیگر که هیچ منابع خاصی 
ندارند و صنعتی هم  نیســتند نیز پایین تر 
است. نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان 
اضافه کرد: انتظاری که از مجموعه ستاد 
اجرایی فرمان امام می رود این است که به 
شهرســتان ها بیشتر رسیدگی کند چرا که 
بندرعباس نســبت به بقیه شهرستان های 
استان از شــرایط بهتری برخوردار است. 
به گزارش  تسنیم ، عبادی زاده گفت: البته 
ناگفته نماند که بحث حاشیه نشینی در شهر 
بندرعباس به نقطه قرمز رسیده و من گاهی 
اعلام می کنم که شهرســتان های محروم 
را رها کنید و به زاغه نشــینان بندرعباس 

رسیدگی کنید.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان : 

به زاغه نشینان بندرعباس رسیدگی کنید

گروه خبر //  سیدفخرالدین هاشمی با بیان 
اینکه در حال حاضر در استان 40۸ هزار 
و4۸9 دانش آموز مشغول تحصیل هستند، 
اظهار کرد: 3 هزار و 702 فضای آموزشی با 
17 هزار و79 کلاس درس در استان وجود 

دارد.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ وی همچنین 
در خصــوص پــروژه های دردســت اجرا 
افــزود: تعــداد ۱7۲ پروژه بــا 7۱۵ کلاس 
 درس وزیربنــای ۱۰۰ هزار و۵47 مترمربع از 

پروژه های در دســت اجرا اداره کل نوسازی 
مدارس هرمزگان می باشد.مدیرکل نوسازی ، 
توســعه و تجهیز مدراس هرمزگان با اشاره به 
منابع تامین اعتبار این پروژهها ابراز داشــت: 
تمامی پروژه های دردســت اجرا نوســازی 

مدارس هرمزگان از منابع اســتانی ، مشارکتی 
) خیرین(و ملی تامین اعتبار می شود. به گفته 
هاشمی، ۱7 پروژه در دست اجرا در قالب ۳۳ 
کلاس درس با زیربنای 8 هزار و 787  مترمربع 
از منابع استانی تامین می شــود.وی در ادامه 

اظهار کرد: ۱۰7 پروژه در دست اجرا در قالب 
4۶4 کلاس درس با زیربنای ۶۱ هزار و ۶۳۱ 
مترمربع نیزاز منابع مشارکتی خیرین مدرسه ساز 
تامین می شود.این مسوول در پایان خاطرنشان 
ساخت :48 پروژه در دست اجرا در قالب ۱8۶ 

کلاس درس با زیربنای ۳۰هزار و ۱۲۹مترمربع 
نیزاز منابع ملی تامین می شود.

مدیرکل نوسازی ، توسعه و تجهیز مدراس هرمزگان خبر داد

ساخت 715 کلاس درس درهرمزگان

 گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان 
گفت: حماســه 9 دی نماد عزّت، استقلال و 
بصیرت ملت ایران است و امروز میهن اسلامی 
برای رســیدن به قله های پیشرفت و افتخار 
بیش از هر زمــان دیگری به بصیرت و حضور 

آگاهانه مردم نیازمند است 

   مجتبی قهرمانی در جریان مراسم گرامیداشت حماسه 
۹ دی در بندرعباس اظهار داشــت: حماسه بزرگ و 
پرمعنای ۹ دی، بساط فتنه خطرناک ایادی استکبار و 
هتاکان به ساحت مقدس حضرت اباعبدالّله الحسین )ع( 
را در هم پیچید و بصیرت و هوشمندی مثال زدنی ملت 
بزرگ ایران را به رخ جهانیان کشــید.وی ، همچنین 

حماسه ۹ دی را  نماد عزّت، استقلال و بصیرت مردمی 
خواند و افزود: امروز، میهن اســلامی برای رسیدن به 
قله های پیشرفت و افتخار بیش از هر زمان دیگری به 
بصیرت و حضور آگاهانه مردم در صحنه نیازمند است.
رئیس کل دادگستری هرمزگان، با تسلیت فرا رسیدن 
ایام شــهادت حضرت زهرا )س( و بزرگداشت یاد و 

خاطره سردار دل ها شهید حاج قاسم سلیمانی، سالروز 
حضور عاشــورایی و تاریخ ساز ملت بزرگ ایران در 
صحنه دفاع از انقلاب اسلامی و ولایت فقیه در برابر 
فتنه گران و ایادی استکبار را گرامی می دارم.به گزارش 
ایرنا، به مناسبت یوم الّله ۹ دی؛ روز بصیرت و میثاق 
امت با ولایت، نماینده ولی فقیه، جمعی از روحانیان 
واقشــار مختلف مردم، رییس کل دادگستری استان 
هرمزگان، رؤسا و دادســتان های حوزه های قضایی 
استان و مسوولان و قضات و کارکنان این مجموعه با 
حضور پر شور در راهپیمایی و تجمع نهم دی، سالروز 

میثاق امت با ولایت را گرامی  داشتند.

 گروه خبر //  محمد کمالی مدیر کل استاندارد 
هرمزگان در این پیام آورده است  :نهم دی ماه 
یادآور حضور آگاهانه مــردم ایران در بیعتي 

دوباره با آرمــان هاي امام راحل و مقام معظم 
رهبري است . حماســه جاوداني که در تاریخ 
انقلاب اسلامي ماندگار شــد و پیامي روشن 
براي دشــمنان این مرز و بوم داشت، که همانا 

»ولایت مداري« و »بصیرت ملت «  بود.
  مردم همیشــه در صحنه ایران، بار دیگر در ۹ دي 
۱۳88 بــا حضور آگاهانه و مقتدرانه خویش، بیعتي 
دوباره بــا آرمان هاي انقلاب نموده و حماســه اي 

جاودان خلق کردند. نمایش بصیرت و هوشــیاري 
ملت مومن غیرتمند در این حماســه باشکوه، چنان 
تجلي یافت که مقام معظم رهبري در این باره فرمودند: 
»امتیاز نظام ما این است که متعلق به مردم است. آن 
افرادي که با همه وجود نظام جمهوري اسلامي را و 
اسلام و این پرچم برافراشــته را در این کشور نگه 
داشــته اند، در درجه اول خود مردمند و دشمنان ما 
باید این را بفهمند... « اینجانب و مجموعه استاندارد 

هرمزگان با  گرامیداشت حماسه نهم دی ماه، بار دیگر 
با آرمانهای مقدس انقلاب اسلامی، امام راحل )ره( و 
مقام معظم رهبری تجدیــد عهد و میثاق نموده و با 
 ابراز انزجار از دشمنان انقلاب و میهن اسلامی اعلام 
می داریم  با تکیه بر اصل  ولایتمداری در راه اهداف 
مقدس انقلاب، رهبری و نظام جمهوری اســلامی از 
هیچ کوششــی فروگذار نخواهیم کردو هدفمند دراه 

اعتلای ایران اسلامی گام بر خواهیم داشت .

رئیس کل دادگستری هرمزگان:

حماسه ۹ دی نماد عزّت، استقلال و بصیرت ملت ایران است

پیام مدیر کل استاندارد هرمزگان به مناسبت بزرگداشت نهم دی ماه 

پشت پرده سیاست 

اصلاح نشد ؛ برکنار کنید   
رئیس دســتگاه قضا در ادامه بازدیدهای میدانی خود از مراجع و مراکز قضایی، از 
دادســرای کارکنان دولت )ناحیه ۲8 تهران( بازدید به عمــل آورد و از نزدیک در 
جریان کم و کیف خدمت رسانی قضایی به مردم و مراجعان در این دادسرا قرار گرفت. 
بازدیدی که بخش هایی از آن در رســانه ها منتشر شــد و موضوع نبود توازن در 
ارجاع پرونده ها و تذکر جدی رئیس دستگاه قضا به یکی از مسئولان یکی از شعب 
بازپرسی دادســرای کارکنان دولت، در فضای مجازی نشر پیدا کرد. رئیس دستگاه 
قضا خطاب به این مســئول با بیانی صریح می گوید:» چرا به یک شعبه ۶۰ پرونده 
و یک شــعبه بالای ۲۰۰ پرونده ارجاع شده است؟ این که پرونده ها نگه داشته شود 
و به موقع ارجاع نشوند، آمارسازی و از مظاهر فساد است. با چه مجوزی پرونده ها 
را پیش خود نگه می دارید و ارجاع نمی دهید؟ مســئول مربوط ظرف یک ماه باید 
این رویه را اصلاح کند در غیراین صورت برای تغییر او اقدام شــود، با کسی تعارف 
نداریم.« حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه ضمن تذکر به دادستان 
تهران دستور داد چنان چه رویه ارجاع پرونده ها در شعب بازپرسی دادسرای کارکنان 
دولت تا یک ماه دیگر اصلاح نشــود، برای برخورد قانونی با مسئول مربوط به این 
بخش اقدام مقتضی به عمل آید و این که اگر تا یک ماه آینده این موضوع حل نشود 
این مسئول برکنار خواهد شــد.از دیگر بخش های قابل توجه این بازدید، گفت و 
گو و تقدیر رئیس دستگاه قضا از بازپرسی بود که برای رسیدگی به پرونده ها چهار 
شــب در هفته را در دادسرا می خوابد. به گزارش میزان، رئیس عدلیه در این بازدید، 
در بخش های مختلف دادســرای کارکنان دولت اعم از شعب اجرای احکام، شعب 
بازپرسی، واحد اظهار نظر و سالن ملاقات مردمی مسئولان دادسرای مربوط حضور 
یافت و ضمن مطالعه موردی برخی پرونده ها و طرح ســوالاتی در خصوص آن ها، 
با مســئولان بخش های بازدیدشده به صورت چهره به چهره به گفت وگو پرداخت. 
رئیس قوه قضاییه در بخشــی از بازدید خود از شــعب بازپرسی دادسرای کارکنان 
دولت، دلایل تفاوت موجودی پرونده ها در برخی شعب نسبت به شعب دیگر را جویا 
شــد و به مســئولان مربوط در باره راکد ماندن پرونده ها و   ارجاع  ندادن به موقع 
آن ها به شعب بازپرسی تذکر داد و ضمن برحذر داشتن مسئولان دادسرای کارکنان 
دولت از نگهداری و ارجاع ندادن غیرموجه و بی دلیل پرونده ها، این امر را از مظاهر 
فســاد دانســت. یکی دیگر از توصیه ها و تاکیدات رئیس دستگاه قضا به مسئولان 
دادســرای کارکنان دولت و به ویژه دادستان تهران، جلوگیری از هرگونه اخلال در 
فرایند رســیدگی به پرونده های حجیم به واسطه جابه جایی پرونده ها از یک شعبه 
قضایی به شعبه دیگر بود. گفت وگوی چهره به چهره و بی واسطه با مردم یکی دیگر 
از برنامه های حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در جریان بازدید از دادسرای 
کارکنان دولت بود؛ بر همین اساس رئیس قوه قضاییه با تنی چند از مراجعه کنندگان 
به این مرجع قضایی به گفت وگو پرداخت و ضمن اســتماع موضوعات مطرح شده، 
دستورات مقتضی را برای پیگیری و رفع مشکلات آن مراجعه کنندگان به مسئولان 
ذی ربط صادر کرد. از دیگر نکات جالب بازدید ســرزده رئیس دستگاه قضا آن جا 
بود که در حین گفت وگوهای بی واسطه اژه ای با مراجعان به دادسرای کارکنان دولت، 
یکی از مراجعه کنندگان نزد رئیس قوه قضاییه ادعایی را در باب پرونده اش مطرح کرد 
که رئیس عدلیه با شنیدن این ادعا همراه با فرد مدعی، شخصا به شعبه مربوط مراجعه 

و موضوع را پیگیری کرد.

تازه های مطبوعات
ایران - این روزنامه نوشــت: چند گزاره ساده طی پنج ماه گذشته نشان می دهد که با 
شکست رویکرد فشار حداکثری، ایران به »پشت خیمه های تحریم« رسیده است؛ فشار 
زیان دیدگان تحریم بر آمریکا، رعایت نکردن تحریم ها توســط مخالفان آمریکا، سود 

تعامل با ایران بیشتر از ریسک تحریم های آمریکا و شاخص های اقتصادی.
 فرهیختگان- این روزنامه با بیان این که روایت جدید برخی مسئولان دولت سابق نشان 
می دهد تحلیل حسن روحانی از آینده برجام و واقعیت های اقتصادی غلط بوده است، 
 نوشــت: ادعای غلط روحانی در باره مازاد درآمــد ارزی دولت و اهتمام وی به چند

نرخی کردن نرخ ارز در آن برهه تاریخی بار دیگر ثابت می کند وی به عنوان رئیس جمهور 
وقت شناخت مناسبی از منابع ارزی و شرایط اقتصادی کشور نداشته است، این شناخت 
ناقص در آینده نیز باعث اتخاذ تصمیمات غلط دیگری از سوی روحانی و کابینه اش در 

مدیریت اقتصادی کشور شد.
 شرق - این روزنامه نوشت: دیدار روحانی با رهبر انقلاب یک پیام مهم دارد؛ آن که رابطه 
رهبر انقلاب با روحانی مخدوش نیست و حتی احیانا نقد عملکردها باعث گسست میان 
ایشــان با رئیس جمهور سابق نشده است. از سوی دیگر این دیدار در شرایطی رخ داده 
است که برخی نیروهای اصولگرا در مجلس به سختی دنبال محاکمه روحانی اند و چندی 
است امضاهای زیادی جمع می کنند تا به زعم خود روحانی را پای میز محاکمه بکشانند.
 اعتماد- ظریفیان اســتاد دانشگاه و از چهره های اصلاح طلب در یادداشتی نوشت: به 
تازگی کلیپی از آقای دکتر زیباکلام منتشــر شده است که در آن پرسشگر با زیرکی از 
دوران جوانی ایشــان سوال می کند. آقای زیباکلام هم از سر ذوق و با حرارت بسیار به 
مشــروب خوردن و عشق های دوران جوانی اش اشاره می کند. این که انسان در زندگی 
شــخصی یا دوران جوانی اش چگونه می زیسته، موضوعی خصوصی است و به لحاظ 
شــرعی، اخلاقی و عرفی هیچ کس حق ورود به ساحت شخصی افراد را ندارد. اما ذکر 
این سنخ از موضوعات خصوصی که با فرهنگ دینی و حتی عرف آشکار ما در تباین و 
تعارض است )آن  هم به  صورت علنی  و آشکار( از چه منطق قابل دفاعی تبعیت می کند؟

فضائلی: روحانی برای دیدار با رهبر انقلاب پیگیری های مکرری داشت
مهدی فضائلی عضو دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم رهبری در گفت وگو با مهر، درباره دیدار 
اخیر حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور سابق کشورمان با رهبر معظم انقلاب، گفت: 
مقام معظم رهبری همواره دیدارهای متنوع و متعددی با افراد داشــته و دارند. بعضی از این 
دیدارها، دیدارهای کاری با دولتمردان و فرماندهان نظامی کشور در دوره مسئولیت شان است 
و برخی دیگر از دیدارها با دولتمردان سابق یا حتی غیردولتمردان انجام می شود.وی افزود: به 
جز ایام شــیوع کرونا، دیدارهای رهبر انقلاب با افراد مختلف با شئون، سلایق و جایگاه های 
مختلف همواره ادامه داشــته است. بنابراین، دیدار دولتمردان سابق با مقام معظم رهبری یک 
امر مســبوق به سابقه ای است و بحث جدیدی نیست.عضو دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم 
رهبری تصریح کرد: نکته دیگر این است که این دیدار به درخواست روحانی و با پیگیری های 
مکرر او انجام شد که البته جنبه کاری هم نداشت و به عبارتی نوعی تجدید دیدار بود.فضائلی 
گفت: بحث هایی که در این دیدار مطرح شده، بحث های روز نبودند و در مجموع می توان گفت 
دیداری معمولی بوده است.گفتنی است پیش از این، خبری مبنی بر دیدار رئیس دولت تدبیر و 

امید با مقام معظم رهبری در رسانه ها منتشر شد.

انعکاس
عصرایران خبرداد :هیئت وزیران به پیشنهاد وزارت خارجه ، با صدور مجوز برای گشایش 
سرکنسولگری جمهوری خلق چین در شهر بندرعباس موافقت کرد. هیئت وزیران همچنین 
با پیشنهاد وزارت امور خارجه مبنی بر صدور مجوز تاسیس سرکنسولگری در شهر قاپان 

ارمنستان با رعایت قوانین و مقررات مربوط موافقت کرد.
اعتمادآنلاین مدعی شد: حسین مرعشی، دبیرکل حزب کارگزاران گفت: اگر همتی امیرکبیر 
می شد که سر از حمام فین در می آورد، حالا رضا شاه می شد یک چیزی)خنده(. من در اداره 
اقتصــاد ایران ، آقای همتی را از آقای روحانی موفق تر ارزیابی می کنم.ارز 4۲۰۰ تومانی، 
رانت و فساد و رفاه را با هم دارد. حذف این ارز برای مردمی که به نان شب محتاج هستند 

عواقب سنگینی خواهد داشت.
 جماران نوشت : محمود صادقی نماینده سابق مجلس و دبیرکل انجمن مدرسان دانشگاه های 
کشور گفت: جبهه اصلاحات یک برنامه شش ماهه مدون طراحی کرده که بسته به شرایط آن 
را به صورت شــش ماهه به روز می کند.طبیعتا این برنامه شامل انتخابات هم می شود اما با 
توجه به انسدادی که در نظام انتخاباتی وجود داشته و در انتخابات های اخیر تشدید هم شده 
 است، به بحث های راهبردی نیاز دارد که جبهه به چه صورت در انتخابات شرکت کند. فعلا 

دیدگاه های متفاوتی وجود دارد و اعضا در حال گفت وگو هستند.
 همشهری آنلاین نوشــت: وبگاه آمریکایی »۱۹4۵« به نقل از وبگاه »اویاسیون لاین« 
نوشت که روسیه درخواســت هایی برای فروش جنگنده های سوخو-SE ۳۵ از سوی 
ترکیه و الجزایر دریافت کرده اما با توجه به وضعیت هشداردهنده خاورمیانه این کشور 
خواستار فروش این جنگنده های چند منظوره به ایران است.در این گزارش ادعایی آمده 

است که روسیه دست کم ۲4 فروند جنگنده سوخو-۳۵ را به ایران می فروشد.
 تابناک نوشت: سید عباس موسوی سفیر جمهوری اسلامی ایران در جمهوری آذربایجان 
از انتقال تعدادی از زندانیان ایرانی به کشور در روزهای آینده خبر داد و گفت: در پی سفر 
پربار حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان به جمهوری آذربایجان، پیگیری 
سفارت جمهوری اســلامی ایران و مساعدت مقامات جمهوری آذربایجان، ۲۱ زندانی 

ایرانی در روزهای آینده به میهن انتقال خواهند یافت.
رئیسی: دولت سیزدهم باید صادق الوعد باشد 

رئیس جمهور بار دیگر بر حفظ بزرگ ترین سرمایه دولت یعنی »اعتماد مردم« تاکید کرد اما 
برخی تناقض گویی ها از دولت شنیده می شود که تداوم آن می تواند اعتماد مردم به دولت 
را خدشه دار کند .صادق الوعد بودن دولت سیزدهم، چه در دوره تبلیغات انتخاباتی و چه در 
ماه های گذشته که دولت استقرار یافته است، همواره مورد تاکید سیدابراهیم رئیسی بوده است. 
رئیس جمهور با تاکید بر این که دولت سیزدهم باید صادق الوعد باشد و وعده ای ندهیم که 
نتوانیم به آن عمل کنیم، اظهار کرد: بزرگ ترین سرمایه دولت اعتماد مردم به این دولت است 
و تناقض در سخن و عمل این اعتماد را مخدوش می کند.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، آیت ا... سید ابراهیم رئیسی در جلسه هیئت دولت با  تاکید بر لزوم شایسته 
سالاری در هرگونه  تغییر و نصب در دولت، خطاب به همه مسئولان و مدیران دستگاه های 
اجرایی گفت: اگر بنا بر ابقای مدیران زیر مجموعه خود دارید این کار را انجام دهید و اگر 
جابه جایی مدیری را ضروری می دانید، در این کار تسریع کنید؛ چرا که بدنه اجرایی کشور 

باید در اجرای برنامه های تحولی مد نظر دولت منسجم و دارای انگیزه و دغدغه باشد.
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کاریکاتور

رفته بودم سه شنبه کافی شاپ 
رفته بودم سه شنبه کافی شاپ

بود یک جای شیک و خیلی تاپ!
پخشِ موزیک، نور کم، 

چند عکس عجیب بر دیوار
منویش پر ز اسمِ بیگانه

آنتوان، ماندیا، سوشایانه!!
کاسه ی نیچه، وازلین چخوف!!
برگری از لنین، سسش پر تف!!
سوشیِ دانته؛ ساندویچِ هِگِل!
تسُتِ هیچکاک؛ با کمی فلفل!
شازده دمنوش طعمِ اگزوپری!

کوکتل و شِیک، طعم تام و جری!
بال و پاچین پرُ از پدرخوانده!
یک براندو درونِ جوشانده!

قهوه ی زانتیا الکساندر!
سوپّ هوندا؛ پنینی اشنایدر!
گفتم: » آقا به من بده لطفن
سوشیا سوفیا رونی کلمن! «

گفت: » باشد به روی چشمانم
عاشقِ این غذای آلمانم «
قلقلک داد اشتهای مرا

رفت و آورد او غذای مرا
بود بشقاب؛ داخلش کوکو
اندکی گوجه با کمی کاهو

نانِ خشکی که در دهن شد خیس
یک هویج و سه دانه اسمارتیس!
چند زیتون؛ فقط سه قاشق ماست

گفت: » این هم غذای شیک شماست «
گشت از بهرِ آن غذا آن عصر

صد تومن از حساب بانکم کسر!
مانده نامش همیشه خاطرِ من

سوشیا سوفیا رونی کلمن!
  امیرحسین خوشحال

***
اختلافات خانوادگی!

زنِ من قاشق و چنگال می خواست
اتو و بوفه و یخچال می خواست
برایش جوجه و پاچین خریدم

به شدّت غُر زد او چون بال می خواست
همیشه کیفِ او را حمل کردم!

به جای شوهر او حمّال می خواست
اگر جوراب می داد او به بنده

به جایش کیف و کفش و شال می خواست
و من خواهان بردِ »ارتش سرخ«
ولی او برد »استقلال« می خواست!
دوباری پیش رویش شعر خواندم

وَ گفتش: »هیس!«، ما را لال می خواست
به بابای مریضِ خود زدم زنگ
برای کارم استدلال می خواست!

تمام مبلغ مهریه اش را
فقط تا آذرِ امسال می خواست!
شدم ناراحت از دستش ولی او

همیشه بنده را خوشحال! می خواست
   امیرحسین خوش حال

طنز

جنوب کشور

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // استاندار یزد 
لازمه ی ماندگاری نخبگان در استان و رسیدن استان 
به نقطه مطلوب را تغییر ریل گذاری توسعه اقتصادی 

استان و جراحی های بزرگ خواند. 
   بــه گــزارش خبرنگار دریا ؛ مهران فاطمی در نشســت 
شــورای هماهنگی بانک ها و کارگروه نقدینگی استان یزد 
که در ســالن کوثر استانداری و با حضور اعضا برگزار شد، 
نقش و جایگاه نظام بانکی و سیستم مالی در اقتصاد را، تعیین 
کننده و غیر قابل انکار دانســت و گفت: نظام بودجه ریزی 
سال آینده کاملا متفاوت از سال های گذشته است و به جای 
 تامین منابع از وزارتخانه ها، صندوق پیشرفت و عدالت در 
 استان ها شکل گرفته و استان ها به صورت درآمد و هزینه اداره 
می شــوند.وی ادامه داد: تمام تصمیم گیــری ها، اقدامات، 
فعالیت ها و طرح های سال آینده استان باید مبتنی بر رشد 
8.۳ درصدی تعیین شده برای استان باشد لذا سیستم اقتصادی 
اســتان و در کنار آن عملکرد بانک ها می تواند در تحقق 

هدف گذاری انجام شــده بسیار مهم و تعیین کننده باشد که 
این امر ضرورت تشکیل منظم جلســات این بخش را دو 
 چندان می کند.وی در بخش دیگری از سخنانش به مطالبات 
بانک ها اشاره و از پیگیری مطالبات آن ها از طریق دیدار با 
رئیس بانک مرکزی و انجام مکاتبه در این زمینه خبرداد.فاطمی 
با اشاره به اهمیت حضور و همراهی مجموعه های قضائی، 
 نظارتــی و امنیتی با بانک ها در برابر بدهکاران، اظهار کرد: 
همراهــی های مجموعه هــای فوق در کارگــروه وصول 
 مطالبات، به عنوان مشوق برای بانک های همراه و همگام با 
سیاســت های اســتان بوده که به اذعان بانــک ها موثر و 
کارگشا است.وی همچنین با اشــاره به برخی رقابت های 
شــکل گرفته بین بانک ها، خاطرنشان کرد: هدف مشترک 
ما حمایت از تولید، رشد سرمایه گذاری، رشد متوازن همه 
 بانک ها و شکوفایی همه ظرفیت های بانک ها است لذا همه 
بانک ها و سیاســت های آن ها باید مقوم یکدیگر باشند.
فاطمی ضمن اظهار گلایه جدی از خروج منابع مالی توسط 
شرکت های معدنی و صنعتی بزرگ، دستور تشکیل کارگروه 
اقدام جهت پیگیری جدی مســائل این حوزه را داد و گفت: 
موضوع انتقال حساب بانکی شرکت های بزرگ صنعتی و 
معدنی به استان، به عنوان یکی از مسائل مورد پیگیری استان 
و از مصوبات ســفر رئیس جمهور به یزد است و با توجه به 

اهمیت این موضوع وزیر اقتصاد قول پیگیری  این مهم، ظرف 
یک ماه آینده را دادند.استاندار ادامه داد: استفاده از منابع استان 
بدون بهره مندی استان از واحدهای پیمانکاری و شرکت های 
بزرگ پذیرفته نیست و در این راستا باید در کارگروه اقدام 
بررســی های لازم صورت گرفته و ضمن احصاء اعداد و 
ارقام، به واحدهای مذکور نامه ارســال شود و در صورت 
عدم توجه به این تذکر، خدمات آن ها قطع شــود.فاطمی 
اظهار کرد: بازگشت منابع به استان، می تواند منابع لازم برای 
ارائه تسهیلات به واحدها را تامین و گردش مالی بزرگی را 
در اســتان یزد ایجاد کند.وی با تاکید بر اینکه تمام اقدامات 
استان و ارائه تسهیلات باید مبتنی بر عدالت انجام شود، گفت: 
ارائه تســهیلات بدون برنامه مشخص و لحاظ پیوست های 
موجود، باعث می شــود زمانی که به عقب برگشته و برش 
شهرستانی شهرستان ها را نگاه می کنیم با نوعی عدم توازن 
مواجه شویم، در واقع شهرستان های برخوردار، برخوردارتر 
و شهرســتان های کمتر برخوردار بدون تغییری در وضعیت 
باقی خواهند ماند.اســتاندار در بخشی دیگری از سخنانش 
یکی از وجوه مدیریت نقدینگــی را هدایت عدالت محور 
نقدینگی به ســمت شهرســتان های کمتر برخوردار و حل 
مشــکل عدم توازن شهرســتان ها عنوان و اظهار کرد: در 
 این جلســات باید تصمیمات بزرگ و جراحی های بزرگ 

صورت بگیرد و هدایت عدالت محور نقدینگی به ســمت 
شهرستان های کمتر برخوردار در دستور کار باشد، در غیر 
این صورت مشکلات دیگری در استان ایجاد خواهد شد.وی 
با بیان اینکه ریل گذاری توســعه اســتان به سمت اقتصاد 
دانش بنیان، فناورپایه و صنایع های تک قرار گرفته است، 
خاطرنشان کرد: تسهیلات نظام بانکی استان نیز باید هم راستا 
با ریل گذاری صورت گرفته باشــد یکی از انتظارات ما در 
این زمینه، مشارکت و همکاری بانک ها با دفتر پارک علم 
و فناوری استان و ارتباط مستقیم با شرکت های دانش بنیان 
است و این مهم در ارزیابی های ما لحاظ خواهد شد.فاطمی 
تصریح کرد: لازمه ی ماندگاری نخبگان در استان و رسیدن 
اســتان به نقطه مطلوب متصور برای آن، تغییر ریل گذاری 
توسعه اقتصادی استان و جراحی های بزرگ است و گرنه اگر 
همچنان در مسیر موجود حرکت کنیم، یزد غیرقابل زیست 
می شــود لذا ضروری است در ارائه تسهیلات پیوست های 
فرهنگی و اجتماعی، اولویت های آمایشی و توسعه استان 
در نظر گرفته شود.اســتاندار  در ادامه با بیان اینکه سرمایه 
و ثروت در استان یزد وجود دارد، بر اولویت بندی طرح ها 
و فرصت های سرمایه گذاری شهرستان ها متناسب با سند 
توسعه استان و شهرستان ها و با بهره مندی از نظرات نخبگان 
و کارشناسان، اقناع سرمایه گذاران و ضمیمه پیوست های 

دانــش بنیان و عدالت برای طرحها، تاکید کرد.وی همچنین 
به تاکید رئیس جمهور بر آسیب شناسایی مسائل واحدهای 
راکد، دچار مشکل و نیمه فعال ظرف دو ماه اشاره و تصریح 
کرد: در این راستا باید مسائل و مشکلات قابل حل و غیر قابل 
حل در استان احصاء شود تا مسائل قابل حل در استان، درون 
استان پیگیری و در مقابل، مسائل غیر قابل حل در استان؛ 
جهت طرح و رسیدگی در جلسه ای در سطح دولت شناسایی 
و در دســتور کار قرار گیرد.فاطمی ادامه داد: در خصوص 
واحدهایی تملیک شده نیز یا خود بانک ها آن را راه بیندازند 
یا اگر نمی تواند واگذار کند.استاندار با بیان این که سقف نگاه 
و پرواز مجموعه دستگاه های استان باید در حد یزد بزرگ 
باشــد، اضافه کرد: امروز هرکس که به یزد تعصب دارد باید 
افق پرواز و نگاهش را اینجا بیاورد، امیرالمومنین علی )ع( 
فرمودند: »اگر در جنگ شمشــیرت کوتاه اســت قدمت را 
بلند بردار.« لذا باید با جدیت با مســئولین کشوری مربوطه 
برای حل مسائل و مشکلات موجود در استان صحبت کنیم 
و پیگیــری امور را به صرف انجام مکاتبه، رها نکنیم.وی با 
تاکید بر اینکه مدیرِحفظِ موجود بودن علاج بخش مسائل 
و مشکلات اســتان یزد نیست، اظهار کرد: درخواست های 
مرتبط با ســفر رئیس جمهور به استان یزد و نیز تبصره ۱8 
و ۱۶ که در بحث وام ازدواج و نهادهای حمایتی، است باید 
به جد پیگیری شود.فاطمی در پایان بر تکریم ارباب رجوع، 
تفسیر قوانین دوپهلو به نفع مردم و کارآفرینان و جلوگیری از 
بروز کوچک ترین موارد فساد در زیرمجموعه های بانکی؛ 
با توجه به عقبه یزدی ها به پاکی، درستی و کاردرستی تاکید 

کرد.

استاندار یزد :

به شرکتهایی که حسابشان را به استان منتقل نکنند، خدمات نمی دهیم 

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // 
نماینده مردم یزد، اشــکذر و بخش ندوشن 
در مجلس شــورای اسلامی گفت: از ظرفیت 
کمیسیون ماده 100 نتوانستیم به درستی برای 
رعایت شدن چهارچوب های قانونی در جامعه 

استفاده کنیم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدصالح جوکاردر 
نشست شورای مشــورتی عمران این دفتر، اظهار 
کرد: نماینــدگان تخصص لازم برای ورود به تمام 
عرصه ها را ندارند و با توجه به اینکه تصمیم گیری 
نیاز به استفاده از تصمیمات تخصصی دارد؛ باید در 
حوزه های مختلف از نظر صاحب نظران اســتفاده 
کنند.وی با اشــاره به این که از ابتدای شــروع به 

کار مجلس، کارگروه های مشورتی نماینده یزد در 
حوزه های مختلف تشکیل شد، تصریح کرد: یکی 
از مباحثی که در نشست کارگروه مشورتی عمران 
مطرح شــد، عدم بازدارنده بودن کمیســیون ماده 
۱۰۰ اســت که مطلب به حقی است.نماینده مردم 
یزد، اشــکذر و بخش ندوشن در مجلس شورای 
اســلامی، خاطرنشان کرد: ما از ظرفیت کمیسیون 
ماده ۱۰۰ نتوانستیم به درستی برای رعایت شدن 
چهارچوب های قانونی در جامعه اســتفاده کنیم.

جوکار رعایت قوانین در کشور را به صورت میانگین 
نزدیک به 8۰ درصد دانست و گفت: این موضوع 
برای قوانین مختلف متفاوت است و برخی قوانین 
به صورت ۱۰۰ درصد و کامل رعایت می شــود و 

برخی دیگر ۲۰ درصد هم رعایت نمی شــوند که 
یکی از دلایل آن مربوط به نوشــتن آیین نامه ها و 
قوانین اســت.رئیس کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراهای مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
برخی آیین نامه هایی هم که در گذشــته مطرح و 
تصویب شده با اصل قانون مخالف است و به همین 
دلیل باید صاحب نظران در این حوزه بر اصلاحاتی 
که باید در قوانین انجام شــود دقت بیشتری داشته 
باشند. جوکار تصریح کرد: در صورتی که این اتفاق 
بیفتد و صاحب نظران در حوزه های مختلف نظرات 
اصلاحی و پیشــنهادات خود را به نمایندگان ارائه 
دهند، مجلس هــم می تواند در اصلاح و تصویب 

قوانین کارآمد و موثر بهتر عمل کند.

نماینده یزد:

کمیسیون ماده 100 در کاهش تخلفات ساختمانی بازدارنده نبوده است

       

 علیرضــا حائری زاده ســرویس
  اســتان ها // مدیــر کل دفتر 
برنامه ریزی و توســعه اجتماعی 
وزارت ورزش و جوانــان با اعلام 
این که مراکز مشــاوره ازدواج و 
 خانواده ارزشــیابی و رتبه بندی 
می شوند گفت: قریب به 13 میلیون 
که  هستند  ازدواج  آستانه  در  نفر 
باید نسبت به افزایش تعداد مراکز 

مشاوره تلاش شود. 
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ حجت 
الاسلام "مهدی متقی فر" در نشست 
هم اندیشی با مدیران مراکز تخصصی 
ازدواج و خانواده اســتان یزد، گفت: 
مراکز مشــاوره باید با تعامل، همدلی 
و تبــادل دانــش و تجربیــات خود 
باعث پیشرفت و رشــد خود شوند.

وی افــزود: رویکرد دوره های دانش 
افزایی بایــد تغییر کند و ما طرحی را 
در دســتور کار داریم که با توجه به 
نوآوری و جذابیــت این طرح، قطعا 
از آن اســتقبال خواهد شد.مدیر کل 

دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی 
وزارت ورزش و جوانان بیان کرد: کار 
مشاورین و روانشناسان از کار پزشکی 
هم حســاس تر است و با یک اشتباه 
 کوچک سرنوشــت یک فرد عوض 
می شــود.متقی فر با اشــاره به طرح 
اجباری کردن مشاوره های قبل ازدواج 
یا طرح سنجش ســلامت روان برای 
کودکان وتعامل با آموزش و پرورش، 
گفت: متاسفانه برای تحقق این امر با 
کمبود مراکز مشاوره و مشاورین این 
حوزه روبرو هســتیم و به شدت نیاز 
داریم که مراکز مشــاوره را گسترش 
دهیم.   وی بر ارزشیابی و رتبه بندی 
مراکز مشاوره حوزه ازدواج تاکید کرد 
و گفت: وقتی اثر سنجی نمی کنیم نقاط 
مثبت دیده نمی شود و نقاط ضعف هم 
ادامه می یابد. ما دنبال  این هســتیم 
که چشــم اندازی را بــرای فعالیت و 
 توسعه مراکز مشــاوره در دستور کار 
 داشــته باشــیم. با رتبه بندی مراکز 
حمایت های مــادی و معنوی نیز بر 

اســاس آن رتبه بندی انجام می شود.
وی ادامه داد: حمایــت از مراکز نیز 
تنها مادی نیست هرچند باید از دفاتر 
حمایت مالــی نیز انجام شــود،  اما 
حمایت های معنوی از جمله معرفی 
کردن ظرفیت مراکز، اهمیت مشاوره و 
اثرات آنها با رایزنی با دیگر نهادها را 
نیــز باید پی بگیریم.  متقی فر با اعلام 
این که  ۱۲ میلیون و 8۰۰ هزار نفر در 
سن ازدواج هستند، تصریح کرد: از این 
تعداد، ۹ میلیون نفر جوان هستند یعنی 
در ســن ۱8 تا ۳۵ سال قرار دارند که 
باید با فرهنگ سازی و ایجاد فضای 
امن زمینه ازدواج جوانان را فراهم کرد. 
مدیر کل دفتر برنامه ریزی و توســعه 
اجتماعــی وزارت ورزش و جوانان 
افزود: همه ما فــارغ از نگرش های 
مختلف دغدغه این نظام و کشــور را 
داریــم یعنی وقتی می شــنویم آمار 
طلاق بالا رفته همه متاثر می شــویم 
به این خاطر است که باید دنبال مراکز 
مشاوره مطمئن باشیم یعنی مراکزی که 

آموزش های صحیح به مراجعین دهند 
و نه اینکه مسیر اشتباه را برای مخاطب 
خود ترســیم کنند.  وی افزود: جهت 
سهولت دسترســی به مراکز مشاوره 
در حال طراحی اپلیکیشن هستیم تا 
 مراجع باید به سادگی مراکز مشاوره را 
 پیــدا کنند.متقی فــر اضافــه کــرد: 
خوبی  عملکــرد  یزد  خوشــبختانه 
 داشته و یکی از استان هایی است که 
 گزارش های واقعی ارائه کرده و در بحث 
مشــاوره های ازدواج اقدامات خوبی 

داشته است.
  وی اعلام کــرد: هر طرح اثرپذیر و 
موفقی که از سوی مراکز مشاوره یزد 
ارائه شود و بازدهی مقبولی نیز داشته 
باشــد، جز طرحهای ملــی حمایت 
می شــود و با ایجاد پایلوت در خود 
 اســتان به کل کشــور تعمیم دهیم.

متقی فر در پایان در خصوص مسائل 
تخصصی  مشاوره  مراکز  مشکلات  و 
ازدواج و خانواده، گفت: تلاش داریم 
بیمه مشــاورین را فعــال کنیم اما در 
بحث مالیات هنــوز نمی توانیم کاری 
انجام دهیم. اینکــه از مالیات معاف 
شــوند را بعید می دانیم اما شاید بتوان 
یک تخفیفاتی برای این مراکز در نظر 

گرفت.

مدیر کل دفتر اجتماعی وزارت ورزش در یزد:

حدود 13 میلیون نفر در آستانه ازدواج هستند

 

حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها // رئیس 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی خوزستان گفت: ما 
به عنوان سازمان برنامه و شورای برنامه ریزی و 
توسعه استان و کارگروه پژوهش و فناوری، وظیفه 
داریم که فضا را برای پژوهشگران ایجاد کنیم تا 

قابلیت خود را ارائه دهند. 
   مهرداد نیکو ، با حضور در غرفه جهاد دانشــگاهی 
در نمایشگاه هفته پژوهش و فناوری، ضمن قدردانی 
از زحمات دســت اندرکاران برپایی نمایشگاه، اظهار 
کرد: این نمایشگاه فرصتی اســت که فناوران استان 
دســتاوردهای خو را در آن به نمایش بگذارند و اگر 
در طول زمان از این نمایشــگاه بازدید کرده باشیم و 
فعالیت ها را مستند کنیم، شــاهد روند رو به رشدی 
هستیم. وی ادامه داد: امسال تجهیزاتی توسط فناوران 
و نخبگان ساخته شــده که واقعا مایه مباهات است. 
تجهیزاتی را دیدیم که شــاید قبــلا هیچ وقت فکر 
نمی کردیم پژوهشگران بتوانند چنین کارهایی کنند. اما 
الان تجهیزات ها در زمینه مهندســی پزشکی ساخته 
شــده اســت. در حوزه نفت و گاز نیز شاهد ساخت 

تجهیزاتی بودیم.   
   رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خوزستان 

گفت: پژوهشگران گلایه هایی داشتند که البته معضلات 
در حــال رفع اســت. گلایه این بود کــه علی رغم 
توانمندی اما اعتماد به فناوران اســتان کم است. ما به 
عنوان سازمان برنامه و شورای برنامه ریزی و توسعه 
استان و کارگروه پژوهش و فناوری، وظیفه داریم که 
فضا را برای پژوهشگران ایجاد کنیم تا قابلیت خود را 
ارائه دهند و بین شرکت ها و آن ها پلی بزنیم تا بتوانند 
قابلیــت خود را ارزیابی کنند و اســتانداردهای لازم 
شرکت ها را به ســطحی برسانند که بتوانند تجهیزات 

تولید شده را عرضه کنند. 
   نیکــو ادامه داد: از دبیرخانــه کارگروه پژوهش و 
فناوری خواستم که فهرستی از شرکت هایی که در مراکز 
رشد مستقر هستند، تهیه شود و ارتباط شرکت هایی که 
به تولید محصول رسیده اند را با شرکت های متقاضی 
برقرار کنیم و اگر خلایی در این زمینه وجود دارد، رفع 
کنیم تا فناوران تشویق شوند که در استان و در کشور 
بمانند. این محصول نظام آموزشی و پژوهشی ما است. 
 وی در پایان گفت: تعداد زیادی از دانشــجویان این 
محصولات را تولید کرده اند اگر این ها را تقویت کنیم، 
به نوعی در حال حمایــت از پژوهش و فناوری در 

استان هستیم. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی خوزستان :

باید فضا را برای پژوهشگران ایجاد کنیم

حسن سیلاوی سرویس استان ها //  فرمانده 
ســپاه ولیعصر)عج( خوزستان گفت: دشمن 
به دنبــال ایجاد اختلاف، نا امیــدی و هدایت 
مردم به حوزه دیگر است و در این بین رسانه 
به عنوان یک دیــده بان وضعیت را تحلیل و 

شفاف سازی کند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، سردار حسن شاهوارپور 
در آیین اختتامیه ششمین جشنواره رسانه ای ابوذر 
در خوزستان اظهار کرد: امروز رسانه یک رویکرد 
جدید در کلیت زندگی ما انسان هاست و دارد بخش 
قابل توجهی از زندگی را اشغال می کند.وی افزود: 
سال هاست رســانه ها در کشور فعالیت دارند ولی 
شــرایط جدید رسانه و فضای مجازی یک فضای 
بی سابقه است و با جهش بسیار سریع در حال انجام 
است.فرمانده سپاه ولیعصر )عج( خوزستان با بیان 

اینکه امروز رســانه و فضای مجازی ارتباطات در 
تمام حوزه ها را نزدیک کرده اســت و آنها را تحت 
تاثیر قــرار داد اضافه کرد: ورود به این عرصه یک 
امر لازم و واجب اســت همچنین توجه جدی به 
رسانه و به ویژه فضای مجازی جز اصول کار است.
شاهوارپور با بیان اینکه باید به رسانه توجه داشت 
تاکید کرد: دشــمن در فضای مجازی لایه باز کرده 
اســت و در مقابل فضای مجازی در داخل کشور 
اصرار بر دفاع از ارزش ها دارد.وی با بیان اینکه در 
فتنه ســال 88 رسانه با تیزبینی جبهه خودی را به 
مردم نشان داد ادامه داد: صرفا بالا بردن حساسیت از 
سوی رسانه ها نسبت به حوزه طبیعی کفایت نمی کند 
و باید در حوزه فرهنگی و اجتماعی حساسیت ایجاد 
شود.شاهوارپور با تاکید بر اینکه اثر جبهه فرهنگی 
را میتوان در طولانی مدت دید، عنوان کرد: دشمن 

به دنبال ایجــاد اختلاف، نا امیدی و هدایت مردم به 
حوزه دیگر است و در این بین رسانه به عنوان یک 
دیده بان وضعیت را تحلیل و شفاف سازی کند.وی 
با بیان اینکه هرچه در کشــور هم افزایی و همگرا 
حرکت کنیم نتیجه کار بهتر خواهد بود افزود: هرچه 
به ســمت منیت برویم پژواک صدای ضعیف تری 
خواهیم داشت و دشمن برای پیشبرد اهداف خود 
وارد خواهد شد.فرمانده سپاه ولیعصر )عج( استان 
خوزســتان با بیان اینکه امکانات دشمن ما بیشتر 
است و خیلی سریع جاها رو عوض می کند گفت: 
جنایاتی که آمریکایی ها، انگلیســی و اسرائیلی ها 
انجام می دهند را با پوشش رسانه ای می پوشانند.وی 
تاکید کرد: دنبال اطلاعات واقعی برویم و بر اساس 
برداشت خود به مسائل ورود نکنیم. تلاش ما این 

است که به بالا بردن توانمندی رسانه ها کمک کنیم.
شــاهوارپور ادامه داد: رتبه خوزســتان در رسانه 
بالاســت ولی باید باز هم تقویت شــود و باید به 

پله های بین المللی برای پاسخ به دشمنان برسد.

حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار خوزستان گفت: رسانه ها و 
مدیران باید در برابر تحمیل ها و زیاده خواهی ها محکم ایستادگی کنند 
هرچند ممکن است هزینه هایی در پی داشته باشد اما گاهی لازم است این 

هزینه ها را در راه منافع مردم بپردازیم. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ صادق خلیلیان در نشســت با جمعی از اعضای 
خانه مطبوعات استان گفت: نقش رسانه در توسعه بی بدیل است که حتما باید 
آن را جدی بگیریم چرا که رسانه به عنوان رکن اساسی توسعه محسوب میشود 
و متناســب با این جایگاه باید امکانات و تسهیلات لازم در این حوزه را فراهم 
کنیم  زیرا توسعه بدون همراهی رسانه ها امکانپذیر نیست.وی افزود: با توجه به 
اهمیت رسانه برای حل مشکلات این صنف باید جلسات تخصصی و عملیاتی 
برگزار شود.خلیلیان اظهار داشت: خوزستان به اندازه کافی فرصت های توسعه 
را از دســت داده اما امروز مسوولان کشور در بالاترین رده ها عزم و اراده حل 
مشکلات استان را دارند و بایست از این فرصت استفاده کنیم.استاندار خوزستان 
یادآور شد: به عنوان نمونه مشکل شرکت نیشکر هفت تپه پس از سالها با پیشنهادی 
که مطرح کردیم با عزم مســوولان حل و فصل شد و امروز یک آرامشی در این 

واحد تولیدی حاکم شده و روال کارها در شرایط عادی در حال انجام است.نماینده 
عالی دولت در اســتان عنوان کرد: در جلسه هیات دولت گزارشی از مهمترین 
مشــکلات استان و برنامه های در دست اقدام ارائه دادم و رییس جمهور بر حل 
مشکلات خوزستان تاکید و عنوان کرد خوزســتان دین بزرگی بر کشور دارد.
استاندار خوزســتان خاطرنشان کرد: عدم شکایت دستگاه ها از رسانه ها بابت 
انجام رسالت خبرنگاری امری بدیهی است و مراجع قضایی هم بابت نقد عملکرد 
دستگاه ها کسی را محکوم نمی کنند مگر اینکه مواردی نظیر اتهام و توهین مطرح 
باشد و حق شخصی ایجاد شود.خلیلیان بیان کرد: مسائلی هست که می تواند از 
دید مسوولان مغفول واقع شود و رسانه ها در این زمینه می توانند نفش آفرین و 
موثر باشند. همچنین رسانه ها می توانند خدمات دستگاه ها را به مردم منعکس 
کنند و این ارتباط یک تعامل دوســویه است.استاندار خوزستان تاکید کرد: باید 
کمک کنیم هر آنچه باعث پیشرفت و آبادانی استان می شود انجام دهیم و نسبت به 
حاشیه ها بی توجه باشیم.وی اظهار داشت: رسانه ها، دولت، مجلس، قوه قضایه، 
احزاب، گروه ها و فرهیختگان با مشارکت مردم باید هم افزایی نموده و دست به 
دست هم دهیم تا مشکلات کاهش یابد و شرایط جامعه رو به بهبودی حرکت کند.

استاندار خوزستان :

رسانه ها در برابر زیاده خواهی ها ایستادگی کنند

رسانه ها دیده بان و شفاف گر جامعه باشند 
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فرهنگ  وهنر

 آغاز ثبت نام بیمه تکمیلی ستایشگران، فعالان فرهنگی 
و مسئولان هیأت ها 

 سرویس فرهنگی //  بنیاد دعبل خزاعی طی اطلاعیه ای از ستایشگران اهل بیت 
علیهم السلام، فعالان فرهنگی و مسئولین هیأت ها که دارای بیمه پایه هستند، برای 
ثبت نام بیمه تکمیلی دعوت کرد. بنیاد دعبل خزاعی طی اطلاعیه ای از ستایشگران 
اهل بیت علیهم الســلام، فعالان فرهنگی و مسئولین هیأت ها که دارای بیمه پایه 
هســتند، برای ثبت نام بیمه تکمیلی دعوت کرد.در این اطلاعیه آمده است این 
بنیاد بستر برخورداری این اقشار از بیمه تکمیلی شرکت دانا را با شرایط ویژه ای 
 فراهم کرده است.افراد برای برخورداری از بیمه باید شرایط زیر را داشته باشند:

۱ـ متقاضی درخواست بیمه تکمیلی باید از جامعه هدف بنیاد دعبل خزاعی شامل 
ستایشگران اهل بیت علیهم السلام، فعالان فرهنگی و مسئولین هیأت ها باشد. در 
صورت تمایل فرد متقاضی می تواند افراد تحت تکفل خود را با نسبت پدر، مادر، 
فرزند و همســر نیز ثبت نام کنند.۲ـ شرط استفاده از این طرح داشتن بیمه پایه 
اســت.۳ـ حق بیمه ماهانه هر یک از بیمه شدگان با احتساب مالیات بر ارزش 
افزوده مبلغ ۱.4۰۰.۰۰۰ ریال است.4ـ بیمه گذار موظف است کل حق بیمه یک 
ســال را یک جا و در ابتدای انعقاد قرارداد پرداخت کند.تبصره: در صورتی که 
متقاضی در لیســت بیمه شدگان بنیاد دعبل خزاعی باشد، می تواند حق بیمه را 
در ۱۲ قسط مساوی و متوالی در سررسیدهای اعلامی بنیاد دعبل خزاعی واریز 
کند.۵ـ شرط سنی بیمه شدگان تحت تکفل ذکور مجرد تا ۳۰ سال به شرط عدم 

اشتغال و عدم ازدواج و فرزندان مونث تا زمان ازدواج و یا اشتغال به کار است.

 ۳۰ بهمن ماه آخرین مهلت ثبت نام 
در جشنواره نوجوان خوارزمی

  ســرویس فرهنگی //  معاون آموزش متوســطه اداره کل آموزش و پرورش 
هرمزگان با اشــاره به آغاز ثبت نام هشتمین دوره جشنواره نوجوان خوارزمی در 
استان، گفت: مهلت ثبت نام در این جشنواره تا ۳۰ بهمن ماه است. محمد قویل در 
نشستی در همین رابطه اظهار داشت: این جشنواره در ۹ محور شامل دست سازه، 
فعالیت های آزمایشگاهی، زبان و ادبیات فارسی، پژوهش، دست سازه، زبان خارجه، 
ریاضی، برنامه نویسی، مطالعات اجتماعی )مناظره علمی( و بازارچه های کسب و 
کار دانش آموزی برگزار می شود.وی با بیان اینکه جشنواره نوجوان خوارزمی در 
چهار مرحله مدرســه ای، منطقه ای، استانی و کشوری برگزار می شود، افزود: این 
جشنواره ویژه دانش آموزان دوره اول متوسطه و در راستای اهداف حوزه های تربیت 
و یادگیری برنامه درس ملی است.به گزارش ایرنا ؛ معاون آموزش متوسطه آموزش 
و پرورش هرمزگان گفت: این جشــنواره بزرگ ترین عرصه برای مهارت آموزی 
دانش آموزان با رویکرد پژوهش محوری و دست ورزی است که توسعه فعالیت های 
عملی و پژوهشی دانش آموزان را دنبال می کند و علاقمندان تا ۳۰ بهمن ماه ۱4۰۰ 

می توانند با مراجعه به سایت hamgam.medu.ir ثبت نام کنند.

راه اندازی پویش مجازی » به نیت حاج قاسم « در هرمزگان 
  ســرویس فرهنگی // به مناسبت گرامیداشت ســالروز شهادت سردار 
حاج قاسم سلیمانی پویش تولید محتوای مردمی »به نیت حاج قاسم« در فضای 
 مجازی آغاز شده اســت.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما ؛ در این پویش 
علاقه مندان می توانند با گرفتن فیلم های ۱۵ ثانیه ای از خود عنوان کنند که این 
کار را # به – نیت –حاج- قاسم انجام داده اند.مثلًا اگر فروشنده اید می توانید 
عنوان کنید که به نیت حاج قاسم اجناستان را با قیمت مناسب تر می فروشید.
علاقمندان می توانند آثار خود را به شماره تلفن ۰۹۱۰8۹8۵۰۹۰ ارسال کنند.

خبر

سرویس فرهنگی // سیاهو میزبان خانواده 
شــهید غلامرضا ترابی بود. شهید گمنامی 
که حالا پس از 4 ســال از دفن پیکر پاک او 
در سیاهو شناسایی شده است و خانواده اش 

آمدند تا او را در برگیرند. 
  منطقه سیاهو در استان هرمزگان در میانه های 
سلســله جبال زاگرس پایانی قرار گرفته است 
و از آن به بهشــت هرمزگان یاد می کنند. مسجد 
امام علی )ع( سیاهو شاید نگین این بهشت زیبا 
باشد و نگین این مسجد، مزار پاک شهید گمنامی 
است که سال ۹۶ بر دستان مردم این دیار تشییع 

و در این منطقه به خاک ســپرده شد. مردم این 
دیار هرگز نگذاشتند این شهید احساس غریبی 
کند و او همیشــه دردانه این منطقه در میانه های 
کوه های شمالی بندرعباس بوده است.حالا پس 
از 4 سال هویت این شهید گمنام شناسایی شده 
و او غلامرضا ترابی اســت. او اصالتا اهل استان 
اصفهان است و همراه لشــکر ۲۱ حمزه ارتش 
جمهوری اســلامی ایران راهی جبهه های حق 
علیه باطل می شــود و ســال ۱۳۶۶ در جریان 
عملیاتی مفقــود الاثر می گردد. حالا پس از ۳4 
سال از شــهادتش و 4 سال از کشف پیکر او و 

هویت  بندرعباس،  سیاهوی  در  خاکسپاری اش 
این شهید به مدد تلاش سپاه، بنیاد شهید و موسسه 
حفظ آثار و ارزشهای دفاع مقدس شناسایی شده 
است. او غلامرضا ترابی است خانواده غلامرضا 
ترابی با سفر از اصفهان به بندرعباس و حضور 
بر مــزار او، او را همچون اهالی ســیاهو در بر 
گرفتند. ظهر چهارشــنبه برادر و خواهر و برادر 
زاده ها و خواهرزاده های این شــهید و جمعی از 
اقوام و همرزمــان او از اصفهان به گمان غریبی 
او در این منطقه، بر مزارش حاضر شــدند اما به 
گفته برادر شهید، او خواهرانی و برادرانی فراوان 

در این منطقــه دارد و ما هرگز رنگی از غریبی 
برادرمان در بندرعباس ندیدیم. مادر و پدر شهید 
که دیگر این روزها در قید حیات نیستند نیز امروز 
بی شک همراه با شهیدشان نظاره گر شور عظیم 
مردم سیاهو و اهالی این منطقه در برگزاری مراسم 
دیگری برای غلامرضا ترابی هستند که نشانه ای 
از عمق ارادت اهالی هرمزگان و ساحل نشینان 
به مکتب شهدا اســت.به گزارش فارس ؛سیاهو 
حالا بیش از شــهرتش برای طراوت درختان 
نارنجی گونش بخاطر میزبانی از غلامرضا ترابی 
)شهید گمنامی که پس از ۳4 سال شناسایی شد( 

می درخشد. شهیدی که بی شک خودش در تعیین 
مکان مدفنش نظر داشته و حالا پس از ۳4 سال 
گمنامی، رخ نموده است.ســلام بر تو ای شهید؛ 
سلام برهمچون تویی که برای رسیدن به افق اعلا، 

بال های پروازت را از مشرق به مغرب گشودی و 
و اینک یک دنیا مبهوت و متحیر توست. همچون 

تویی که دنیا برایت متاعی قلیل بود.

شهید گمنامی که در آستانه سالگرد حاج قاسم »بهشت هرمزگان« را شیدایی کرد 

سرویس فرهنگی // بیشتر اسباب بازی های تولید داخل با 
وجود اینکه سهم اندکی از بازار را در برابر رقیبان خارجی 
خود دارند، باز هم کپی نمونه های خارجی هستند به طوری 
که از میــان خیلِ این نمونه ها، برخــی با تغییرات جزئی 
توانسته اند از شورای نظارت بر اسباب  بازی مجوز بگیرند اما 
همچنان بیشتر این اسباب بازی ها بدون  مجوز از این شورا به 

بازار عرضه می شوند. 
  یکی از معضلات اسباب  بازی های ایرانی مباحث طراحی، ایده  
و همخوانی آن ها با ذائقه و فرهنگ ایرانی اســت و از آنجایی  که 
اغلب سرگرمی ها در ایران بدون  توجه به موضوع کپی رایت تولید 
می شوند، وقت آن رسیده که تدبیری صورت بگیرد تا علاقه مندانِ 
تازه نفس و خلاق، سروســامانی به اوضاع طراحیِ اسباب  بازی 
بدهند.در گفت وگو با »محســن حموله« مدیرکل سرگرمی های 
ســازنده و بازی های رایانه ای کانون پــرورش فکری کودکان و 
نوجوانان به بررســی وضعیت تولید و طراحی اسباب بازی های 

داخلی پرداختیم که مشروح آن را در ادامه می خوانید. 
*  برای آغاز گفت وگو به مشــکلات طراحی و تولید 

اسباب بازی های داخلی اشاره می کنید؟
  یکی از مهم ترین مشکلات در تولید عدم توجه به طراحی بازی 
توسط تولیدکننده داخلی است. در کشور ما عدم توجه به قانون 
کپی رایت موجب شده به راحتی از نمونه های داخلی و یا خارجی 
کپی برداری شود. وقتی به اسباب بازی های داخل سطح عرضه در 
بازار نگاه کنیم؛ شــاید نام تجاری ایرانی داشته باشند ولی پس از 
بررســی دقیق و کارشناسی متوجه می شویم که بیشتر آن ها کپی 
نمونه های خارجی هستند.   شــاید سفارش دهنده برخی از این 
اسباب بازی ها که عموماً در چین تولید می شود هم ایرانی باشند 
ولی با برند چینی وارد بازار می شوند و فضای مناسبی را برای افراد 

سودجو و فرصت طلب مهیا کرده است.

*  می تــوان از طریق قوانین مرتبط با مالکیت حقوق 
معنوی آثار، متخلفان را شناسایی کرد؟

  یکی از وظایف تعریف شده برای شورای نظارت بر اسباب بازی ها 
تشکیل واحد نظارت و بازرسی و رسیدگی به شکایت و ارزشیابی 
است. هر گونه اعتراض یا شکایت در این باره باید در این واحد 
بررسی و پیگیری شود. اگر طراحان و تولیدکنندگان اسباب بازی 
خــود را ملزم بدانند که تمام طرح ها و یــا مجوز تولیدات را در 
شــورای نظارت ثبت کننــد و مجوز لازم را بگیرند ما شــاهد 
مشکلات کمتری خواهیم بود ولی عدم توجه به این نکات قانونی 
موارد پیگیری را ســخت و زمانبر می کند. باید در حوزه عرضه 
محصولات به خصوص در سطح بازار، نهادهایی همانند شورای 
نظارت بر اسباب بازی ها، تعزیرات، نیروی انتظامی و سازمان های 
مرتبط مسائل کاری را جمع بندی و تدبیر کنند ولی در حال حاضر 
شاید اولویتشان اسباب بازی نباشد.در حالی که اسباب بازی با توجه 
به نقش مهم تربیتی باید اولویت اصلی نظارت قرار گیرد چون با 
کودک و نوجوان و فرهنگ کشورمان مرتبط است. از سوی دیگر 
ما کمبود نیروی متخصص در حوزه طراحی اسباب بازی داریم. با 
توجه به فرمایشات و دغدغه های رهبر معظم انقلاب، چهار سال 
اســت که در اداره کل سرگرمی های کانون پرورش فکری، روی 
این موضوع با افراد کارشناس و متخصص در حال کار و آموزش 
جوانان علاقه مند به طراحی اســباب بازی هستیم تا استعدادهای 
خلاق را شناسایی و آموزش دهیم. تاکنون حدود هزار نفر را در 
مدت چهار سال آموزش مقدماتی و تکمیلی دادیم و ۱8۰ ماکت 
اســباب بازی ایرانی که با فرهنگ و ذائقه کودک و نوجوان ایرانی 
سازگار است را آماده برای تولید داریم. ما به همه تولیدکنندگان 
ایرانی اعلام کردیــم از این فرصت و طرح های آماده برای تولید 
انبوه استفاده کنید ولی آنچنان که باید استقبال نشده است. کانون با 
مشارکت برخی از سرمایه گذاران و اندکی از تولیدکنندگان برخی 
از این طرح ها را تولید و وارد بازار کرده است. رویداد ملی »ایده 
آزاد« با هدف شناسایی و کشف اســتعدادهای خلاق در حوزه 
طراحی اسباب بازی، بزرگ ترین بانک اطلاعاتی طراحان ایرانی 

را جمع آوری کرده است. 

*  چرا ســرمایه گذاران از طرح های ایرانی اســتقبال 
نمی کنند؟

  شاید نگران بازگشت ســرمایه خود هستند و کارهای جدید، 
خطرپذیری و جرئت بیشــتری را می طلبد در صورتی که اعلام 
کردیم کانون پرورش فکری در تولید حمایت و مشارکت می کند. 
حتی اگر بخواهند از طرح استفاده کنند زمینه هماهنگی با طراح را 
آماده می کنیم تا سرمایه گذار، آن طرح را به صورت مستقل تولید 
کند. به نظرم باید در این  باره اطلاع رســانی بیشتری شود، صدا و 
سیما و رسانه ها می توانند طرح های کانون را به سرمایه گذاران و 

تولیدکنندگان اسباب بازی معرفی کنند. 
*  این طرح ها متناسب با نیاز و سلیقه مخاطب طراحی 

شده اند؟
   این طرح ها دقیقاً متناسب با نیاز و ذائقه کودک و نوجوان ایرانی 
طراحی شده اند و برگرفته از ایده طراحان ایرانی است. این طرح ها 
در رویداد ملی »ایده آزاد« ارائه شده و کانون برای این طراحان، 
فرصت های آموزشی به  وجود آورده تا طرح هایشان تجاری شود. 
این فرصت مغتنمی است که تولیدکنندگان داخلی می توانند به کانون 
پرورش فکری مراجعه کنند و از طرح های آماده رویداد ملی »ایده 
آزاد« استفاده کنند. الان کدام یک از شرکت های بزرگ دنیا ۱8۰ 
طرح آماده به تولید دارد!؟ شاید ما خودمان را دست کم می گیریم. 

*  آیا تولید اســباب بازی داخلــی گران تر از نمونه 
وارداتی آن درنمی آید؟

  اکنون با شرایط فعلی و تورم شاهد گرانی در همه حوزه ها هستیم 
و فقط اسباب بازی گران نیست. هزینه های تمام شده همانند مواد 
اولیه و نیروی انسانی هم تغییر کرده و موجب افزایش هزینه های 
تولید می شود. ضمن اینکه سبد خانواده ها از اسباب بازی خالی شده 
است اما وزارتخانه ها و سازمان های متولی می توانند از تولیدکننده 
حمایت کنند تا اسباب بازی داخلی ارزان قیمت به دست کودکان 
ایرانی برسد. وزیر آموزش و پرورش در دولت قبلی در جشنواره 
چهارم ملی اسباب بازی قول راه اندازی ۱۰ هزار اتاق بازی را در 
مدارس داد که می توانست اتفاق بزرگی در حوزه تولید اسباب بازی 
داخلی رقم بزند اما متأســفانه اجرایی نشد یا وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسلامی باید کمک کند که اسباب بازی به عنوان یک کالای 
فرهنگی شناخته شود نه یک کالای لوکس و تجملاتی. چرا وزارت 
صنعت، معــدن و تجارت از طریق اتاق اصناف پیگیر ایجاد یک 
اتحادیه مستقل اسباب بازی نمی شود؟ الان پیگیری مطالبات صنفی 
اسباب بازی های ایرانی را اتحادیه نایلون پلاستیک برعهده دارد و 
اسباب بازی های خارجی را اتحادیه خرازی ها! این دوگانگی در 
اتحادیه ها و نبود یک سازوکار مستقل در حوزه صنعت اسباب بازی، 
مشکلاتی را برای اهالی این صنف ایجاد کرده است.   اشاره کردید 
که برخی از اسباب بازی ها به سفارش تولیدکننده داخلی در چین 
ساخته می شــود و برند آنجا را می خورد، آیا دلیلش پایین آمدن 
هزینه های تولید در آنجاست؟   با توجه به افزایش نرخ دلار، الان 
هزینه های تولید در چین شــاید بیشتر از داخل شود ضمن اینکه 
تولیدکنندگان داخلی خوبی در حوزه اسباب بازی داریم که اسباب 
بازی صادر می کنند. اینکه چرا برخی از تولیدات داخلی ما در چین 
ساخته می شود و با برند آنجا وارد کشور می شود را شورای نظارت 

بر اسباب بازی می تواند پیگیر باشد.
*  یکــی از نمونه هــای تولید اســباب بازی داخلی 
عروسک های دارا و سارا بود، به نظر شما این پروژه 

توانست موفق شود؟
  چرا نتوانسته؟! الان یک عدد عروسک دارا و سارا در بازار موجود 
نیست و اگر این پروژه به گفته برخی شکست می خورد الان باید 
انبارهای ما پر از عروســک های دارا و سارا می بود. ضمن اینکه 
تولید این عروسک ها هم متوقف نشده است. عروسک های دارا و 
سارا یکی از تولیدات کانون بود، ما بیش از ۳۰۰محصول تولیدی 
در حوزه اســباب بازی داریم که حدود 4۹ تای آن ها بازی های 
رایانه ای هستند و مابقی مربوط به حوزه سرگرمی می شوند. هر 
محصولی که در کانون تولید می شود توسط کارشناسان و مربیان 
کودک ارزیابی می شــود. سه نســل از عروسک های دارا و سارا 
در کانون تولید شــده است؛ نسل اول این عروسک ها در دوره ای 
که کمتر کســی جرئت تولید عروســک داخلی داشت به بازار 
عرضه شــد و کانون پرورش فکری قدم بزرگی برداشت.  نسل 
دوم این عروســک ها پس از رفع نواقص و شناسایی آن ها وارد 
بازار شــد و نسل سوم دارا و ســارا با کیفیت بهتری عرضه شده 
که تقاضای خوبی هم داشــته به طوری که همه این عروسک ها 
فروش رفته اســت. با توجه به اینکه پروژه در کشور چین انجام 
شــد اما تمام طراحی های آن توســط متخصصان داخلی انجام 
شد. البته عروسک های دارا و سارا می توانست پیوست فرهنگی 
و جریان ســازی بهتری داشته باشد اما کانون نمی تواند به تنهایی 

 جریان سازی کند، نقش صدا و سیما در این حوزه اهمیت می یابد. 
وزارت صنعت، معدن و تجارت می توانســت در هنگام ورود این 
عروسک ها هزینه های گمرکی را پایین بیاورد تا این عروسک ها با 

قیمت کمتری به دست مصرف کننده برسد.
*  چقدر درباره اســباب بازی های داخلی به پیوست 

فرهنگی محصولات توجه می شود؟
  توجه به پیوست فرهنگی در کانون پرورش فکری بسیار اهمیت 
دارد. ما مجموعه ای پنج جلدی با عنوان تئاتر اسباب بازی را تولید 
کردیم که این مجموعه شامل هنر نمایش خلاق، تئاتر، قصه گویی 
و عروسک گردانی می شود. روی مجموعه های کتاب عروسک یا 
کتاب پازل هم کار می کنیم. در تولید هر کدام از اسباب بازی ها به 
دنبال پیوست فرهنگی هستیم.حتی پژوهشی هم راجع به ادبیات 
متون کهن فارسی داشتیم که نتیجه آن؛ طراحی و ماکت سازی ۱۲ 
سرگرمی بوده است. سرگرمی های سیمرغ، هفت گنبد، طوطی و 
بقال و کتاب پازل آهو و پرنده ها، محصول این کار پژوهشی بود.

داشتن پیوست فرهنگی برای اسباب بازی های داخلی از آن جهت 
اهمیت می یابد که مثلًا عروسک های داخلی بایستی برای کودک و 
نوجوان، قصه و پیشینه داشته باشند که بهترین مسیر این ارتباط، 
انیمیشن یا تولیدات تصویری است. آیا بین کانون و شبکه پویا برای 
تولید برنامه های مرتبط با عروسک ها و اسباب بازی های ایرانی، 
همکاری صورت گرفته است؟   با توجه به ظرفیت های بالایی که 
کانون پرورش فکری در حوزه تولید محتوای مناسب برای کودک 
و نوجوان ایرانی دارد می تواند محتوای خوبی را برای تمام شبکه ها 

به ویژه شبکه پویا داشته باشد. 
*  آیا در شبکه های دیگر نمی توان برنامه هایی برای 
معرفی اسباب بازی های داخلی با تولیدکنندگان داخلی 

داشت؟ 
  می توان! ولی مشکلات مالی در صدا و سیما سبب شده چندان 
رغبتی به این همکاری نداشته باشند و یا اگر هم باشد هزینه های 
تولید را باید کانون در نظر بگیرد در حالی که صدا و سیما در این 
حوزه می بایستی به کمک کانون و یا بخش های تأثیرگذار فرهنگی 
بیاید. در پایان می خواهم یادآور شــوم اعضای شورای نظارت 
بر اسباب بازی شــامل نمایندگانی از وزارت آموزش و پرورش، 
وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، سازمان صدا و سیما 
و... هســتند. اگر هر یک از این ها نقش و وظایف خودشان را در 
حمایت از اســباب بازی ایرانی ایفا می کردند، الان شرایط تولید 

اسباب بازی ایرانی خیلی بهتر بود.

  

  

  

آگهی تغییرات شرکت تولید و توزیع ماشین آلات امن قشم )سهامی خاص( به شماره ثبت ۶۲۷۶ و شناسه ملی ۱۴۰۰۷۷۵۸۹۰۱
برابر صورتجلسات مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده و هیات مدیره مورخ  1400/06/20 شرکت مزبور به واصله مورخ 1400/0۷/0۷ که در تاریخ

 1400/0۷/19از لحاظ واریز هزینه های ثبتی و امضای ذیل دفاتر ثبت تکمیل گردیده است :1- آقایان محسن شهسوار به شماره ملی 0491622503 به سمت
 مدیر عامل و رئیس هیات مدیره  ، محمد علي اتابیکی به شماره ملی 181۷60896۷ به سمت عضو هیأت مدیره ، خاتم رقیه حسن زاده به شماره ملی00۷8280141به سمت نایب 
رئیس هیات مدیره برای مدت دو سال انتخاب گردیدند .2- کلیه مکاتبات و اسناد و اوراق تعهدآور تجاری و بانکی از قبیل چک و سفته ، بروات ، عقود اسلامی و قراردادها با امضای 
آقای محمد علی اتابیکی )عضو هیات مدیره( منفرداً همراه با مهر شرکت و مکاتبات عادی و اداری با امضای منفرد یکی از اعضای هیات مدیره به همراه مهر شرکت معتبر می باشد 

.3- آقایان محمدرضا عبدی و هادی مزیدی مرادی به ترتیب به سمت بازرس اصلی و علی البدل برای مدت یک سال مالی انتخاب شدند .
رویا زاهد نیا رئیس اداره ثبت شرکتها

آگهی تغییرات شرکت کیومرث بیرانوند و شر کاء قشم )تضامنی( به شماره ثبت ۷۰۱۲ و شناسه ملی ۱۴۰۱۰۴۰۹۱۵۴
برابر صورتجلسات مجامع عمومی فوق العاده ، عادی به طور فوق العاده و هیات مدیره مورخ 1400/09/15 شرکت مزبور به واصله مورخ 1400/09/15 که

 در تاریخ مورد اشاره از لحاظ واریز هزینه های ثبتی و امضای ذیل دفاتر ثبت تکمیل گردیده است :1- آقای کیومرث بیرانوند به شماره ملی 40۷36۷248۷ به
 سمت رئیس هیات مدیره و مدیر عامل و خانم روناک بارانی به شماره ملی 454002۷4۷6 به سمت عضو هیات مدیره برای مدت نامحدود انتخاب گردیدند .

2- کلیه مکاتبات ، اسناد ، اوراق تعهدآور و تجاری و بانکی شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات و عقود اسلامی و قراردادها و مکاتبات عادی و اداری با امضای منفرد مدیر عامل یا 
عضو هیات مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد .3- تعداد اعضای هیات مدیره مندرج در ماده 14 اساسنامه به دو الی پنج نفر تغییر و اصلاح یافت .

رویا زاهد نیا رئیس اداره ثبت شرکتها

آگهی تغییرات شرکت ساختمانی قلعه جاوید قشم  ) با مسئولیت محدود( به شماره ثبت ۲۳۲۷ و شناسه ملی ۱۰۸۶۱۹۵۰۴۸۷
برابر صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/09/10 شرکت مزبور به واصله 1400/09/10 که در تاریخ 1400/09/15 از لحاظ واریز

 هزینه های ثبتی و امضای ذیل دفاتر ثبت تکمیل گردیده است :موضوع فعالیت شرکت مندرج در ماده دو اساسنامه به شرح ذیل افزایش و اصلاح
 یافت : ارائه خدمات رنگ آمیزی و انجام کلیه عملیات مرتبط طبق مجوز فعالیت اقتصادی شماره 4۷8 مورخ 1400/09/02 سازمان منطقه آزاد قشم .

رویا زاهد نیا رئیس اداره ثبت شرکتها

  

  

                                                               آگهی حصروراثت
آقای  غلام ملاحی کوهستکی دارای شناسنامه شماره 631 به شرح دادخواست به کلاسه 1400/1۷9 از این شورا درخواست گواهی حصروراثت نموده و 
چنین توضیح داده که شادروان ابراهیم ملاحی کوهستکی بشناسنامه 2۷ در  تاریخ 1382/3/19 در اقامتگاه دائمی خود بدرود حیات گفته و ورثه حین الفوت 
آن مرحوم منحصر است به : 1- آقای غلام ملاحی کوهستکی فرزند ابراهیم به ش . ملی 34214۷8۷08 پسر متوفی. 2- آقای علی ملاحی فرزند ابراهیم 
به ش . ملی 34213۷80۷1 پسر متوفی.3- آقای حبیب ملاحی کوهستکی فرزند ابراهیم به ش . ملی 3422021248 پسر متوفی.4- خانم کبری ملاحی 
کوهستکی فرزند ابراهیم به ش . ملی 3420232918  دختر متوفی. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا 

هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.  
قاضی شورای حل اختلاف

ن سند مالکیت                                                آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم راحله سرودی گلستانی مالک پلاک ثبتی 10۷82 فرعی از 1939 اصلی به استناد دو برگ استشهاد شهود گواهی شده در دفترخانه 24 قشم جهت دریافت 
سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه کردند و مدعی هستند سند مذکور در قشم - شهرک نریمان قطعه یک بخش هشت که سند مالکیت صادر و تحویل مالک 
گردیده است . یک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق با کاربری مسکونی به پلاک ثبتی 10۷82 فرعی از 1939 اصلی ، مفروز ومجزا شده از ۷0۷4 فرعی از اصلی مذکور ، قطعه 1 
در طبقه 1 و واقع در بخش 08 ناحیه 00 حوزه ثبت ملک قشم استان هرمزگان به مساحت 82 .۷6 مترمربع به مالکیت راحله / سرودی گلستانی فرزند علی شماره شناسنامه 
361 تاریخ تولد 1360دارای شماره ملی 345969۷059 با جز سهم 6 از کل سهم 6 بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان متن سهم : ششدانگ با شماره مستند مالکیت 
23125 تاریخ 0۷ /1386/08موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 618454 سری الف سال 91 که در صفحه 330 دفتر املاک جلد 86 ذیل شماره 11399 ثبت گردیده 
است . که به علت جابجایی با مفقود گردیده است . لذا به استناد ماده 120 آئین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به 

ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت ده روز ازتاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله 
رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر یا وصول اعتراض بدون سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به 
متقاضی اقدام خواهد شد .محدویت دفتر املاک : مازاد اصل رهنی شماره 23126 مورخ 1386/08/0۷ که بنفع بانک مسکن شعبه مرکزی قشم به مبلغ 142500000 به مدت ۷ ثبت شده . 1۷6/ 1400 م /

الف - تاریخ انتشار : 11/ 10/ 1400
محمد آرامش- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

 گفت وگو با محسن حموله، مدیرکل سرگرمی های سازنده 
و بازی های رایانه ای کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان

اسباب بازی ایرانی ؛ تنهای تنهای تنها

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان



سرویس حوادث// ســـــــه پسر جوان که متهم 
هستند در یک درگیری مردی را به قتل رسانده اند،در 
حالی محاکمه شــدند که دو نفــر از متهمان منکر 

ارتکاب قتل بودند .
رســیدگی به این پرونده از سال گذشته با گزارش یک 
درگیــری مرگبــار در صالح آباد آغاز شــد. زمانی که 
مأموران پلیس به محل اعزام شدند مشخص شد که سه 
جوان پس از قتل مردی به نام مســعود از صحنه متواری 
شــده اند و در نهایت مأموران افشین، رضا و سعید را در 
باغی در شهریار دستگیر کردند. افشین در اعترافات اولیه 
اتهام قتل را پذیرفت و گفت: روز حادثه به همراه دوستانم 
در پارک بودیم که مرد جوانی در حالی که مســت بود، 
یکباره به ما فحاشــی کرد. ما اصلًا او را نمی  شناختیم 

من هم باچاقو او را زدم و بعد هم همراه دوســتانم فرار 
کردیم.بعد از اعترافات وی دو متهم دیگر نیز به شرکت در 
درگیری اعتراف کردند و پرونده برای رسیدگی به شعبه 7 
دادگاه کیفری استان تهران فرستاده شد.در ابتدای جلسه 
اولیای دم درخواست قصاص کردند و برادر مقتول گفت: 
اینکه متهمان در اظهارات شــان گفته اند که برادرم مست 
بوده دروغ است چرا که برادرم اصلًا اهل این کارها نبود. 
متهمان گفته اند که برادرم را نمی شناختند اما این هم دروغ 
است چون یکی از متهمان بارها برادرم را تهدید به مرگ 
کرده بود. حالا هم افشین اتهام قتل را پذیرفته اما اطمینان 
دارم قاتل برادرم سعید است.پس از اظهارات مرد جوان 
افشــین به جایگاه رفت و گفت: همه اعتراف هایم دروغ 

بوده و من قاتل مسعود نیستم و سعید به خاطر اختلاف 
قدیمی با مسعود او را کشــت.در ادامه سعید به جایگاه 
رفت و ضمن رد اتهام قتل گفت: حالا که افشین خودش 
را بــه چوبه دار نزدیک دیده اتهامش را رد می کند من با 
مقتول اختلاف داشتم اما نه به او ضربه ای زدم و نه او را 
کشــتم.پس از آن هم رضا به جایگاه رفت و گفت: اتهام 
شرکت در نزاع را قبول دارم اما نقشی در قتل نداشتم. در 
آن درگیری هم افشین و هم سعید قمه داشتند اما نمی دانم 
که چه کسی ضربه کشنده را به مقتول زده است. حالا هم 
به خاطر حضورم در آن درگیری از اولیای دم شرمنده ام و 
عذرخواهی می کنم. با پایان اظهارات متهمان، قضات برای 

صدور رأی وارد شور شدند.

دو ادعا در یک پرونده قتل
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حوادث

سرویس حوادث// پرونده زن جوانی که مدعی 
است از سوی سه پســر مورد شکنجه، آزار و 
اذیت و ســرقت قرار گرفته در دادگاه کیفری 

استان تهران مورد رسیدگی قرار گرفت.
رسیدگی به این پرونده از بهمن  سال ۹7 با شکایت 
زن جوانی به  نام ســحرآغاز شــد. وی در تشریح 
ماجرا گفت: چندی پیش یکی از دوســتانم مبلغی 
پول به عنوان قرض از من خواست و گفت می خواهد 
پول را به شــهرام پسر مورد علاقه اش بدهد، چون 
خودم پول نداشتم از پدرم این پول را در قالب یک 

فقره چک گرفتم و به دوستم دادم.
چند روز بعد شــهرام به همراه یکی از دوســتانش 
اردلان بــه بهانه پس دادن پول من را به خانه ای در 
محدوده شــرق تهران بردند. پس از ورود به خانه 
،شــهرام و اردلان و دوست دیگرشان من را مورد 

شــکنجه قرار داده و بعد هــم آزار دادند. پس از 
اظهارات شاکی، وی به پزشکی قانونی معرفی شد، 
اما کارشناسان این سازمان آثار شکنجه روی بدن او 
را تأیید نکردند.در ادامه سه پسر جوان بازداشت و 
مدعی شدند که شاکی دروغ گفته و آنها هیچگاه وی 

را مورد آزار و اذیت قرار نداده اند.
اردلان یکی از متهمان گفت: شــهرام قصد خرید 
خودرو داشت و از دختر مورد علاقه اش مبلغی پول 
به عنوان قرض خواست و او هم چکی را که از سحر 
گرفته بود  به شهرام داد، اما وقتی شهرام برای وصول 
پول به بانک رفت متوجه شــد که حساب صاحب 
چک خالی است و چک را برگشت زد. بعد از این 

ماجرا پدر سحر به مقابل خانه شهرام رفته بود و با 
داد و فریاد دعوا راه انداخته بود، پس از آن هم سحر 
به اداره پلیس رفت و مدعی شد که من و دوستانم او 

را مورد آزار و اذیت قرار داده ایم.
در نهایت برای متهمان که با قرار وثیقه آزاد بودند، 
کیفرخواست صادر و پرونده آنها به شعبه نهم دادگاه 

کیفری یک استان تهران فرستاده شد.
شاکی در ابتدای جلسه به جایگاه رفت و با تشریح 
دوباره ماجرا درخواســت کرد تا متهمان مجازات 

شوند.
 اردلان به عنــوان تنها متهم حاضر در دادگاه مقابل 
قضات اظهارات شــاکی را رد کرد و منکر ادعای 

او شــد، سپس وکیل متهم به جایگاه رفت و گفت: 
طبق اظهارات شــاکی، وی در بهمن سال ۹7 مورد 
آزار قرار گرفته اما ۳ ماه بعد طرح شــکایت کرده 
است. علت تأخیر در شکایت از موکل من چه بوده 
است که شــاکی جواب داد: در بهمن ماه به علت 
فوت پدربزرگم شــرایط روحی مساعدی نداشتم.

سپس وکیل متهم ادامه داد: چون شاکی مطلقه بوده 
پزشــکی قانونی درباره آزار و اذیت وی نتوانسته 
اظهارنظر کند.در بررسی های پلیسی هم هیچ دوربین 
مداربســته ای لحظه ای را که شــاکی مدعی است 
متهمان وی را به زور ســوار ماشین کرده و به خانه 
برده اند، ثبت نکرده و به نظر می رسد این شکایت با 

سوء نیت انجام شده است.
با پایان دفاعیات،قضات برای صدور رأی وارد شور 

شدند. 

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

جهان

همسرم مرا از خانه بیرون انداخت
همسرم به عنوان نگهبان در یکی از بیمارستان های بزرگ مشهد 
کار می کرد که از سه سال قبل عاشق یکی از اعضای کادر درمان 
شد و او را به عقد موقت خودش درآورد و بدین ترتیب روزگار من 

هم سیاه شد تا جایی که...
زن ۳۶ ساله در حالی که بیان می کرد، همسرم مرا از خانه بیرون انداخته 
و ســربار پدرم شــده ام، درباره قصه زندگی اش به مشاور و مددکار 
اجتماعی کلانتری گفت: هنوز شــیرینی قبولی در آزمون سراسری را 
مزمزه می کردم که »رامتین« به خواستگاری ام آمد اما پدرم با این شرط 
با ازدواج من و او موافقت کرد که مانع ادامه تحصیل من نشود. در حالی 
که مشغول تحصیل در دانشگاه بودم، زندگی مشترکمان را آغاز کردیم 
ولی همســرم بیکار بود و روزگارمان به سختی می گذشت. خلاصه با 
تلاش بسیار و مراجعه به افراد مختلف بالاخره رامتین به عنوان نگهبان 
در یکی از بیمارستان های بزرگ مشهد استخدام شد. بعد از آن اوضاع 
زندگی مان آرام آرام بهتر شــد و من هم تحصیلات تکمیلی را به پایان 
رساندم اما رامتین اجازه نداد بیرون از منزل کار کنم. همه اوقاتم را صرف 
خانــه داری و تربیت فرزندانم می کردم تا این که با کمک مالی پدرم و 
فروش طلاهایم موفق شدیم خانه کوچکی بخریم. دیگر هیچ پس اندازی 
نداشتیم و روزهای سختی را می گذراندیم به گونه ای که در تامین هزینه 
های روزانه زندگی نیز مشکل داشتیم. هربار که به خانه پدرم می رفتیم 
مــن مقداری از میوه ها را درون کیفم مــی ریختم تا روز بعد در کیف 
مدرسه فرزندانم بگذارم. یک بار که این کار را تکرار کردم، پدرم متوجه 
ماجرا شــد اما چیزی به من نگفت. از آن روز به بعد پدرم به بهانه های 
مختلف و با پلاســتیک های میوه به خانه مان می آمد تا من برای تهیه 
میوه دچار مشکل نشــوم. با وجود این، یک روز رامتین متوجه ماجرا 
شد و همه میوه ها را درون سطل زباله ریخت ولی من همیشه در برابر 
رفتارهای ناشایست همسرم سکوت می کردم تا سه فرزندم دچار مشکل 
نشوند. همه این سختی ها را به امید یک زندگی بهتر تحمل می کردم تا 
این که حدود سه سال قبل متوجه شدم او یکی از کارکنان بیمارستان را 
به عقد موقت خودش درآورده است که از اعضای کادر درمان بود.از آن 
روز به بعد، رفتارهای همسرم با من به کلی تغییر کرد. او حتی منزلی که 
ســند آن را به نام من ثبت کرده بود به زور از من گرفت و به نام همسر 
صیغه ای اش سند زد. حالا دیگر همواره مورد سرزنش قرار می گرفتم 
و گاهی به شدت کتک می خوردم تا منزلم را ترک کنم اما من با همه این 
مشکلات نمی توانستم از فرزندانم جدا شوم و مجبور بودم این تلخی ها 
را نیز تحمل کنم ولی چند روز قبل زمانی که برای خرید از منزل بیرون 
رفتم، همســرم درخانه را قفل کرد و دیگر مرا راه نداد. حالا هم بدون 
آن که پس اندازی داشته باشم سربار پدرم شده ام و دلم برای دیدن سه 

فرزندم پر می زند و...

در امتداد تاریکی

نجات هشت صیاد در آبهای کوه مبارک جاسک   
امور دریایی  سرویس حوادث// معاون 
اداره کل بنادر و دریانوردی  هرمزگان 
گفت: با اقدام به موقع تیم جستجو و 
نجات دریایی )ناجی 10( ۸ صیاد گرفتار 
در آبهای حوالی کوه مبارک شهرستان 

جاسک نجات یافتند. 
اعلام  به رســانه ها  اســماعیل مکی زاده 
کرد: یــک قایق صیادی بــدون توجه به 

هشدارهای هواشناســی برای صید عازم 
دریا شــد و با تغییرات شــرایط جوی و 
اضطرار  آبگرفتگی، صیادان دچار شرایط 

می شوند.
وی ادامــه داد: پــس از اعــلام اضطرار 
بلافاصله شــناور ناجی ۱۰ مرکز جستجو 
و نجات دریایی از شهرستان جاسک عازم 
محل شــده و با وجود وزش باد شدید و 

تلاطم دریا در کمترین زمان ممکن موفق 
به نجات 8 صیاد گرفتار شدند.

معــاون امــور دریایــی اداره کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان، محل دقیق حادثه را 
۱۵ مایلی جنوب کوه مبارک اعلام کرد و 
گفت: هر هشت سرنشین این قایق صیادی 
در سلامت کامل به بندر جاسک منتقل و با 
وجود تلاش های صورت گرفته قایق این 

صیادان به دلیل آبگرفتگی شدید غرق شد.
وی علل این حادثه را تغییرات شــرایط 
جــوی و بی توجهی به هشــدار جوی و 
دریایی اعلام کرد و بیان داشــت: به رغم 
تمامی هشــدارها مبنی اجتناب از ســفر 
شناورهای ســبک در روزهای پیش رو، 
این صیادان اقدام بــه دریاروی و صیادی 
کرده اند. به گزارش ایرنا، مکی زاده با تاکید 

بر این موضوع که شماره تماس ۱۵۵۰ پل 
ارتباطی دریانوردان با مرکز جســتجو و 
نجات دریایی استان است، بیان داشت: این 
مرکز به شکل شبانه روزی وظیفه دریافت 
گزارش ها شــرایط اضطرار را در پهنه آبی 
اســتان بر عهده دارد تا پــس از دریافت 
شرایط اضطرار درکوتاه ترین زمان ممکن، 
نســبت به امــداد رســانی اقدامات لازم 

صورت پذیرد. شــایان ذکر اســت؛ طبق 
اطلاعیه هواشناســی هرمزگان، تا دوشنبه 
۱۳ دیماه جریان بارش ها سنگین و شدید 
استان های جنوبی به ویژه هرمزگان را در 
ســیطره خود قرار خواهد داد که همراه با 
این جریــان، تندبادهای لحظه ای و تلاطم 
دریا در مناطق دریایی استان نیز پیش بینی 

شده است.

حمله  ماجــرای  حوادث//  ســرویس 
ســگ های ولگرد به رهگــذران بویژه 
کودکان این بار با مرگ پســر کوچولوی 
بیرجندی پایان تلخ و غم انگیزی داشت.

ساعت ۱۱ صبح سه شــنبه 7 دی ماه پسر 
چهار و نیم ســاله ای در روستای امیرآباد 
بیرجند بر اثر حمله سگ های ولگرد جان 

سپرد.
یاسین بعد از صرف صبحانه طبق روال هر 
روز راهی کوچه شــده بود تا با دوستانش 
بازی کند ،اما ناگهان چند قلاده ســگ به 
یاســین و دوستانش حمله کردند. بچه های 
دیگر چون بزرگ تر بودند از مهلکه گریختند 
اما یکی از سگ ها، یاسین کوچولو را گرفت 
و در حالی که او را روی زمین می کشــید 
دندان هایش را در گلوی کودک فرو کرد ؛از 
آنجا که این حادثه هولناک در حوالی پاسگاه 
روستای امیرآباد بیرجند رخ داده بود یکی 
از مأموران پاسگاه به محض دیدن صحنه، 
با داد و فریاد کودک را از دهان ســگ رها 
کرد و با اعلام موضوع به اورژانس پسرک 
به بیمارستان امام رضا)ع( بیرجند منتقل شد.
 در بیمارستان عملیات احیای قلب به مدت 
4۰ تا 4۵ دقیقه روی این کودک انجام شد، 

ولی متأسفانه بر اثر شدت جراحات وارده به 
ناحیه سر و گردن فوت کرد.

به گفته مردم این روســتا در سه ماه گذشته 
این دومین حادثه حمله ســگ های ولگرد 
به کودکان در منطقه امیرآباد بیرجند است. 
در مهرماه امســال نیز سگ های ولگرد به 
دختربچه ۶ ساله ای حمله کردند که البته با 

اقدام بموقع، این کودک زنده ماند.
مرگ دلخــراش یاســین بر اثــر حمله 
ســگ های ولگرد باعث شــده تا نشست 
کارگروه ساماندهی ســگ های ولگرد در 
محل فرمانداری بیرجند برگزار شود و در 
این جلســه به شهرداری بیرجند و دهیاران 
روستاها تأکید شد که هرچه سریع تر نسبت 

به ساماندهی سگ های ولگرد اقدام کنند.
علی ناصری فرماندار بیرجند گفت: برخی 
افــراد به عنوان حامــی حیوانات و محیط 
زیست، غذارسانی غیراصولی در خیابان ها، 
معابر و حاشیه شهرها و روستاها دارند که 
این اقدام باعث ازدیاد جمعیت ســگ های 
بلاصاحب می شــود و گاهــی همین افراد 
مانع کار جمع آوری سگ ها توسط مأموران 

شهرداری هم می شوند.
ناصــری گفت: باید این حیوانات توســط 

شهرداری جمع آوری و به پناهگاه حیوانات 
بلاصاحب هدایت شــوند تا با عقیم سازی 
جمعیت آنان کنترل شــود، اگــر این اقدام 
صورت نگیرد ما بیش از این حوادث ناشی 
از حمله سگ های ولگرد را خواهیم داشت.

مهدی بهترین، شــهردار بیرجند نیز افزود: 
در زمینه زنده گیری ســگ های ولگرد در 
بیرجند ما ۲ اکیپ چهار نفــره داریم که با 
۲ دستگاه ماشــین، روزانه کار زنده گیری 
را انجام می دهند. از ابتدای تیرماه امســال 
تاکنون 4۶۵ قلاده سگ زنده گیری شدند و 
در سایت شهرداری نگهداری می شوند، البته 

برخی سازمان های مردم نهاد هم در این زمینه 
شهرداری را کمک می کنند.

وی با اشــاره به اینکه برخی مردم از روی 
ناآگاهی به این حیوانات غذا می دهند، گفت: 
غذا دادن به آنان باعث می شود که به محلات 
مسکونی نزدیک شــوند و از طرفی بحث 

زادآوری آنها بیشتر خواهد شد.
 تقاضای ما این اســت که بتوانیم ســلاح 
بیهوشی جدیدی تهیه کنیم، چرا که یک قبضه 
سلاح بیهوشی داریم اما به دلیل اینکه بر اثر 
تحریم ها فشنگ آن وارد نمی شود، بلااستفاده 

مانده است. 

حمله مرگبار سگ های ولگرد به کودک بیرجندی

ریزش معدن طلا در سودان ۳۸ کشته به جا گذاشت 
 در پی ریزش معدن طلا در ســودان دست کم ۳8 تن کشته شدند. 
مقامات ســودان اعلام کردند: بر اثر ریزش یک معدن طلا در استان 
»کردفان« دست کم ۳8 نفر کشته شدند.شرکت دولتی استخراج معدن 
سودان در بیانیه ای اعلام کرد که ریزش این معدن تعطیل و غیرفعال در 
روستای فوجا در 7۰۰ کیلومتری جنوب خارطوم اتفاق افتاده است. 
همچنین در این حادثه تعدادی مصدوم شــده اند. رسانه های محلی 
گزارش کرده اند که چندین مورد ریزش در معدن اتفاق افتاده و علاوه 
بر قربانیان این حادثه حداقل هشت مجروح به بیمارستان محلی منتقل 
شده اند. این شــرکت اعلام کرد: معدن فعالیتی نداشته اما معدنچیان 

محلی پس از خروج نیروهای امنیتی به محل کار خود بازگشتند.

وقوع زلزله ۶.۱ ریشتری در یونان
 مرکز لرزه نگاری اروپا-مدیترانه اعلام کرد: زلزله ای به بزرگی ۶.۱ 
ریشتر جزیره »کرت« در یونان را لرزاند. کانون این زمین لرزه در عمق 
8۰ کیلومتری زمین گزارش شده است .تاکنون گزارشی از خسارات و 
تلفات احتمالی این حادثه منتشر نشده است. این ناحیه در یک منطقه 
جغرافیایی واقع شــده که به طور مداوم وقوع زمین لرزه در آن گزارش 
می شــود. در ماه اکتبر نیز زلزله ای به بزرگی ۶.۳ ریشتر در نزدیکی 
جزیره کرت رخ داد که با هشدار وقوع سونامی و تخلیه ساکنان جزیره 

همراه بود.

تیراندازی مرگبار در دنور آمریکا
 در پی حادثه تیراندازی در منطقه »دنور« در آمریکا، چهار تن کشته 
و ســه تن دیگر از جمله یک نیروی پلیس زخمی شده اند. گزارش ها 
حاکیست که در این حادثه فردی مسلح به چندین منطقه رفته و شروع به 
تیراندازی به سمت مردم کرده است.به گفته مقامات محلی، این تیراندازی 
با کشته شدن مظنون حادثه توسط مقامات پلیس محلی پایان یافته است. 
همچنین فرد مسلح پیش از اینکه مورد اصابت گلوله قرار بگیرد چندین 

بار به سمت نیروهای پلیس محلی شلیک کرده است.

اصابت گلوله به صورت نوجوان ۱۷ ساله در »بیرمنگام«
 پلیس انگلیس از اصابت گلوله به صورت نوجوان ۱7 ساله بیرون از 
مدرسه ای در شهر »بیرمنگام« خبر داد. نوجوانی ۱7 ساله بر اثر اصابت 
گلوله ضاربی مســلح روانه بیمارستان شد. پلیس انگلیس در این باره 
 )Small HeatH( »اعلام کرد که حادثه در منطقه »اسِــمال هِلث
واقع در شهر بیرمنگام رخ داد. بر اساس اعلام این رسانه، پلیس اعلام 
کرد که منطقه حادثه را مســدود کرده و از تردد مردم در آن جلوگیری 
می کند. شاهدان عینی در این باره می گویند که ضارب مسلح از یک 
خودرو به شــلیک مبادرت کرده و سپس موفق به فرار از صحنه جُرم 
شده است؛ اما پلیس می گوید که تحقیقات به منظور شناسایی ضارب 

مسلح آغاز شده است.

پلیس در تعقیب عامل قتل در دوئل مرگبار
سرویس حوادث// پسر جوان وقتی به ملاقات دختر مورد 
علاقه اش می رفت نمی دانســت از سوی رقیبش به قتل 

می رسد.
مأموران کلانتری ۱۰۹ بهارستان در تماس با بازپرس جنایی، از 
مرگ پسر جوانی در یکی از بیمارستان های پایتخت خبر دادند.
به دنبال اعلام این خبر، بازپرس جنایی و تیم بررســی راهی 
بیمارستان شده و تحقیقات برای رازگشایی از این جنایت آغاز 
شد. در بررسی های اولیه مشخص شد که پسر ۲۳ ساله ای را 
در حالی که با ضربات چاقو مصدوم شــده بود از اسلامشهر 

برای درمان به تهران منتقل کرده اند. اما تلاش کادر درمان برای 
نجات پسر جوان بی نتیجه ماند و او در کمتر از ۲4 ساعت پس 

از درگیری به کام مرگ رفت.
در تحقیقات اولیه، مشــخص شد مهدی یک سال و نیم قبل با 
دختری به نام سحر آشنا و به او علاقه مند شده بود اما از مدتی 
قبل پسر جوانی به نام شایان مدام برای سحر ایجاد مزاحمت و 

سعی می کرد که نامزدی سحر و مهدی را به هم بزند.
پسر جوانی که شــاهد درگیری مرگبار بود گفت: روز حادثه 
مهدی به سراغم آمد و از من خواست او را به محل قراری که 

با سحر داشت برسانم. با خودروی پراید او را رساندم و داخل 
ماشین بودم که ناگهان شایان را دیدم که به سمت مهدی رفت و 
باهم درگیر شدند. شایان با چاقویی که به همراه داشت چندین 

ضربه به مهدی زد و متواری شد.
با شناسایی عامل این جنایت، بازپرس شعبه چهارم دادسرای 
امور جنایی پایتخت دستور دستگیری قاتل فراری و تحقیقات 
از خانواده مقتول و شاهدان را صادر کرد. از آنجایی که درگیری 
در اسلامشهر رخ داده پس از تحقیقات اولیه پرونده با قرار عدم 

صلاحیت به دادسرای محل وقوع حادثه ارجاع خواهد شد.

 طرح: بیتا هوشنگی

متهم در دادگاه ادعای زن مطلقه را رد کرد

با اقدامات اطلاعاتی پلیس استان  سرویس حوادث// 
آذربایجان شــرقی و عملیات ضربتی پلیس فاریاب، 
محموله مواد افیونی از یک منزل مسکونی کشف شد. 
نیروهای  پلیس اســتان آذربایجان شرقی بر اساس 
اقدامات اطلاعاتی دقیق از انتقال و ذخیره  شبانه یک 
محموله سنگین مواد مخدر در یک منزل واقع در یکی 
از مناطق روستایی محدوده شهرستان فاریاب استان 
کرمان باخبر شــدند و بلافاصله ایــن مورد به اضافه 
اطلاعات دقیقــی از موقعیت منزل مدنظر را به پلیس 

فاریاب گزارش کردند.
در همین زمینه ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر شهرستان 
فاریاب  طی یک عملیات ضربتی وارد عمل شدند و منزل 
مذکور واقع در یکی از مناطق روستایی اطراف شهر فاریاب 

را به محاصره خود درآوردند. فرمانده انتظامی فاریاب در 
این باره گفت: در ایــن عملیات ماموران ضمن هماهنگی 
قضایی وارد این منزل شــدند و در بازرسی از یکی از اتاق 
هــا حدود ۲4۹ کیلوگرم تریاک را کشــف و در این زمینه 
یک متهم را دســتگیر کردند. سرهنگ سلیمانی با اشاره به 
تشــکیل پرونده و تحویل این متهم به مرجع قضایی افزود: 
انجام اقدامات اطلاعاتی از سوی پلیس یکی از شمالی ترین 
استان های کشور و اجرای عملیات ضربتی کشف موادمخدر 
ذخیره شده در یکی از مناطق روستایی جنوب کشور بیانگر 
اشراف اطلاعاتی گسترده پلیس به تحرکات سوداگران مرگ 
اســت که در سایه این مولفه با تمام توان با عاملان خرد و 

کلان حمل مواد مخدر برخورد می کنیم.

جاساز 249 کیلو تریاک در خانه روستایی لو رفت 

تهدید همخانه ای راز قتل را برملا کرد
ســرویس حوادث// مرد جــوان وقتی 
به دنبال درگیری بــا همخانه ای خود راز 
جنایتی را که چهار ســال قبل مرتکب 
شده بود فاش می کرد نمی دانست گرفتار 
قانون می شود. 7 آذر سال 96 درگیری 
خونینی در یکی از خیابان های تهرانپارس 
به بازپرس کشــیک قتل پایتخت و تیم 

بررسی صحنه جرم اعلام شد.
به دنبال اعلام این خبر تحقیقات آغاز و تیم 
جنایی راهی مغازه تعمیرات گوشــی تلفن 
همراه شدند که دو نفر در آن مجروح شده و 

مرد جوانی نیز به کام مرگ رفته بود.
در تحقیقات اولیه، صاحــب مغازه به تیم 
جنایــی گفت: داخل مغازه بــودم که مرد 
جوانی به نام ســهراب بــرای تعمیر تلفن 
همراهش وارد مغازه شد. قبل از شروع کار 
وقتی هزینه تعمیر گوشی تلفنش را گفتم او 
مدعی شد که ۵ هزار تومان گرانتر از جای 
دیگر مبلغ تعمیر را گفته ام. من هم گفتم اگر 
جای ارزان تری ســراغ داری به آنجا برو. 
ســر همین موضوع با هم دعوایمان شد و 

با وســاطت اهالی محل و کسبه درگیری 
به صورت موقت تمام شد. اما لحظاتی بعد 
ســهراب به همراه چند نفر از دوستانش به 
مغازه من حمله کردند و من هم از دوستانم 
کمک خواستم. دعوا بالا گرفت و با چوب 
و چماق به جــان هم افتادیم. در این میان 
یکی از دوستان سهراب به نام آرش با چاقو 
سه نفر از دوستانم را مصدوم کرد،اما یکی 
از دوســتانم به خاطر شــدت جراحت و 

خونریزی فوت کرد.
 فرار بدون سرنخ

کارآگاهان به دنبال اظهارات مرد مغازه دار، 
تحقیقات از شاهدان و بازبینی دوربین های 
مداربسته مغازه فیلمی را به دست آوردند که 

صحنه درگیری مرگبار را نشان می داد.
در فیلم مشــخص شد آرش با چاقویی که 
به دست داشت سه مرد را مجروح کرده و از 
محل متواری شده است. با شناسایی هویت 
متهم، تیمی از کارآگاهان اداره دهم پلیس 
آگاهــی پایتخت وارد عمل شــده اما مرد 
جوان همزمــان با جنایت از محل متواری 

شده و هیچ رد و ســرنخی از او در دست 
نبود.

 تهدید به قتل
بررســی ها برای دستگیری قاتل فراری از 
آذر ســال ۹۶ ادامه داشت اما هیچ ردی از 
متهم در دست نبود تا اینکه چند روز قبل 
مرد جوانی هراسان به کلانتری در پردیس 
رفــت و از همخانه ای اش به اتهام تهدید به 
قتل شــکایت کرد.مرد جوان گفت: مدتی 
است که با مردی همخانه هستم اما او آدم 
شروری است و مدام درگیری ایجاد می کند 
تا اینکه باهم بحث مان شد و او خیلی جدی 
به من گفت اگر دست از کارهایت برنداری 
تو را هم مثل مرد جوانی که چهار ســال 
قبل در تهران کشته ام، به قتل می رسانم. ابتدا 
فکر کردم شــوخی می کند اما او این حرف 
را چندیــن بار تکرار کــرد و به قدری با 
جدیت بیان کرد که خیلی ترسیدم. به همین 
دلیل تصمیم گرفتــم ماجرا را با پلیس در 
میان بگذارم.با شکایتی که مرد جوان علیه 
همخانه ای خود مطرح کرد، پلیس پردیس 

موضوع را به پلیس آگاهی پایتخت اعلام 
کرد.

 هویت جعلی متهم
بدین ترتیب کارآگاهــان اداره دهم پلیس 
آگاهــی پایتخت پــس از هماهنگی های 
قضایی بــا بازپرس محمــد وهابی راهی 
پردیس شــده و مرد جوان را بازداشــت 
کردند. پس ازانتقــال وی به پلیس آگاهی 
تهران در بررســی ها مشخص شد این مرد 
با هویت جعلی خانه را اجاره کرده است، 
بنابرایــن هویت اصلی وی شناســایی و 
مشخص شد وی همان آرش قاتل پرونده 
درگیــری در مغازه تعمیــرات تلفن همراه 
اســت که پس  از قتل زندگــی مخفیانه ای 
در اطراف تهران آغــاز کرده و با کارگری 
زندگی اش را می گذراند. آرش برای اینکه 
ردی از او توســط پلیس به دست نیاید، از 
تلفن همراه یا کارت بانکی نیز در این چهار 

سال استفاده نکرده بود.
بدیــن ترتیب تحقیقات در ایــن پرونده با 

شناسایی متهم ادامه دارد.

ســرویس حوادث// راننده خودروی ســواری که بعد از تصادف با یک نیسان 
می خواســت مانع فرار راننده شود از خودروی وی آویزان شد اما همین موضوع 

مرگ او را رقم زد.
 سرهنگ هادی نجفی، فرمانده انتظامی شهرســتان همدان با اشاره به تصادفی که در 
چهارراه میدان بار همدان رخ داد، گفت: ســانحه رانندگی بسیار جزئی بین ۲ دستگاه 
خودرو در چهارراه میدان بارهمدان روی داد که منجر به جدال لفظی بین طرفین شــد. 
سپس راننده نیسان قصد ترک محل سانحه را داشت که راننده سواری برای جلوگیری از 
فرار وی، از خودرو آویزان شد و راننده نیسان بی توجه به این موضوع به حرکت خود 
ادامه داد. اما همین اقدام منجر به ســقوط فرد)راننده سواری( و مرگ وی بر اثر ضربه 
شدید به ناحیه سرشد. وی با بیان اینکه زوایای پنهان این پرونده در دست بررسی است، 
اظهار داشــت: راننده خودروی نیسان متواری شده و پلیس در تلاش برای دستگیری 

وی است.

مرگ راننده در دعوای بعد از تصادف



سرویس شهرستان// فرماندار میناب با حضور 
در مرکز بخش ســندرک، علی شــهمرادی را 

به عنوان بخشدار جدید سندرک معارفه کرد. 
مجید سلحشور فرماندار میناب با حضور در مرکز 
بخش سندرک، علی شهمرادی را به عنوان بخشدار 
جدید ســندرک معارفه کرد. شهمرادی نیز مدرس 
دانشــگاه های دولتی و مدارس مقطع متوسطه است 
که سوابق مختلف مدیریتی و اجرایی همچون معاون 
پرورشی و فرهنگی اداره آموزش و پرورش منطقه 
سندرک، رئیس سازمان دانش آموزی منطقه سندرک 
و نایب رئیــس هیأت نظارت بــر انتخابات بخش 

سندرک را در کارنامه دارد. در این مراسم از خدمات 
علی رستمی بخشدار سابق تقدیر به عمل آمد. وی 
در دوران تصدی امور یکی از مردمی ترین مسؤولان 
منطقه بود. بخش ســندرک با مشکلات عدیده ای 
من جمله تنش آبی شــدید، فقر و بیکاری جوانان 
مواجه است و صندلی متولی بخشداری پس از اتمام 
دوره خدمت بخشدار سابق مدت ها خالی مانده بود.

با وجود معضلات بسیار شهر سندرک و مرکز بخش، 
شهر نیز حدود نزدیک به یک ماه است بدون شهردار 

رها شده و حکم سرپرستی فعلی این نهاد به شهردار 
سابق سپرده شده است.

به گزارش فارس، این بخش سرشار از منابع معدنی 
در اســتان هرمزگان است و دارای سه دهستان های 
بنُ دَر، دَرپهَن و مرکزی اســت. براساس سرشماری 
عمومی نفوذ مسکن سال ۱۳۹۵ جمعیت شهر و کل 
بخش ۳۰/۰۰۰ نفر بوده است. سندرک در جاده غیر 
ساحلی میناب به شهرستان بشاگرد و در واقع مرز 

بین میناب و بشاگرد است.
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شهرستان

سرویس شهرستان// معاون سلامت سازمان 
پدافند غیرعامل کشــور گفت: ســاخت 
پل خلیج فارس تاثیر مســتقیم بر پدافند 
غیرعامل و به ویژه ســلامت مردم و تامین 

صنایع غذایی جزیره و کشور دارد. 
دکتــر علی محمد لطیفی درجریــان بازدید از 
طرحهای پدافند غیر عمل قشم افزود: با توجه 
به فاصله جزیره قشم تا مرکز استان هرمزگان و 
همچنین اتصال از طریق دریا، در صورت وجود 
طوفان و امواج راه دسترسی به سرزمین اصلی 

مسدود می شود.
وی ادامه داد: این امر تاثیر مستقیم بر وضعیت 
ســلامت مردم منطقه و همچنیــن تامین اقلام 

غذایی در جزیره و بالعکس دارد.

معاون سلامت سازمان پدافند غیرعامل کشور 
تصریح کرد: از نظر پدافند غیرعامل باید شرایط 
به گونه ای باشد که در صورت بروز مشکلات 
طبیعی و غیرطبیعی، راه اتصال به سرزمین اصلی 
و همچنین انتقال امکانات به جزیره قشــم مهیا 
باشد و این امر جز با راه اندازی پل خلیج فارس 
ممکن نیســت. وی تاکید کرد: نقش این پل در 
تامین آرامش و آسایش مردم منطقه و همچنین 
امکان انتقــال مواد غذایــی و انرژی مصرفی 

غیرقابل انکار است.
* آزمایشــگاه میکروبی و تحقیقاتی در 

قشم راه اندازی شود
معاون ســلامت ســازمان پدافنــد غیرعامل 

کشــور همچنین گفت: جزیره قشــم نیازمند 
آزمایشــگاه مجهز میکروبی و تحقیقاتی است 
و زیرســاخت های لازم راه اندازی آن در قشم 
وجود دارد. وی در بازدید از بیمارستان پیامبر 
اعظم )ص( قشم افزود: با توجه به فاصله زمانی 
48 ساعته پاسخگویی به آزمایش های پی سی 
آر کووید۱۹  در قشم ،لازم است این امکان در 

خود جزیره قشم فراهم شود.
لطیفی تصریح کرد: جزیره قشــم با جمعیت و 
گســتردگی فراوانی کــه دارد از نظر امکانات 
درمانی باید تقویت شود و نیازمند همت بیشتر 

مسوولان وزارت بهداشت است.
چند رزمایش پدافند زیستی در قشم انجام شود

معاون سلامت سازمان پدافند غیرعامل کشور 

گفت: در جزیره قشم باید چند رزمایش پدافند 
زیستی برگزار شود تا مشکلات و آسیب های 
زمان بحران شناســایی شــده و برای رفع این 

نیازها اقدام به موقع شود.
لطیفی افزود: این امر کمــک فراوانی به ایجاد 
شرایط مطلوب زندگی در مواقع بحران دارد و ما 

را در کمک رسانی به مردم یاری می کند.
لطیفــی ادامــه داد: ضعف ها و مشــکلات در 
مواقع بحران شناخته می شــوند و با انجام این 
رزمایش ها آمادگی لازم برای زمان بحران های 

طبیعی و غیر طبیعی ایجاد می شود.
به گزارش ایرنا، معاون امور ســلامت سازمان 
پدافند  پدافند غیرعامل، مدیرکل کشــاورزی 
غیرعامل کشــور، مدیــرکل پدافند غیرعامل 

استانداری هرمزگان، معاون سیاسی اجتماعی 
فرماندار و جمعی از نیروهای حراست و پدافند 
غیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم از بخش های 

مختلف جزیره قشم دیدن کردند.
در این برنامه که به منظور بازرســی و بررسی 

وضعیت مرزبانی زیســتی قشــم انجام شد، 
بیمارستان پیامبر اعظم )ص(، شرکت آب و برق 
و تاسیسات منطقه آزاد قشم، شرکت نظارت بر 
ضوابط بهداشت انسانی و استاندارد و بندر بهمن 

مورد بازدید قرار گرفتند.

تجلیل از معلمان نهضت سوادآموزی در فین 
 سرویس شهرستان// از 30 معلم نهضت سواد آموزی در فین تجلیل 
شــد. به مناسبت سالروز تشکیل نهضت ســواد آموزی 30 معلم نهضت 
سوادآموزی بخش فین تجلیل شــد.محمدحیدری زاده )رئیس آموزش 
وپرورش منطقه فین( گفت:معلمان و مدرســان از ابتدای امســال، 152 
نفر بیســواد و کم سواد را در ســطح منطقه فین شناسایی کردندو آنها را 
برای کســب علم به کلاس هایی که از پیش تعیین شده بود فرا خواندند.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، نسیم قمری طبسی کارشناس نهضت 
سواد آموزی منطقه فین نیزگفت: 23 کلاس در منطقه برای بهره گیری افراد 
در نظر گرفته شده تا این عزیزان بتوانند خواندن و نوشتن را آموزش ببینند.

فرماندار بندرخمیر:
طرح سرمایه گذاری نباید معطل صدور استعلام بماند

 امین درساره ســرویس شهرستان// میرهاشــم خواستار در جلسه 
با دســتگاه های اجرایی مرتبط با واگذاری اراضی به سرمایه گذار طرح 
کارخانه سیمان سفید در شهرستان خمیر، با بیان اینکه بناست کارخانه تولید 
سیمان سفید در شهرستان خمیر راه اندازی شود، افزود: احداث این کارخانه 
مزیت های فراوانی دارد و قطعاً در صورت اجرایی شدن طرح باعث ایجاد 
اشتغال و رونق منطقه خواهد شد.به گزارش خبرنگار دریا، وی در ادامه با 
بیان اینکه هیچ طرح سرمایه گذاری نباید معطل صدور استعلام بماند، تاکید 
کرد: دستگاه های اجرایی حداکثر توان خود را جهت تسریع در پاسخگویی 
به استعلامات طرح های ســرمایه گذاری در دستور کار خود قرار دهند 
و واگذاری اراضی و ایجاد زیر ســاخت ها باید توســط دستگاه اجرایی 
مربوطه در کوتاه ترین زمان ممکن پاســخ داده شود.فرماندار همچنین با 
دعوت از سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در شهرستان، افزود: شهرستان 
خمیر از جمله شهرستان هایی است که بیشتر زیرساخت های لازم جهت 
سرمایه گذاری در آن مهیا شده و بنده به عنوان نماینده دولت در شهرستان به 
نمایندگی از مسئولین شهرستان از هیچ مساعدتی برای سرمایه گذاری دریغ 
نخواهیم کرد.در ادامه نماینده سرمایه گذار طرح کارخانه سیمان سفید در 
شهرستان عنوان کرد: این طرح قابلیت تولید روزانه یکهزار تن سیمان سفید 
را داراســت و در صورت راه اندازی حدود 350 فرصت شغلی به صورت 
مستقیم در شهرستان ایجاد خواهد کرد.به گفته وی در صورت تامین زمین 

مورد نیاز ، کارخانه 3۶ ماهه راه اندازی و افتتاح خواهد شد.
کاشت 2هزار اصله نهال در بندر خمیر 

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// بزرگترین پویش همگانی ایرانی 
سرســبز، هر ایرانی یک درخت همزمان با سراســر کشور در شهرستان 
بندرخمیر برگزار شــد . به گزارش خبرنگار دریا، پویش همگانی ایرانی 
سرسبز، هر ایرانی یک درخت با شعار »به یاد هر شهید هزار نهال می کاریم 
و در سرسبزی میهن اسلامی مشارکت می کنیم« همزمان با سراسر کشور 
در شهرســتان بندرخمیربرگزار شد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی منابع 
طبیعی وآبخیزداری هرمزگان، با حضور،فرماندارشهرستان ،بخشداربخش 
مرکــزی ،معاون فنی اداره کل منابع طبیعی وآبخیزداری اســتان ،نماینده 
بنیادشــهیدوا مورایثارگران شهرســتان،جمعی ازکارکنــان منابع طبیعی 
هرمزگان،بســیج،جوامع محلی وجمعی ازمدیران شهرستان   در سواحل 

روستای پل گلکن این شهرستان 2000 اصله نهال حرا کاشت شد.

خبری

طرح آبرساني »برکت شهید سلیماني جزیره هرمز« 
به بهره برداري رسید

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// دانشمند مدیرکل 
ستاداجرایی فرمان حضرت امام)ره( استان هرمزگان اعلام 
نمودبا حضور معاون اجتماعي ستاد اجرایي فرمان امام)ره( 
کشــور ،مدیر عامل بنیاد برکت، معاون اقتصادی استاندار 
و مدیرعامل آبفا هرمزگان طرح آبرســاني »برکت شهید 

سلیماني  جزیره هرمز« به بهره برداري رسید. 
به گزارش خبرنگار دریا، دانشــمند عنــوان نمود: طرح برکت 
شــهید ســلیمانی تنها یکی از چند ده پروژه بزرگ بنیاد برکت 
برای پیشرفت و آبادانی جزیره هرمز است و ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( تاکنون چندین طرح در زمینه های زیرساختی، 
به اجرا گذاشته است.ایجاد اشتغال، کمک به بهبود وضعیت معیشت مردم جزیره هرمز 

ساخت پل خلیج فارس بر پدافند غیرعامل قشم تاثیر مستقیم دارد

 با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله
 به ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با شماره تلفن ویژه 1504 اطلاع دهیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

  

سرویس شهرســتان// نصب 322 
تابلــو ترافیکی، خط کشــی 100 
کیلومتری معابر و میزبانی کیش از 
آخرین اردوی آماده ســازی بانوان 
ملی پوش فوتبــال از جمله اخبار 

کوتاه این جزیره است. 
شــرکت عمــران ، آب و خدمات در 
های  ســاخت  زیر  توســعه  راستای 
ترافیکی در معابر و میادین جزیره کیش 
،  در ســه ماهه سوم امسال ۳۲۲ عدد 
تابلوی ترافیکی در معابر ســطح شهر 
نصب شده است .  احیای ۱84 استوانه 
های ایمنی و نصب شــبرنگ جدید ، 
اجرای 8۰ کیلومتر خط کشی محوری 
ســرد  منقطع  به رنگ سفید ترافیکی 
در سطح معابر معادل ۳8 کیلومتر معبر 
سه بانده یک جهت و اجرای خط کشی 

محوری ســرد متناوب بــه رنگ زرد 
ترافیکی در ســطح معابر به طول  ۱۶ 
کیلومتر خط ممتد معادل هشت کیلومتر 
معبر ســه بانده یک جهــت از دیگر 
فعالیت های عمرانی شــرکت عمران ، 
آب و خدمات در ســطح معابر جزیره 
کیش در ســه ماهه سوم امسال است. 
از دیگر اقدامات شــرکت عمران ، آب 
و خدمات در زمینــه تکمیل امکانات 
ترافیکی کیش در سه ماهه سوم امسال 
می تــوان به نصب ۲۰ ســرعت گیر 
در معابر پر حادثــه ،تعمیر و تعویض 
هشت عدد  فلاشر و لامپ های چراغ 
چشــمک زن در سطح شــهر ،اجرای  
خط کشــی سرد بوک عابر پیاده و خط 
ایســت میادین  به متراژ تقریبی 8۰۰ 

متر مربع و اجــرای ۲۰ عدد گل میخ 
رفلکتور به صورت نمونه جهت هشدار 

محل عبور عابر اشاره کرد.
* آخریــن اردوی آماده ســازی 
بانوان ملی پوش فوتبال در کیش

آماده سازی  تمرینات  ایرنا،  گزارش  به 
تیم ملی فوتبال بانــوان در مرکز ملی 
فوتبــال ایــران با حضــور جمعی از 
مســئولان به پایان رســید و آخرین 
مرحله اردو در جزیــره کیش برگزار 
می شود.پس از ۱۰ روز تمرین شاگردان 
مریم ایراندوست ۲4 دی با یک پرواز 
اختصاصی از کیش به هند ســفر می 
کنند و این تیم در اولین حضورش در 
مسابقات فوتبال زنان آسیا با تیم های 
هند، چین و چین تایپه هم گروه است.

آگهي مناقصه عمومي یک مرحله اي )2000001105000255(
شرکت ملی پالایش 

پخش فرآورده های نفتی ایران
شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ایران

مناقصه گزار : شركت خطوط لوله و مخابرات نفت ايران – منطقه خلیج فارس موضوع مناقصه : پیمان خدمات عمومی و اداری منطقه خلیج 
فــارس بصورت حجمی مبلغ برآورد مناقصه : 107.588.362.616 ريــال  1- محل و مكان اجراي كار: منطقه خلیج فارس و مراكز انتقال 
نفت   2- مدت اجراي كار: 1 ســال   3- نام دســتگاه نظارت: واحد امور اداری شركت خطوط لوله و مخابرات منطقه خلیج فارس  4- قیمت 
ها متناســب با كالاي ساخت داخل با لحاظ كیفیت ارائه گردد. نوع و مبلغ تضمین شــرکت در فرآیند ارجاع کار : مبلغ 5.379.418.131 ريال  )پنج میلیارد و 
ســیصد و هفتاد و نه میلیون و چهارصد وهجده هزار و يكصد و ســی و يك ريال( بصورت يك يا تركیبي از ضمانت نامه هاي مندرج در بند هاي الف، ب، پ ،ج ،چ 
،ح ، خ ماده 4 آيین نامه تضمین معاملات دولتي به شــماره 5069/123402 مورخ 94/9/22 هیئت محترم وزيران يا تضمین وجه نقد  میبايســت به شماره شبا 
IR  320100004101046871202043  بانك مركزي  به نام شركت خطوط لوله ومخابرات نفت ايران منطقه خلیج فارس- تنخواه گردان منطقه خلیج فارس 
واريز گردد ضمنا«  تصويرضمانتنامه يا رسید وجه آن در سامانه بارگزاري گردد .  - درج كد اقتصادي و شناسه ملي جهت اشخاص حقوقي در پیشنهاد قیمت مندرج در 
سامانه ستاد الزامی می باشد.  - ارائه گواهینامه تعیین صلاحیت پیمانكاری معتبر از وزارت تعاون ، كار و رفاه اجتماعي  در زمینه خدمات عمومی كد 4 الزامي میباشد. به 
موجب آئین نامه راهكارهاي افزايش ضمانت اجرايي و تقويت حسابرسي به هنگام انعقاد قرارداد با برنده ، اخذ صورت مالي حسابرسي شده توسط سازمان حسابرسي 
و يا شركتهاي حسابرسي عضو جامعه حسابداران رسمي الزامي بوده و از انعقاد قرارداد با اشخاص مشمول اين آيین نامه كه فاقد صورتهاي مالي فوق الذكر مي باشند 
خودداري گردد. گواهي تايید صلاحیت ايمني) از وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعي  ( الزامی می باشد. زمان و نحوه  خرید اسناد مناقصه  از سامانه: شركت كنندگان 
مهلت دارند  تا ساعت 14:30 روز شنبه مورخ 1400/10/25 و با مراجعه به  سامانه تداركات الكترونیكي دولت) ستاد( به نشاني  www.setadiran.ir نسبت به خريد 
اسناد و پرداخت هزينه از طريق اتصال به درگاه پرداخت الكترونیك اقدام نمايند.  لازم به ذكر است كلیه مراحل برگزاري مناقصه از فرخوان تا انتخاب برنده از سايت 
مزبور انجام خواهد شــد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلي در سامانه ستاد ، نسبت به ثبت نام و اخذ گواهي امضاء الكترونیكي  اقدام نمايند 
و جهت  عضويت با پشتیباني سامانه ستاد به شماره 02141934 تماس حاصل فرمايند.   زمان و مهلت تكمیل و بارگزاري پیشنهادات در سامانه :شركت كنندگان 
مي بايست تا ساعت 14:30 روز شنبه مورخ1400/11/09 نسبت به تكمیل اسناد مربوطه و بارگزاري در سامانه تداركات الكترونیك دولت) ستاد(  و تحويل اصل 
پاكت الف )ضمانتنامه شركت در فرآيند ارجاع كار( لاك و مهر شده به دفتر كمیسیون مناقصات در مهلت مذكور و دريافت رسید مربوطه اقدام نمايند. زمان و محل 
گشایش پاکات : پیشنهادهاي واصله در ساعت 13:30 روز شنبه مورخ  1400/11/16 در محل كمیسیون مناقصات به آدرس:  تهران- خیابان سپهبد قرني- نرسیده 
به خیابان سپند- پلاك 188-  طبقه  هشتم از طريق سامانه تداركات الكترونیك دولت ) ستاد( بازگشايي و خوانده خواهد شد.حضور شركت كنندگان در مناقصه  در 
محل كمیسیون مناقصات در روز بازگشايي پاكات الزامي مي باشد. روش ارزيابی مالی: دستورالعمل ارزيابی و فرآيند قیمت متناسب در مناقصات صنعت نفت به شماره 
796-20/2 مورخ 99/12/11 وزارت نفت. جهت كسب اطلاعات بیشــتر درخصوص موضوع كار مناقصه با تلفن07632469036-  32469034-076 تماس 
حاصل فرمائید. زمان و مکان جلسه توجیهی : جلسۀ توجیهی جهت بازديد از محل انجام كار در تاريخ 1400/11/04 ساعت 09:00 به آدرس : بندرعباس – بلوار 
پاسداران – خیابان جنب هتل و رستوران نقش جهان – رو به روی شركت پرسی گاز  - شركت خطوط لوله و مخابرات نفت ايران - منطقه خلیج فارس خواهد شد .                  

www.shana.ir                                    www.setadiran.ir                                 www.ioptc.ir

روابط عمومی  

حصروراثت 
احتراماً مفروض می دارد خواهان اسماعیل حیدری فرزند علی با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان مهدی حیدری فرزند اسماعیل به تاریخ 

1399/8/۷ به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از: 
1-آمنه لطفی فرزند شکراله متولد 1350/11/1۷ به شماره شناسنامه 1۷13 مادر مرحوم 2- اسماعیل حیدری فرزند علی متولد 134۷/5/12 به شماره شناسنامه 2 پدر مرحوم

و دیگر وارثی ندارد 
حامد کامران - شورای حل اختلاف شعبه 3 پارسیان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

آگهی تغییرات شرکت آذین ابزار نوید قشم)سهامی خاص( به شماره ثبت 6659 و شناسه ملی 14008934760 
برابر صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/0۷/14 شرکت مزبور به واصله مورخ 1400/0۷/14 که در تاریخ 1400/0۷/19 از لحاظ واریز هزینه های ثبتی و 

امضای ذیل دفاتر ثبت تکمیل گردید:
سرمایه شرکت مندرج در ماده پنج اساسنامه از مبلغ 5/000/000/000 ریال به مبلغ 20/000/000/000 ریال نقدی منقسم به 100 سهم با نام 200/000/000 ریالی از محل آورده 

نقدی صاحبان سهام که طی گواهی شماره 1400/106۷3۷6 مورخ 1400/0۷/12 بانک ملت شعبه مرکزی قشم پرداخت گردیده است افزایش و اصلاح یافت.
رویا زاهدنیا- رئیس اداره ثبت شرکتها

آگهی تغییرات شرکت آراد کیان نوید قشم)سهامی خاص( به شماره ثبت 6490 و شناسه ملی 14008432293 
برابر صورتجلسه مجمع عمومی به طور فوق العاده 1400/0۷/26 شرکت مزبور به واصله مورخ 1400/0۷/28 که در تاریخ 1400/09/16 از لحاظ واریز هزینه های ثبتی و 

امضای ذیل دفاتر ثبت تکمیل گردیده است:
1- آقای اشکان منصوری و خانم مریم سادات محمدزاده چهرق به ترتیب به سمت بازرس اصلی و علی البدل برای مابقی دوره تصدی بازرسین انتخاب گردیدند.

رویا زاهدنیا- رئیس اداره ثبت شرکتها

ن سند مالکیت    آگهي فقدا
 نظر به اینکه آقای روح اله ابوالپور همایی به استناد 2 فقره استشهادیه محلی بوارده شماره 5417 مورخه 1400/0۹/22 در خصوص پلاک 10/785 اصلی واقع 
در بخش دو بندرعباس مدعی شده است که سند مالکیت به شماره ۳521۹1 سری ج/ ۹8 تحت عنوان ششدانگ یک قطعه زمین بایر مفقود شده و نامبرده 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا باستناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله 
نسب به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه سند مالکیت 
به این اداره تسلیم واخذ نماید بدیهی است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض وعدم ارائه سند نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهدشد.1400/605 م الف                        تاریخ انتشار: 1400/10/11
       اسمعیل ربیع نژاد- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس منطقه2

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

ن سند مالکیت   آگهي فقدا
نظر به اینکه وراث مرحومه خانم حلیمه صالحی نسب قشمی مالک پلاک ثبتی 4۳4 فرعی از 1۹۳۹ اصلی به استناد دو برگ استشهاد شهود گواهی شده در 
دفترخانه 24 قشم جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه کردند و مدعی هستند سند مذکور در قشم - محله چاه تنگو قلعه یک 
بخش هشت که سند مالکیت صادر و تحویل مالک گردیده است. یک قطعه مسکونی نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی 4۳4 فرعی از 1۹۳۹ اصلی ، 
مفروز و مجزا شده از 1 فرعی از اصلی مذکور ، قلعه در طبقه و واقع در بخش 08 ناحیه 00 حوزه ثبت ملک قشم استان هرمزگان به مساحت ۹0.27 متر 
مربع، مالکیت حلیمه / صالحی نسب قشمی فرزند علی شماره شناسنامه ۳4 تاریخ تولد 1۳16 دارای شماره ملی ۳45۹618655 با جز سهم 6 از کل سهم 
6 بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان متن سهم: 6 دانگ با شماره مستند مالکیت 1056 تاریخ 1۳81/05/1۹ موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 
4۹8782 سری الف سال ۹0 که در صفحه 2۹4 دفتر املاک جلد ۳ ذیل شماره 460 ثبت گردیده است. با شماره مستند مالکیت ۹10۹۹8762۹۹000۹6 تاریخ 

1۳۹1/0۳/08 موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 4۹8782 سری الف سال ۹0 که در صفحه 2۹4 دفتر املاک جلد ۳ذیل شماره 460 ثبت گردیده است. با شماره مستند مالکیت 
۹21011765۳000102 تاریخ 1۳۹2/0۳/18 موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 4۹8782 سری الف سال ۹0 که در صفحه 2۹4 دفتر املاک جلد ۳ ذیل شماره 460 ثبت گردیده 
است. که به علت جابجایی با مفقود گردیده است . لذابه استناد ماده 120 آئین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به ملک مورد 
آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت 
یاسند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر با وصول اعتراف بدون سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور 

سند مالکیت المثني و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهدشت. 1400/175 م/ الف          تاریخ انتشار: 1400/10/11
       محمد آرامش- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

شناسه آگهی:1248659

 بخشدار »سندرک« معارفه شد 

نصب 3۲۲ تابلو ترافیکی درکیش
سرویس شهرســتان// فرماندار شهرستان قشــم، با تاکید بر لزوم 
فعال ســازی ظرفیت گردشــگری روســتایی جزیره قشم، احداث 
کمپ پارک در روستای طولا را راهگشای توسعه گردشگری این روستا 

دانست. 
محمد محمدحســینی فرماندار قشم در بازدید از روستای طولا گفت: کمپ 
پارک ساحلی در ضلع شمالی روستا با وسعت ۱۱ هکتار و اعتباری افزون بر 

۱۵۰ میلیارد ریال احداث می شود.
وی ادامــه داد: ۱۰۰ میلیارد ریال اعتبار احداث این کمپ پارک توســط 

سرمایه گذار و ۵۰ میلیارد ریال توسط اعتبارملی تامین خواهد شد.
فرماندار قشم همچنین از محور اصلی طولا به طول ۵.۲ کیلومتر که توسط 

سازمان منطقه آزاد و همکاری دهیاری در دست اجرا است، بازدید کرد.
این محور، تردد بیش از ۲۰ هزار جمعیت روســتای طولا، ســه روستای 

همجوار و فعالین شهرک های صنعتی به مرکز شهرستان را تسهیل می سازد.
سدبندهای شش گانه محلات کامل آباد، پیراسته، ولیعصر، کازرونی و شهرک 
گلزار از دیگر پروژه های مورد توجه و تاکید فرماندار شهرســتان قشم در 

بازدید و بررسی فعالیت های دهیاری روستای طولا بود.
بــه گزارش فارس، وی تکمیل طرح های منجر به پیشــگیری از آســیب 
رخدادهای طبیعی را مهم عنــوان و تاکید کرد: فعالیت دهیاران در پیگیری 
اعتبارات و تامین منابع مورد نیاز، تشویق و جذب خیرین و متمکنین محلی 
برای تامین زیر ساخت های روستایی را در شمار ملاک های مهم ارزیابی 
دهیاران قرار گیرد. فرماندار شهرســتان قشــم گفت: وجود منابع ارزشمند 
طبیعی و چشم اندازهای کم نظیر ساحلی در روستاهای شهرستان از جمله 
سرمایه هایی است که تمرکز بر آن اشتغال، رونق و رفاه را تامین و به تثبیت 

جمعیت روستایی کمک می کند.

احداث کمپ  پارک در روستای طولا با اعتبار 15میلیارد تومان 

دادگستری  کل  رئیس  شهرستان//  سرویس 
هرمزگان گفت: 44 هکتــار از اراضی ملی و 
دولتی در شهرستان پارسیان رفع تصرف شد.

مجتبی قهرمانی با اشــاره بــه صیانت از حقوق 
بیت المال و حفظ انفال افزود: ارزش این زمین ها 

حدود ۹۰ میلیارد ریال است.
وی گفت: این زمین ها بــدون اخذ مجوز قانونی 
تصرف شــده بود که با صدور حکم قضایی مبنی 
بر عــدم احراز مالکیت متصرفــان، به بیت المال 

برگشت.

بــه گــزارش خبرگــزاری صداوســیما مرکز 
خلیج فارس،قهرمانــی افزود: مقابله قاطع با زمین 
خواران و متصرفان غیرمجــاز یکی از مهمترین 
اولویت های دستگاه قضایی هرمزگان است و در 

این راستا هیچ خط قرمزی وجود ندارد.

رفع تصرف ۴۴ هکتار از اراضی ملی و دولتی در پارسیان 



  طالع بینی  

شنبه 11 دی 1400

27 جمادی الاول  1443

 سال  بیست و یکم شماره 3785

فروردین :  
شما می توانید امروز مطمئن تر از همیشه باشید و این 
احساس به شما قدرت و توان لازم برای رویارویی با 
مسائل را می دهد. تغییرات ناگهانی که امروز احساس 
می کنید به خاطر این است که سیاره حاکم شما بهرام با پلوتون در یک 
ردیف قرار گرفته اند. حتی آنهایی که شما را می شناسند ممکن است از 
این تغییر شما شگفت زده شوند و متعجب شوند چرا که قبل از اینکه 
دست به کاری بزنید به احساسات دیگران توجه نمی کنید و می خواهید 
خودتان تصمیم گرفته و مقتدر باشید. به این تمایل خود آگاه باشید چرا 
که می تواند امکان رفتارهای ناخودآگاه را در شما کاهش دهد. سعی 
کنید به جــای اینکه فقط به منافع خود فکر کنید به منافع دیگران نیز 

توجه کرده و سعی کنید برای دیگران نیز مفید باشید.
    اردیبهشت :  

شــما می دانید که بعضی اوقات مثل یک گاو نر ســر 
سخت و لجوج می شوید. امروز،  با وجود بهرام جنگجو 
که بوسیله پلوتون ســلطه جو فعال شده، ممکن است 
بخواهید که برای حفظ موقعیت کنونی خود بجنگید. با این حال مواظب 
باشید،  به خاطر چیزی که به ســختی در مورد آن اعتقاد دارید و این 
درحالیست که واقعیت را نمی دانید و حتی اگر به روشی و واضحی آن 
را بشنوید رأی خود را تغییر نمی دهید. به یاد داشته باشید، تمایل داشتن 
برای کسب اطلاعات جدید نه فقط نشانه ای از باهوشی و زیرکی است، 

بلکه می تواند شانس شما را برای رسیدن به موفقیت افزایش دهد.
     خرداد : 

امروز ممکن اســت حتی خودتان را با توانایی که در 
مواجهه با احساسات پیچیده و ســخت دارید بتوانید 
شگفت زده کنید. حتی اگر راه آسانتری نیز وجود داشته 
باشد اما شما آن را انتخاب نمی کنید. اما الان تمایلی به ساده اندیشی 
ندارید؛  شما می خواهید به عمیق ترین تجربه ها دست یابید که تا کنون 
از شما دوری می کردند. خوشبختانه، در این سفر درونی افکار هیجان 
بخش شما را همراهی می کنند، حس کنجکاوی را در شما بیدار کرده و 

شما را در شناختن خودتان یاری می کنند.
      تیر :

شما احتمالا امروز با نیرویی ســخت و استوار روبرو 
می شوید مثل این که فردی درخواست شما را نمی پذیرد 
و آن را رد می کند. دیگران ممکن اســت امروز شما را 
متهم به این کنند که بسیار نیازمند دیگران هستید یا اینکه از احساساتتان 
برای پیش بردن کار خود استفاده می کنید. این می تواند فرصتی باشد که 
برای حفظ روحیه حساس خود، از  دیگران حق خود را مطالبه کنید. 
ممکن است وسوسه شوید که مانع آنها شوید. با این وجود، می توانید 
با وفادار بودن به ارزش های خود و رها نکردن آنها برای منافع مادی 

احترام و تحسین دیگران را برای خود کسب کنید.
     مرداد :

شما آماده یک روز سخت کاری هستید به خاطر اینکه 
می دانید تلاش هایتان به کجا منجر خواهد شد. حتی اگر 
دیگران به شما پیشنهاد کنند که اوضاع را کمی  ساده تر 
بگیرید، اما شما نمی توانید بگذارید برنامه های بلند پروازنه شما خراب 
شوند. خوشبختانه، حتی اگر کاری را که در دست انجام دارید را دست 
کم بگیرید،  صاعقه ای می تواند به افکار شما برخورد کند، شاید راهی 
باز کند تا شــما بتوانید با استعداد خود کاری را که شروع کرده بودید 

را انجام دهید.
     شهریور : 

شما احتمالا بسیار هیجان زده هستید چرا که می خواهید 
روزی سراســر تفریح و شادی داشــته باشید و سعی 
می کنیــد که دیگران را کنترل کنید تا مانع  برنامه های و 
شما و خراب شدن آنها نشوند. متاسفانه،  کارهای زیادی در دست انجام 
داشتن شیوه مدیریتی مناسبی برای اکنون نیست. در عوض، شما باید 
بوســیله مثال های درست و قابل اعتماد خود اوضاع را هدایت کنید و 

زمانی را هم برای لذت بردن از زندگی برای خود بگذارید.
     مهر : 

شما ممکن است امروز مانند یک کوه آتشفشان باشید، 
با تمایلی شدید، برای ساختن چیزی که در حال وقوع 
اســت و فشار آن روی شما بسیار زیاد است. اما نتیجه 
نیازی نیست که ناگهان بروز کند. شما باید به دور و بر خود  توجه داشته 
باشید و بر احساسات خود در تمام روز کنترل داشته باشید. آگاهی و 
هوشیاری راهگشای تغییر مثبتی است اگر شما مایل باشید که از مرحله 

و قلمرو آشنایی پایین بیایید و به قلمرو نا شناخته ای وارد شوید.
      آبان : 

بهرام جنگجو و پلوتون محافظه کار در نشان شما نیروی 
خود را برای برانگیختن شــما برای کار کردن ترکیب 
کرده اند. این ایده خوبی نیســت که  زمان را به بطالت 
بگذرانید و کناری بنشــینید و بگذارید که شرایط تان تغییر کنند بدون 
اینکه خودتان بخواهید چه چیزی تغییر کند. اما به این معنی هم نیست 

که بخواهید به دیگری پیشنهاد بدهید. 
     آذر :  

به نظر می رسد که شــرایط زندگی شما به آرامی  تغییر 
کنند چرا که تمام سیاره های شما قوس ماجراجو را ترك 
کرده و به ماه بزغاله محافظه کار می پیوندند. اما در همان 
زمان، به نظر می رسد که تمام اختیارات شما به پایان برسد. شما هنوز 
در تعهد خود نسبت به ایجاد چیزی که اتفاق می افتد استوار هستید. اما 

اصلا کاری را از روی ناچاری و ناامیدی انجام ندهید.
      دی : 

امروز ممکن اســت تحمل تان را از دست داده و نیاز 
داشته باشید که کاری کنید چرا که بهرام جنگجو به اولین 
خانه تان به پلوتون سلطه جو  می پیوندد. شما از اینکه 
همیشه باید منتظر دیگران باشید تا کاری را انجام دهید خسته شده اید 
و می خواهید حتی اگر لازم شد خودتان راه را ادامه دهید. فقط به یاد 

داشته باشید که دیگران منبعی از خودبازدارندگی هستند.
  بهمن : 

دست از تلاش کشیدن می تواند پایان بی قاعده ای برای 
بهترین دوره کارتان باشــد، در سال جدید فرصت های 
غیر قابل انتظاری برایتان پیش خواهد آمد. متاسفانه، 
اگر کارها و برنامه های قبلی خود را به پایان نرســانید قادر نخواهید 
بود که کار جدیدی را شــروع کنید. نگران نتیجه تلاش هایتان نباشید. 
در عوض، برای خلاصی از زیر بار فشــارها تمرکز کنید و خودتان را 

برای آینده آماده کنید.
اسفند : 

نیروی کشمکشــی که قبــلا در خانواده یــا در گروه 
دوســتان تان وجود داشت و محو شــده بود،  ممکن 
است دوباره امروز مجال بروز پیدا کند و این نمی تواند 
تصویر خوشایندی برای شــما باشد. با این حال،  بیان 
برنامه های پنهانی می تواند اولین قدم فرآیند حل مسئله باشد. حتی 
اگر اطلاعاتی که دارید به سختی قابل هضم باشند. به جای اینکه با 
 هراس عقب نشینی کنید و سعی کنید آنچه را که اتفاق افتاده را انکار و

 نادیده بگیرید.
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7 اقتصادی

اختلاف  هرچند   // اقتصادی  ســرویس 
نظرها درخصوص مرجع ثبت سند نقل و 
انتقال خودرو همچنان ادامه دارد، بررسیها 
از فرمول وصول این هزینه در دفاتر اسناد 
رسمی نشان می دهد بخش مهمی از این 
و  دولت  به حســاب  وصولی  هزینه های 

خزانه داری کل واریز می شود. 
تنظیم و ثبت ســند یک خــودرو با حضور 
خریدار و فروشنده یا موکلین آن ها در دفاتر 
اســناد رسمی انجام می شــود که سند قطعی 
خودرو است و در دادگاه و دعاوی حقوقی هم 
سندیت دارد، همچنین زمانی که نیروی انتظامی 
تعویض پلاك، بررسی اصالت خودرو و احراز 
هویت مالک را انجام می دهد به صاحب آن، 

برگه ای تحویل می دهند که برگه سبز نام دارد. 
این برگه از سوی نیروی انتظامی با عنوان سند 
مالکیت خودرو به مالک تحویل داده می شود 
که حاوی شماره مالکیت خودرو  هم هست. 
برگ ســبز خودرو برای اتومبیلی نو و صفر 
تک برگی است و اطلاعاتی از جمله نوع، رنگ، 
تعداد سیلندر و... و همچنین مشخصات مالک 
را داراست. هرچند اختلاف نظرها درخصوص 
مرجع ثبت سند نقل و انتقال خودرو همچنان 
ادامه دارد، بررسی فرمول وصول این هزینه در 
دفاتر اسناد رسمی نشان می دهد بخش مهمی 
از این هزینه های وصولی به حســاب دولت و 

خزانه داری کل واریز می شود.
گفتنی است، سازمان امور مالیاتی همه ساله با 

ارائه بخشنامه ای بهای فروش انواع خودروهای 
تولید داخل و مجموع ارزش گمرکی و حقوق 
ورودی انــواع خودروهای وارداتی را   اعلام 
می کند. ایــن جداول در اجــرای مواد ۴2 و 
۴3 قانون مالیات بــر ارزش افزوده مصوب 
13۷۸ و ماده 1۷ قانون مالیات های مستقیم، 
در قالب لوح فشرده حاوی بهای فروش انواع 
خودروهــای تولید داخــل و مجموع ارزش 
گمرکی و حقــوق ورودی انواع خودروهای 
وارداتی که مبنای محاسبه مالیات و عوارض 
مواد ذکر شــده و همچنین حق الثبت موضوع 
ماده 123 اصلاحی قانون ثبت قرار می گیرد، 

به ادارات کل امور مالیاتی ابلاغ می شود.
اجزای تشــکیل دهنده هزینه نقــل و انتقال 

خودروهای ایرانی و خارجی بر اساس جداولی 
که توسط سازمان امور مالیاتی منتشر می کند، 
محاسبه می شود. این جداول مبنای محاسبه یک 
درصد مالیات نقل و انتقال، نیم درصد حق الثبت 
و نیم درصد هزینه طرح کاداستر می باشد.  بر 
این اساس  هزینه ثبت یک خودروی دنا پلاس 
مدل 1۴00 تولید داخل بالغ بر ۷ میلیون تومان 
و هزینه یک خودروی کرولا مدل 200۶ نیز 
نزدیک به ۶۶0 هزار تومان اعلام شد. بر این 
اســاس  220 هزار تومان هزینه حق الثبت و 
همین رقم نیز هزینه کاداستر، ۴۴0 هزار تومان 
هزینه یک درصد مالیات می باشد که همه این 
ارقام به خزانه داری کل واریز شده است و عملًا 
سهم دولت و سازمان ثبت اسناد می باشد. 2۷0 
هزار تومان نیز هزینه حق التحریر  می باشد که 

این رقم سهم دفاتر اسناد رسمی است.
سوالی که در اینجا مطرح میشود این است که 
چرا قیمت گــذاری پایه خودروها مدل پایین 
خارجی به گونه ای انجام میشود که در نهایت 
مالیــات نقل و انتقال این خودروها تا این حد 

کاهش یابد؟
در این بین پیگیریها از سازمان مالیاتی حاکی 
این بود که به زودی و از هفته بعد بر اســاس 
قانون جدید مالیات بر ارزش افزوده مالیات دو 
برابری از خودروهای خارجی وصول خواهد 
شد. این درحالی است که همچنان مدل قیمت 
گذاری تفاوتی نکــرده و حق الثبت و هزینه 
طرح کاداستر یا افزایش نیم درصد همچنان به 

حالت قبلی وصول خواهند شد.
گفتنی است، افزایش دوبرابری مالیات انتقال 
خودروهای وارداتی و وصول مالیات در مراکز 

تعویض پلاك؛ از دوشنبه اعمال خواهد شد.
مــاده 30 - نقــل و انتقال انــواع خودرو و 
موتورســیکلت، به اســتثنای ماشــین های 
راهســازی، کارگاهی، معدنی، کشــاورزی و 
شناورها، مشمول مالیات نقل و انتقال به شرح 
ذیل می باشند: تولید داخل به میزان یک درصد 
)1%( و وارداتی دودرصــد )2%( به مأخذ 
مذکور در تبصره )1( ماده  )2۸( این قانون برای 
سال تولید. مأخذ محاسبه مالیات موضوع این 
ماده  تا شش ســال پس از سال تولید، سالانه 
ده درصد )10%( همان مأخذ کاهش می یابد 
و برای ســال های ششــم به بعد، چهل درصد 

)۴0%( مأخذ یادشده است.
تبصره  ثبت سند انتقال وسائط نقلیه توسط دفاتر 
اسناد رسمی و یا تعویض پلاك توسط نیروی 
انتظامی، منوط به پرداخت مالیات نقل و انتقال 
موضوع این ماده  و به ترتیبی است که سازمان 
مقرر می کند. مراجع مزبور در صورت تخلف 
از این حکم، ملزم به پرداخت دوبرابر مالیات 
پرداخت نشده هستند. بررسیهای آماری نشان 
می دهد، کل درآمد وصولی مربوط به مالیات 
نقل و انتقال خودرو، شامل مالیات یک درصدی 
مبلغ سند، هزینه نیم درصدی حق الثبت مربوط 
به سازمان ثبت  اســناد و هزینه نیم درصدی 
مربوط به طرح کاداستر حدود ۶500 میلیارد 

تومان بوده است، این درحالی است که مجموع 
درآمدهای مالیاتی )شــامل مالیات اشخاص 
حقوقی، ارزش افزوده، مالیات کارکنان دولت،  
مالیات کارکنــان بخش خصوصی، مالیات بر 
واردات و...( در سال 1۴00 حدود 325 هزار 
میلیارد تومان لحاظ شده است. یک بررسی و 
حساب سرانگشتی نشان می دهد تنها دو درصد 
درآمد مالیاتی بودجه 1۴00 متعلق به مالیات 
نقل و انتقال )خودرو، مســکن و...( است، این 
نسبت جزئی یک نکته مغفول دیگر هم به همراه 
دارد که واکاوی جزیی تر اعداد و ارقام می تواند 
بخشی از چالش اخیر درباره ثبت اسناد نقل و 
انتقال خودرو را شفاف کند. تنشهای اخیر ثبت 
سند در دفتر ثبت اسناد و صدور گواهی توسط 
پلیس موضوعی بود کــه دامنه آن تا مقامات 
ارشــد قضایی و نمایندگان مجلس شــورای 
اســلامی نیز کشیده شــد. هرچند در نهایت 
اختلافات و ابهامــات در این خصوص باقی 
مانده است اما  پاسخ به یک سؤال کلی می تواند 
تا حدودی این آشــفتگی در بحث را شفاف 
کند؛ آیا این سهم دودرصدی از کل مالیاتهای 
وصولی آن قدر عدد قابل توجه و بزرگی است 
که نتوان از بخشی از آن چشم پوشی کرد؟ توجه 
داشته باشید که هنوز هم با وجود ابلاغیه های 
مختلف ابهاماتی درباره مرجع صدور سند نقل و 
انتقال وجود دارد و این بحثی است که به راحتی 
توســط نمایندگان مجلس در قوانین بودجه 

سنواتی قابل حل وفصل می باشد.

هزینه نقل وانتقال »خودروهای ایرانی« 10برابر »خودروهای لوکس خارجی«  

ســرویس اقتصادی // با وجــود اتمام مهلت 
واگذاری زمین توســط دستگاه های دولتی به 
وزارت راه و شهرســازی برای ساخت مسکن، 
میزان زمین سند خورده برای تولید انبوه واحد 

مسکونی بسیار ناچیز عنوان شده است. 
تامین زمین یکی از مهمترین ارکان تحقق ساخت ۴ 
میلیون واحد مسکونی در ۴ سال دولت به حساب 
می آید، زیرا عمده هزینه یک واحد مسکونی مرتبط 
با هزینه زمین اســت. در همین رابطه در مدل های 
تولید انبوه مســکن نظیر سازوکار اجاره 99 ساله، 
زمین در اختیار دولت با حفظ مالکیت به متقاضیان 

واجد شرایط اجاره داده می شود.
با توجه به اهمیت مســئله زمین، تنها قانون کشور 
در حوزه ســاخت مسکن یعنی قانون جهش تولید 
و تامین مسکن به این مســئله ورود جدی کرد و 
زمینه تامین زمین برای تولید انبوه مسکن و پاسخ به 

تقاضای موجود را فراهم آورد.
*جزئیات تامین زمین در قانون جهش تولید 

و تامین مسکن
به استناد ماده ۷ قانون جهش تولید و تامین مسکن، 
وزارت راه و شهرسازی موظف است برای اجرای 
برنامه های حمایتی نســبت به واگــذاری اراضی 
موردنیاز ســاخت مســکن به صورت یک عقد 
اجاره 99 ســاله اقدام کند. عقد اجاره برای ســال 
اول حداکثر معادل 20 درصد قیمت منطقه ای زمین 
مسکونی متناسب با قدرالسهم هر متقاضی در همان 
سال با یک درصد ارزش کارشناسی روز زمین در 
ابتدای سال واگذاری تعیین می شود و این رقم برای 
ســال های آینده تا 99 سال، ســالانه به میزان 15 

درصد افزایش می یابد.
قانون جهش تولید مسکن، علاوه بر مشخص کردن 
تکلیف وزارت راه و شهرســازی بــرای واگذاری 
زمین به شیوه اجاره 99 ساله برای ساخت مسکن 
به تقاضای مصرفی واجد شرایط در ماده 10 شرایط 
تامین زمین هم پاســخ داده است. در همین راستا، 

همه وزارتخانه ها، مؤسسات و دستگاههای دولتی و 
همچنین شرکتهایی که 100 درصد سرمایه و سهام 
آن ها متعلق به دولت است، مکلف هستند نسبت به 
واگذاری و تحویل رایگان اراضی در اختیار خود بنا 
به درخواست وزارت راه و شهرسازی اقدام نمایند.

*مهلت واگذاری زمین توسط دستگاه ها برای 
ساخت مسکن به پایان رسید

در همین رابطه قانون بــرای ضمانت اجرایی ماده 
در تبصره یک این ماده تاکید کرده اســت، چنانچه 
دستگاه های موضوع این ماده ظرف 2 ماه از تاریخ 
درخواســت وزارت راه و شهرســازی نسبت به 
واگذاری و تحویل زمین و تســلیم اسناد و مدارك 
آن اقدام نکنند، ادارات ثبت اسناد و املاك موظفند 
به درخواست وزارت راه و شهرسازی، ظرف یک 
ماه به ترتیب یادشده، اقدام و سند مالکیت جدید را 
به نام دولت با نمایندگی وزارت راه و شهرســازی 
صادر نمایند. با توجه به متن صریح قانون نســبت 
به واگــذاری زمین های دولتی بــه وزارت راه و 
شهرســازی، با گذشت 3 ماه از ابلاغ این قانون در 
تاریخ یک مهر سال 1۴00، در حال حاضر مهلت 
2 ماهه دستگاه های برای ارائه زمین به وزارت راه و 
شهرسازی و همچنین مهلت یک ماهه ادارات ثبت 
اســناد و املاك برای صدور سند مالکیت جدید به 
نام دولت با نمایندگی وزارت راه و شهرســازی در 

تاریخ 1 دی ماه سال 1۴00 به پایان رسیده است.
*زمین ها واگذار شــده به وزارت راه برای 

ساخت مسکن بسیار ناچیز است
با وجود گذشــت ۷ روز از مهلت تعیین شده برای 
واگذاری زمین های دولتی، بنابر اظهارات یک منبع 
آگاه در ســازمان ملی زمین و مســکن، زمین های 
ســند خورده از سایر دســتگاه برای وزارت راه و 
شهرســازی با وجود اتمام مهلت واگذاری از سوی 
سایر دستگاه های دولتی بسیار ناچیز است.براساس 
اظهارات این منبع آگاه با وجود اتمام مهلت واگذاری 
زمین، دستگاه های دولتی نســبت به اجرای قانون 

جهش تولید و تامین مسکن امتناع کرده اند. در همین 
رابطه مطابق تبصره 1 ماده 12 قانون جهش تولید و 
تامین مسکن، متخلفان از اجرای این حکم به انفصال 

از خدمات دولتی و عمومی محکوم می شوند.
*انفصــال از خدمت جریمــه بی اعتنایی به 

قانون جهش تولید و تامین مسکن
محمد حمیدزاده، کارشناس حوزه مسکن در بیان 
بی اعتنای دستگاه های دولتی نسبت به اجرای قانون 
جهش تولید و تامین مسکن گفت: »با توجه به متن 
قانون، دستگاه هایی که به وزارت راه و شهرسازی 
زمین برای ســاخت مســکن ندادند، متخلف بوده 
و از ظرفیــت قانونــی برای مجــازات آن ها باید 
استفاده شود.« این کارشناس حوزه مسکن گفت: 
»محدودیت هــای تامین زمین بــه دلیل بی عملی 
سایر دستگاه های دولتی سبب شده تا در برخی از 
استان های وسیع کشور تنها یک یا دو منطقه برای 
اجرای نهضت ملی مسکن معرفی شود، برای مثال 
در خوزستان پهناور تنها 2 شهر جدید برای ساخت 
نهضت ملی مسکن در دستور کار قرار گرفته است.«
* دستگاه های نظارتی با متخلفان برخورد کنند

در همین خصوص اقبال شــاکری، عضو کمیسیون 
عمران مجلس شــورای اســلامی ضمن انتقاد از 
عملکرد دســتگاه های دولتی گفت:»اجرا نکردن 
قوانین مصوب مجلس شورای اسلامی بی احترامی 
به مردم است و دستگاه های نظارتی باید با متخلفان 
از قانون برخورد کنند، ما هم در مجلس شــورای 

اسلامی پیگیر استیفای حقوق مردم هستیم.«
به گــزارش فارس، تحقق وعده مســکنی رئیس 
جمهور در قالب ســاخت ۴ میلیون مسکن در ۴ 
سال به شدت وابسته به تامین زمین برای واحدهای 
مســکونی مذکور است. بر همین اساس استفاده از 
ظرفیت قانون جهش تولید و تامین مســکن باید 
به طور ویژه در دســتور کار قــرار گرفته تا زمینه 
صاحب خانه شــدن ۴ میلیون خانوار فاقد مسکن 

مهیا شود.

  تخلف دستگاه های دولتی در واگذاری زمین برای ساخت مسکن 

سرویس اقتصادی  // رئیس سازمان خصوصی سازی 
از تشکیل کارگروهی برای تعیین تکلیف پرداخت 
باقیمانده سود ســهام عدالت و نحوه پرداخت این 

سود در آینده خبر داد. 
حسین قربانزاده در نشســت خبری در مورد پرداخت 
باقیمانده ســود ســهام عدالت توضیح داد: در آخرین 
جلســه شــورای عالی بورس مصوب شد که پرداخت 
سود سهام عدالت حتما پیگیری شود. در این راستا قرار 
شــد کارگروهی در زیرمجموعه شورای عالی بورس با 
حضور سازمان خصوصی سازی و شرکت سپرده گذاری 
مرکزی ایجاد شود تا این اتفاق مدیریت شود. البته بخش 
عمده ای از شرکت ها آماده پرداخت سود هستند و فقط 

چند شرکت مقاومت کرده اند.
وی ادامــه داد: در مورد شــرکت های تعاونی ســهام 

عدالت هم قرار شد حق السعی جبران خدمات اعضای 
شرکت های تعاونی تا ۷5 درصد بر اساس خوداظهاری 
بــه صورت علی الحســاب پرداخت شــود. این کار را 
سازمان خصوصی ســازی از محل انباشت سود سهام 

عدالت انجام می دهد.
رئیس ســازمان خصوصی ســازی در ادامه در مورد 
موضوع اعطای سهام عدالت به جاماندگان این سهام نیز 
توضیح داد: این موضوع باید بررســی شود که آیا سهام 
عدالت از ابتدا به درســتی تخصیص داده شد یا خیر؟ و 
آیا همه دهک هایی که باید این سهام را دریافت می کردند 
دریافت کرده اند یا نــه؟ موضوع جاماندگان با موضوع 
افرادی که در حال حاضر مســتحق دریافت این سهام 
هستند متفاوت اســت. این موضوع هنوز تعیین تکلیف 

نشده و در اختیار سازمان خصوصی سازی نیست.

سرویس اقتصادی // معاون مسکن و ساختمان وزیر 
راه و شهرسازی گفت: مردان مجرد بالای 25 سال هم 
می توانند در طرح نهضت ملی مسکن ثبت نام کنند 

که زمان آن به زودی اعلام خواهد شد. 
محمود محمودزاده درباره برنامه دولت برای مشارکت جوانان 
مجرد در طرح نهضت ملی مسکن، اظهار کرد: مصوبه شورای 
عالی مسکن برای ورود مجردها به طرح نهضت ملی مسکن 
ماه ها در وزارت راه و شهرســازی مورد ارزیابی و سرانجام 
مورد موافقت قرار گرفت. وی توضیح داد: به دلیل حساسیت 
حقوقی که روی موضوع چگونگی مشارکت مجردها وجود 
داشت، این طرح مورد کار کارشناسی حقوقی قرار گرفت و 
با بررسی همه ابعاد حقوقی، اکنون در مرحله تایید نهایی وزیر 

راه و شهرسازی و اجرا قرار دارد.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی ادامه داد: 
بر اســاس این مصوبه همه آقایان مجرد که 25 سال را تمام 
کرده اند می توانند برای خانه دار شــدن در طرح نهضت ملی 
مسکن ثبت نام کنند، اما در زمان تحویل واحد مسکونی خود 
باید متاهل باشند. به گفته محمودزاده، ثبت نام مجردها نیز در 
هر استانی که تامین زمین انجام گرفته باشد، آغاز خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: اکنون ثبت نام نهضت ملی مسکن در 
جریان اســت و تا 15 دی ماه ادامــه دارد، این زمان تمدید 
نخواهد شد و سپس با اعلام زمان جدید ثبت نام مجردها در 

طرح نهضت ملی مسکن آغاز خواهد شد.
گفتنی است؛ قصد دولت سیزدهم بر این است که با ساخت 

چهار میلیون واحد مســکونی در مدت چهار سال، کسری 
مسکن در کشور را جبران کند. اکنون ثبت نام از طریق سامانه 
»ثمن« به آدرس saman.mrud.ir انجام می شــود و 
متقاضیان از 2۷ مهرماه ثبت نام در سامانه ثمن را آغاز کرده  
و تا 15 دی فرصت دارند برای ثبت نام در این سامانه اقدام 
کنند. تشکیل بانک زمین، راه اندازی صندوق توسعه مسکن، 
افزایش رقم تســهیلات و امکان ثبت نام بدون محدودیت 
هم زمان با آغاز شروع ساخت 1۶0 هزار واحد مسکونی، 
بخشی از تلاش 100 روزه دولت سیزدهم برای تبدیل کشور 
به کارگاه عمرانی مسکن اســت که انجام آنها توانست در 

توقف رشد قیمت ها در فصل پاییز تاثیر بگذارد.
با هدف ازدواج مجردها و حل مشکل پیری جمعیت، اکنون 
پنج گروه از افراد، فارغ از اینکه متاهل یا سرپرست خانوار 

باشند می توانند در نهضت ملی مسکن ثبت نام کنند.
در گذشــته فقط زنان 35 سال و نخبگان علمی و معلولان 
جسمی حرکتی امکان ثبت نام در طرح مسکن را داشتند، اما 
در مصوبه اخیر مردان مجرد ۴5 سال و بیماران خاص هم 
می توانند برای داشتن مسکن در سامانه »ثمن« ثبت نام کنند.

معاون وزیر راه و شهرســازی قبلًا گفته بود: رشد جمعیت 
کاهش زیادی یافته و ما اکنون در طرح های مسکن به دنبال 
ایجاد مکانیسمی برای تشکیل خانواده و حل مشکل پیری 
جمعیت هستیم. بر این اساس اکنون پنج گروه از افراد فارغ 
از اینکه متاهل یا سرپرست خانوار باشند می توانند در طرح 

نهضت ملی مسکن شرکت کنند.

آخرین وضعیت پرداخت سود سهام عدالت تشریح شد

معاون وزیر راه خبر داد
بازگشت تردد شناورهای مسافری در نوروز ۱۴۰۱

بنادر و دریانوردی  اقتصادی // مدیرکل  سرویس 
کالا  صاحبان  و  کشتیرانی  شرکت های  هرمزگان، 
را در توســعه اقتصاد دریا محور همراه و شرکای 
تجاری بنادر دانست و گفت: تمام تلاش مسوولان 
از تحمیل هزینه های  بنادر جلوگیری  در سازمان 
اضافی به خطوط کشتیرانی بوده و ارائه راهکارها 
در قالب چنین جلســاتی در کاهش هزینه های 

مترتب بسیار موثر است.
به گزارش خبرنگار دریا ، علی رضا محمدی کرجی ران در 
نشست هم    اندیشی،ارتقاء حمل و نقل و تجارت دریایی و 
بررسی مشکلات شرکت های کشتیرانی که در محل بندر 
شهید رجایی برگزار شــد، اظهارداشت: سرمایه گذاران، 
شرکت های کشتیرانی، صاحبان کالا و اپراتورها، همگی 
شــرکای تجاری بنادر بوده و معتقدیــم باید خدماتی 
مطلوب و مناسب به آنها ارائه شود. وی ضمن قدردانی 
از زحمات فعالان خطوط کشــتیرانی بیان داشت: تمام 

تلاش و دغدغه مســوولان در سازمان بنادر جلوگیری 
از تحمیل هزینه های اضافی به خطوط کشــتیرانی است 
تا ســرمایه گذاران این بخش بدون چالش و با اطمینان 
خاطر فعالیت های اقتصادی خود را دنبال کنند. مدیرکل 
بنادر و دریانوردی هرمزگان، توســعه زیرساخت ها و 
تقویت بنادر به تجهیــزات روز را عاملی مهم درجهت 
ارتقای نرم عملیاتی، تقویت خدمات حمل و نقل دریایی 
دانســت و افزود: شرایط متاثر از تحریمها فرصتی است 
تا برای تامین تجهیزات استاندارد و استراتژیک از توان 
صنایع داخلی و شرکت های دانش بنیان استفاده کنیم. وی 
بهره گیری از تجهیزات بندری پیشرفته از جمله مکنده و 

کشنده های استاندارد را یکی از راهبردهای ترسیم شده 
در بندر شهید رجایی عنوان کرد و ادامه داد: برای تحقق 
این هدف با تعدادی از شرکت های دانش بنیان وارد مذاکره 
شده ایم و در سفر هیات دولت به استان نیز پیگیری این 
موضوعات به صورت جدی مورد توجه است. محمدی 
کرجــی ران در پایان صحبت های خــود برگزاری این 
نشست ها را زمینه ســاز هم افزایی بیشتر بنادر و فعالان 
کشتیرانی برشــمرد و ضمن تاکید برتداوم این نشست 
ها خاطر نشــان کرد: در تمامی مقاطع زمانی همراهی 
نمایندگان شرکت های کشتیرانی با سازمان بنادر بسیار 
سازنده و اثربخش بوده و یقینا برآیند حاصله از دیدگاهها 

و نقطه نظرات فنی و کارشناسی  در چنین جلساتی می 
تواند نقش راه و ترسیم کننده  سیاست گذاری و راهبردها 

پیش رو باشد.
*تاکیــد بر برگزاری نشســت های هم اندیشــی 
سازمان بنادر و انجمن های کشتیرانی بشکل فصلی 
مســعود پل مه، دبیر انجمن کشتیرانی و خدمات وابسته 
ایــران نیز برگزاری این نشســت را در ایجاد هم افزایی 
برای برطرف شدن مشکلات طرفین ضروری دانست و 
خاطرنشان کرد: به عنوان یک وظیفه ملی برای آبادانی 
کشور و توسعه اقتصادی کشور در کنار دولت و سازمان 
بنادر هستیم. وی با بیان اینکه از ظرفیت های انجمن های 

کشــتیرانی در حوزه اقتصاد دریایی و بندری می توان به 
بهترین شــکل اســتفاده کرد، گفت: درعین حال انتظار 
داریم این نشســت های عمومی و تخصصی به صورت 
فصلی ادامه داشته باشد. از دیگر موارد مطروحه در این 
نشست تاکید بر حضور پررنگ نمایندگان کشتیرانی بر 
روی کشــتی ها به منظور نظارت  بر ایمنی و بسته بندی 
کالاهای ورودی و تجهیزات بندری، نظارت بر جلوگیری 
از آسیب رسانی به کالاهای صادراتی و وارداتی و درج 
اطلاعات کالاهای غیرکانتینری بود که منصور خرمشکوه 
معاون بندری و اقتصــادی اداره کل بنادر و دریانوردی 
استان هرمزگان به آنها اشاره کرد. گفتنی است، در ابتدای 
این نشست دوســاعته تعدادی از مدیران و نمایندگان 
شرکت های خطوط کشتیرانی در منطقه ویژه اقتصادی 
بندر شهید رجایی دغدغه ها و دیدگاه های خود را با مدیر 

و معاونت های این منطقه ویژه مطرح نمودند.

در نشست هم اندیشی با نماینده شرکتهای کشتیرانی مطرح شد؛
تاکید بر تامین تجهیزات استاندارد با اتکا بر توان شرکت های دانش بنیان

معاون وزیر راه و شهرسازی:

ثبت نام مردان مجرد بالای 25 سال در نهضت ملی
 مسکن قطعی شد

سرویس اقتصادی // مدیر عامل سازمان بنادر بر آمادگی بنادر برای پذیرایی 
و خدمات دهی به مسافران دریایی در ایام نوروز و تعطیلات پیش رو با توجه 

به 2 سال توقف در گردشگری دریایی به خاطر شیوع کرونا تاکید کرد.
مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی با اشاره به لزوم اجرایی شدن راهبرد 
توســعه دریا محور در کشور، گفت: سازمان بنادر در تلاش است این سیاست 
راهبردی را از سطح شعار خارج کند و با قرار دادن آن در حوزه تصمیم گیری ها، 
برنامه هــای بلندمدت، میان مدت و کوتاه مدتی را به کمک دولت و مجلس در 
این خصوص تدوین و اجرا کند. علی اکبر صفایی در نشست تخصصی معاونان 
دریایی بنادر کشــور، بر لزوم سیاست گذاری درست از سوی سازمان بنادر به 
منظور دستیابی خانواده بزرگ دریایی کشــور به اهداف خود، چه در بخش 
ملی و چه در حوزه بین الملل، تاکید کرد و گفت: ســازمان بنادر و دریانوردی 
باید به عنوان نماینده حاکمیت و تصمیم گیر برای بخش های مختلف دریایی، 
سیاســت گذاری های درست و اصولی برای هم راستا کردن امور دریایی کشور 
در دست اجرا داشته باشــد. معاون وزیر راه وظایف و مسئولیت ها در حوزه 
حاکمیت دریایی کشور را بســیار حائز اهمیت خواند و اظهار داشت: سالانه 
50 هزار فروند انواع شــناورهای تجاری وارد بنادر بازرگانی کشور می شوند 

که از امکانات و ظرفیت های مختلف بخــش دریایی در حوزه های لایروبی، 
هیدروگرافی، چراغ های دریایی، یدك کشی و غیره استفاده می کنند. وی یکی 
از چالش های اصلی سازمان بنادر و به تبع آن، سایر ارگان های دریایی کشور 
را تربیت و تأمین نیروی دریانورد متخصص دانست و تاکید کرد: سازمان بنادر 
برای جذب نیروی دریانورد متخصص و کارآزموده، برنامه هایی را در دســت 
انجام دارد. صفایی با بیان اینکه برنامه های بخش دریایی نباید در خلأ تصویب 
و تدوین شود، خاطرنشان کرد: لازم است برنامه های دریایی سازمان بنادر با 
سیاست های کلی نظام و برنامه ششم توسعه هم راستا باشد. مدیرعامل سازمان 
بنادر و دریانوردی پویایی و تداوم صــادرات، واردات و تجارت خارجی را 
وابسته به توسعه ناوگان دریایی توصیف کرد و توسعه ناوگان دریایی را یکی 
دیگر از اولویت های جدی این سازمان برشمرد. وی تاکید کرد: بررسی ها نشان 
می دهد توســعه و نوســازی ناوگان، یکی از نیازهای جدی کشور در حوزه 
تجارت و حمل ونقل دریایی محســوب می شود. مدیر عامل سازمان بنادر بر 
آمادگی 100 درصدی بنادر برای پذیرایی و خدمات دهی به مسافران دریایی 
در ایام نوروز و تعطیلات در پیش رو با توجه به دو سال توقف در گردشگری 

دریایی به خاطر شیوع کرونا تاکید کرد.
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گروه گــزارش //فرماندهان پایگاه های بســیج 
کارگران و کارخانجات استان هرمزگان به منظور 
آشــنایی از ظرفیت ها ، اقدامات و پتانسیل ها با 
رعایت پروتکل های بهداشــتی و فاصله گذاری 
اجتماعی در شــرکت آلومینیوم المهدی دور هم 

جمع شدند.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ حمیــد مهتدی در ابتدای 
جلســه گردهمایــی فرماندهان پایگاه های بســیج 
کارگران و کارخانجات اســتان هرمزگان، اظهار کرد: 
زمانی که مدیریت آلومینیوم المهدی در بهمن ماه سال 
۹7 به مالک جدید واگذار شد، مشکلات و تنش های 
زیــادی گریبان گیر این واحد تولیــدی بود از جمله 
زیان انباشــته، بدهی های فراوان و تجمعات و اخراج 

کارگران و... بود.
 وی شرایط کشور را دشوار و حساس خواند و گفت: 
دشمنان قســم خورده این ملت و کشور چشمشان به 
واحدهای کارگاهی و تولیدی اســت و از هر شیطنتی 
و کارشکنی در مســیر متوقف کردن تولید این کشور 
اســتفاده می کنند و تولید به عنوان خط دشمن است 
و نقطه ایجاد آشــوب آن هم سازمان های مهم و اثر 
گذار است و با اســتفاده از قدرت طلبی ها درونی به 
مســایل صنفی دامن می زنند و نقاط قوت را به نقاط 
ضعف تبدیل می کنند و برخی افراد ساده لوح هم باور 
می کنند و ما باید بــا روحیه و تفکر جهادی، انقلابی 
و بسیجی امید دشــمنان را در رسیدن به اهداف شوم 

شان ناامید کنیم.
  به جای مانع زدایی مانع تراشی نشود

مدیر عامل شــرکت آلومینیم المهدی با اشاره به اینکه 
رهبر معظم انقلاب) مدظله العالی( امسال را سال تولید، 
پیشــتیانی و مانع زدایی نامگذاری کردند، بیان کرد: 
متاســفانه برخی ها در داخل کشور مجموعه کارهای 
انجام می دهند که نه تنها سبب مانع زادیی نیست، بلکه 
باعث مانع تراشــی هم هســتند و این آب در آسیاب 

دشمن ریختن است. 
مهتــدی در ادامه این گردهمایی بــه نقش و جایگاه 
بســیج اشاره کرد و گفت: بســیج و بسیجی به عنوان 
مرد میدان دار عشــق هستند و در طول تاریخ انقلاب 

بسیج امتحان خود را پس داده است و بسیج به عنوان 
یک شجره طیبه است و همه مسوولان باید با روحیه 
انقلابــی و بســیجی در راه خدمت به مــردم از هیچ 
تلاش و کوششــی برای رسیدن به نیل اهداف انقلاب 
و نظام دریغ نکنند و همه کســانی که در محیط های 
تولیدی مشــغول به فعالیت هستند یک سرباز بسیجی 
واقعی هستند. وی با اشاره به موقعیت حساس استان 
هرمزگان به دلیل شــرایط جغرافیایی خاص تحرکات 
دشــمنان انقلاب را در این منطقه بیشــتر از ســایر 
مناطق کشــور دانست و اظهار داشت امروزه شیوه ها 
و ابزارهای متفاوتی بــرای ضربه زدن به نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران از سوی دشمنان جهت ایجاد 
اختلال در نظم عمومی و در تولید صنایع عظیم صنعتی 

بکار برده می شود. 

در ادامه این گردهمایی نیز سرگرد امیر ارسلان شهبازی 
رئیس سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه امام 
سجاد)ع( استان هرمزگان ضمن قدردانی از مجموعه 
آلومینیوم المهدی  اقدامات و همکاری های شــرکت 
با بســیج ، اظهار کرد: ما در گذشته شاهد تنش ها و 
مشکلات بســیار زیادی در شرکت الومینیوم المهدی 
بودیم اما خوشــبختانه از زمان مدیریت جدید شاهد 
شکوفا شــدن هر چه بیشتر این واحد تولیدی مهم در 

استان هستیم.
وی در ادامه افزود: مدیران و همه پرســنل این شرکت 
با روحیه انقلابی و بســیجی در حال فعالیت و تولید 
هســتند تا چرخ اقتصاد این کشور با قدرت بیشتری 

به گردش بیاید.
 دشــمن به دنبال برهم زدن نظم و انضباط 

واحدهای تولیدی و اقتصادی است
رئیس سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه امام 
سجاد )ع( استان هرمزگان، خاطر نشان کرد: بسیجیان 
و فرماندهانی که در عرصه تولیدی و اقتصادی فعالیت 
می کنند کار خود باارزش و اثرگذار قلمداد کنند زیرا 
دشمن به شیوه های گوناگون به دنبال برهم زدن نظم و 

انضباط واحدهای تولیدی و اقتصادی است.
شهبازی، بیان داشــت: فرماندهان پایگاه های بسیج 
کارگران و کارخانجــات باید به عنوان بازوی قوی و 
با تفکر و روحیه بسیجی در کنار مدیران خود شرکت 

ها و صنایع باشند.
وی ابراز کرد: در یکســال گذشته در مجموعه بسیج 
کارگران و کارخانجات با مشارکت شرکت ها و صنایع 
اقداماتی خوبی در زمینــه های مختلفی به خصوص 

رزمایش های مومنانه  صورت گرفت و جا دارد بیشتر 
این قبیل کارها و اقدامات انجام شود.

رئیس سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه امام 
سجاد )ع(  استان هرمزگان از فرماندهان پایگاه های 
بسیج کارگران و کارخانجات خواست تا مشکلات و 
موانع موجود را در حوزه خود بیش از پیش و با دقت 

و سرعت بیشتری رصد کنند. 
 صنایع و شرکت ها در عمل به مسئولیت های 

اجتماعی بیشتر توجه کنند
شــهبازی ابراز کرد: شــرکت هــا و صنایع در بحث 
مســئولیت های اجتماعی حضور پررنگ و مشارکت 
بیشــتری داشــته باشــند تا چهره فقر و بیکاری و 

محرومیت از این استان کمتر شود.
 برگزاری جشنواره جهادگران علم و فناوری 

در استان
وی در ادامه از برگزاری جشــنواره جهادگران علم و 
فناوری با همکاری بسیج علمی، پژوهشی و فناوری 
سپاه امام سجاد در استان خبر داد و گفت: این جشنواره 
از دومین سالگرد شهادت سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
تا دهه فجــر با موضوعات ابتــکارات، اختراعات و 
نوآوری آغاز می شود. رئیس سازمان بسیج کارگران 
و کارخانجات سپاه امام ســجاد )ع( استان هرمزگان 
بیان کرد: این برای اولین بار اســت که این جشنواره 
در اســتان برگزار می شــود با هدف ارائه طرح ها و 
ایده های محصول محور تا طرح های خلاقانه بهتر و 
بیشتر دیده و حمایت شود. شهبازی، افزود: این طرح 
هــا و ایده های نو آورانــه در دو بعُد مادی و معنوی 
حمایت می شــوند و در بخش حمایت معنوی پرتال 
نویســی، مکتوب و صنعتی کردن طــرح، تبدیل به 
محصول آزمایشی و درنهایت به مرحله تجاری سازی 
برسد.  وی اظهار کرد: همه کسانی که در شرکت ها و 
صنایع مشغول به فعالیت هستند حتی فرزندان پرسنل 
در بخش دانش آموزی و دانشــجویی هم می توانند 
طرح ها و ایده های خلاقانه و نوآوران خود را در این 
جشنواره ارائه کنند و پس از داوری به بهترین طرح ها 

و ایده ها جوایز نفیسی هم اهدا خواهد شد.

گردهمایی فرماندهان پایگاه های بسیج کارگران
 و کارخانجات هرمزگان در شرکت آلومینیوم المهدی 

اقدامات زیبایی پوست در دوران کرونا
آیا کسانی که ژل های زیبایی تزریق کرده اند، در صورت 
ابتلا به بیماری کرونا باید نگران عوارض پوســتی هم 
باشند؟ آیا تزریق این گونه ژل ها به کسانی که پیشینه 
ابتلا به کووید 19 دارند، می تواند مشکل ســاز باشد؟ 
ارتباط تزریق ژل های زیبایی با واکســن کرونا چیست 
و تزریق آن قبل و بعد از دریافت دُزهای واکســن چه 
تأثیری دارد؟گزارشــاتی وجود دارد که نشان می دهد 
افرادی که فیلر تزریق کرده اند، بعد از دریافت واکسن 
کووید دچار التهاب موقت صورت می شوند. با اینحال 
گزارشات دریافت شــده در خصوص این عارضه نشان 
می دهد چنین اتفاق نادری نگران کننده نیست. طبق 
اطلاعاتی که تاکنون بدســت آمده، همه ی پزشکان و 
نهادهای بهداشتی معتقدند فواید واکسن زدن خیلی 

بیشتر از عوارض موقت و احتمالی است.
دکتر فریــال فانیان، متخصص پوســت و مدیر علمی یکی 
از بزرگ ترین آزمایشــگاه های  ژل های زیبایی در پاریس 
می گوید: »این چالش بزرگ این روزها هم گریبانگیر پزشکان 
اســت و هم گریبانگیر بیماران. آنها با توجه به چیزهایی که 
شــنیده یا دیده اند، واقعا نمی دانند که آیا هنوز هم می توانند 
اقدامات و مداخلات زیبایــی را انجام بدهند یا نه. فانیان با 
اشاره به این که دو نوع واکنش در این زمینه مشاهده می شود، 
این دو مورد را چنین شرح می دهد: »یکی در مورد کسانی 
است که قبل از دوران کرونا، مثلا طی سال گذشته یا سال های 
قبل از آن، تزریقات زیبایی انجام داده اند. البته با توجه به نوع 
ژل های زیبایی یا فیلرهایی که زده اند، فاصله زمانی ماندگاری 
تأثیر آن متفاوت خواهد بود. بیشترین آمار این ژل ها مربوط 
به ژل های اسید هیالورونیک است که ماندگاری بیشتر از یک 
ســال ندارد و افراد اگر قبل از این دوران چنین ژلی زده اند، 
نباید نگرانی داشته باشــند. اگر در طی دوران کرونا تزریق 
کرده باشند و در حالی که ژل هنوز در بدن آنها باقی مانده، به 
کووید ۱۹ هم دچار شوند، به دلیل این که واکنش های ایمنی 
بدن در طی این بیماری مبالغه آمیز است، ممکن است التهاب، 
برافروختگی، قرمزی و تورم در ناحیه تزریق مشاهده بشود. 
البته این مشکلات در اکثر موارد بدون نیاز به درمان برطرف 

شــده اند و در مواردی هم پزشکان لازم شده که درمان هایی 
مثل داروهای ضد آلرژی خوراکی، آنتی هیستامین و همین 
طور کورتون های خوراکی برای بیمار تجویز کنند. در بیشتر 

مواقع این درمان ها جزو درمان های خود کووید است.
 این متخصص ژل های زیبایی در مورد وضعیت دوم می گوید: 
»حالت دوم مربوط به کســی است که قبلا به بیماری کووید 
دچار شــده و حالا می خواهد تزریــق زیبایی انجام بدهد. 
چنانچــه تمام آنزیم های التهابی به حالت طبیعی برگشــته، 
بیمار مشمول درمان خاصی نیســت و وضعیت بدن نرمال 
است، چنین فردی می تواند اقدام به تزریق فیلرها و ژل های 
زیبایی کند.دکتر فانیان در مورد ارتباط تزریق ژل های زیبایی 
با واکسن کووید نیز می گوید: »مسئله بعدی که پیش می آید 
راجع به واکسن اســت. ما در مورد واکسن چه اقدامی باید 
بکنیم؟ نکته مهم این اســت که اگر تزریق ژل از قبل صورت 
گرفته و فرد الان برای کووید واکسینه می شود، ممکن است که 
ما باز واکنش هایی را روی محل تزریق ببینیم که البته بستگی 
به این هم دارد که چه نوع واکسنی تزریق بشود. چون بعضی 
از واکســن ها دُزهای بالاتری دارند و ممکن است واکنش ها 

نسبت به آنها بیشتر باشد. 
در درجه اول می خواهم خیال تان را راحت کنم که شــیوع 
این واکنش ها بسیار نادر است، به رغم اینکه احتمال بروز آن 
صفر نیست و تاکنون مواردی گزارش شده است. در مطالعه ای 
که در آمریکا روی ۳۰ هزار و 4۰۰ بیمار انجام شده، تنها 4 
مورد التهاب گزارش شده که آن هم بیشتر از ۳ تا 4 روز باقی 
نمانده و با درمان های ساده برطرف شده اند. یعنی هیچ عارضه 
جدی و ماندگاری وجود نداشته است. ولی نکته مهم آن است 
که پزشکان بهتر اســت حداقل سه هفته قبل و سه هفته بعد 
از تزریق هر دُز واکســن از تزریق ژل های زیبایی و فیلرها 
اجتناب کنند. در هر دُز، دُز اول یا دوم، باید این مســئله را 
رعایت کرده و تزریق نکنند. به این صورت خطر ایجاد التهاب 

کاهش خواهد یافت.
  سابقه ی تزریق فیلر و بوتاکس دلیل خوبی برای 

ممانعت از تزریق واکسن نیست
تا جایی که می دانیم، همه ی پزشــکان معتقدند، هرکسی که 
می تواند واکسن تزریق کند )هر نوع واکسنی( باید اینکار را 

فورا انجام دهد. بدین ترتیب سابقه ی تزریق فیلر و بوتاکس 
دلیل خوبی برای ممانعت از تزریق واکسن نیست. ایمنی که 
واکسن ایجاد می کند خیلی ارزشمندتر از عوارض احتمالی 

خفیفی است که ممکن است بوجود بیاورد.
با این حال همانطور که در ابتدا گفتیم، تعداد کمی از افراد طی 
کارآزمایی مرحله سوم واکســن مدرنا علائم التهاب پوست 
صورت را گزارش کردند و این موارد تنها نمونه های موجود 
نبودند.طبق مطالعه ای که در فوریه ۲۰۲۱ منتشــر شد، تعداد 
کمی از افراد با تزریق واکسن فایزر هم دچار التهاب صورت 
شده اند. این مطالعه معتقد است چنین عارضه ای به دنبال واکنش  
بدن نسبت به واکسن رخ می دهد و چنین واکنشی در هر کس 
متفاوت و منحصر به خود اوست.همچنین فراموش نکنید کرونا 
ویروس هم به خودی خود با التهاب صورت مرتبط اســت. 
بنابراین اگر به خاطر ترس از التهاب صورت واکســن نزنید، 
هنوز هم احتمال دارد به کرونا مبتلا شوید و در اثر ابتلا به این 

ویروس دچار التهاب یا هر عارضه ی دیگری شوید.
 چه مدت بعد از دریافت واکسن فیلر تزریق کنیم؟

همانطور که گفتیم عارضه ی ناشــی از تداخل اثر واکســن 
و فیلــر پدیده ای نادر اســت و در برخی موارد طبیعی تلقی 
می شود.واکســن می تواند باعث واکنش های التهابی یا ایجاد 
ندول شود. این اتفاق احتمال بروز عفونت و عوارض جانبی 
ناشی از تزریق فیلر را بالا می برد و روی نتیجه ی درمان تاثیر 
می گذارد. به عبارتی ممکن است مراجع، پزشک یا هردو از 
نتایج بدست آمده رضایت نداشته باشند.درست است که فیلر 
حاوی ترکیبات مشابه پوست است، اما هنوز هم  یک ماده ی 
خارجی است و چند هفته طول می کشد تا بطور کامل با بافت 

طبیعی پوست ترکیب شود.
 چه مــدت بعد از دریافت واکســن بوتاکس انجام 

دهیم؟
در حــال حاضر هیچ مدرکی مبنی بر تداخل اثر واکســن و 
بوتاکس وجود ندارد. به عبارتی تزریق واکســن مانعی برای 
تزریق بوتاکس نیست. با اینحال از آنجائیکه احتمال دارد افراد 
پس از تزریق واکسن دچار علائم ناخوشایند و شبه آنفولانزا 
شــوند، بهتر است حداقل به مدت ۱ هفته قبل و بعد واکسن، 

بوتاکس انجام ندهید.

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com

  
یادداشت

آیا میان ماسک زدن و کیفیت پوست ارتباطی وجود دارد؟
همه گیری بیماری کووید ۱۹ در دنیا عادت های جدیدی را وارد سبک زندگی کرد که استفاده 
از ماســک یکی از آنهاست و مردم برای مصون ماندن از ویروس کرونا ناچار به خرید آن 
هستند اما آنچه در این میان اهمیت دارد علاوه بر کیفیت و اثربخشی ماسک، پوست صورت 
است.متأسفانه این روزها ما مجبور به نگه داشتن ماسک هستیم و گاهی باید تا چند ساعت 
در روز آن را روی صورت مان نگه داریم. بعضی ها می گویند که ماسک، کیفیت پوست شان 
را دچار تغییر کرده است. این موضوع در مطالعاتی که انجام شده، ثابت شده و دلایل متعددی 
دارد. این در درجه اول بســتگی به جنس ماســکی دارد که ما استفاده می کنیم. خیلی افراد 
هســتند که به جنس ماسک حساسیت دارند و حتما باید ماسک شان را تغییر بدهند. تقریبا 
الان همه مطلعیم که میزان مصونیت زایی و پیشگیری ماسک های پارچه ای چون به استاندارد 
نزدیک نیستند، کمتر است و افراد مجبورند که یک ماسک استاندارد را روی ماسک پارچه ای 
استفاده کنند. ماسک دو لایه شاید بعضی وقت ها از نظر سطح اکسیژن اذیت کننده باشد و نباید 
طولانی مدت نگه داشته شوند. ولی حساسیت پوست مسئله ای است که بعضی افراد دارند و 
با آن دست و پنجه نرم می کنند. نکته بعدی این است که وقتی ما ماسک می زنیم، اگر قبلش 
کرم هایی از جمله کرم های مرطوب کننده یا ضدآفتاب ها یا هر چیز دیگر استفاده کرده باشیم و 
حتی خود عرق صورت ما، ماسک روی آن مثل یک پانسمان بسته عمل می کند. ما در مورد 

جذب پوستی این را می دانیم که ماسک های بسته، میزان جذب پوستی را ممکن است حتی 
تا ده برابر افزایش بدهند. یعنی چیزی که قبلا برای شما مشکلی ایجاد نمی کرده، مثل کرمی 
که می زدید یا شوینده هایی که استفاده می کردید، الان با زدن ماسک دارد برای شما مشکل 
ایجاد می کند. برای این منظور مهم ترین چیز این است که تا جایی که می توانیم به پوست مان 
استراحت بدهیم. اگر فرصت هایی پیش می آید که کسی پیش ما نیست، بهتر است ماسک را 
برداریم. نکته مهم آن که کسانی که پوست چرب دارند و بعد از زدن ماسک دچار جوش های 
پوستی می شوند، باید در طی روز حداقل هر دو ساعت یک بار صورت شان را با ماده شوینده 
تمیز کرده و به این ترتیب از تجمع ترشحات چربی روی پوست شان جلوگیری کنند. یادمان 
نرود که خیلی از این شوینده ها و تمیزکنده های پوست اگر روی جعبه شان »بدون شستشو« 
نوشته نشده باشد، باید حتما با آب شستشو بشوند. خیلی از این محصولات تونرها هستند یا 
چیزهایی که به نام آب های میسلار معروفند. اینها نیاز به شستشو دارند. باید حتما روی جعبه 
را نگاه کنید، اگر نوشته »بدون شستشو« می توانید بدون شستن، با مقداری پنبه آغشته به آن 
ماده، صورت تان را تمیز کنید. در غیر این صورت حتما باید بعد از تمیز کردن، آن ماده را با 
آب از روی پوست تان پاک کرده و بعد دوباره ماسک تان را استفاده کنید. البته ترجیحا باید 

ماسک را عوض کرد، چون مواد آلاینده روی ماسک قبلی وجود دارد.

 ساجده مظفری/ دریا
sajedemozafari gmail.com
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